
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 12:11:27) 
 
 Poštovane kolege poslanici, počinjemo sa radom. 
 Otvaram sjednicu Drugog vanrednog zasijedanja u 2019. godini Skupštine Crne Gore 26. 
saziva. 
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja saglasno 
Poslovniku Skupštine na zahtjev 29 poslanika.  
 Prije nego što saopštim dnevni red, želim samo da kažem da smo i tokom avgusta, kad je 
praktično bila Skupština završila redovno zasijedanje, dobijali određena pitanja preko raznih 
platformi koje su kreirali ili nevladin sektor ili, kao što znate, pojedini poslanički klubovi imaju neke 
svoje platforme i komunikacije. Želim da kažem da Skupština Crne Gore, kao najtransparentniji 
Parlament u regionu, odavno ima aplikaciju gdje građani mogu da pitaju poslanike i poslanicima u 
tom smislu ne treba nikakvo posredništvo za tu komunikaciju i ja upućujem građane, a pogotovo 
naravno da kada se predstave, kada to nisu anonimna pitanja, mislim da imam saglasnost 
najvećeg broja poslanika da na takva pitanja odgovaraju uredno kad god se ona postave, bez 
ikakvog ograničavanja vremenski, broja pitanja i bilo čega drugoga.  To je jedna stvar. 
 Upozoravam vas, takođe, da je objavljena izmjena Poslovnika koja nameće obavezu da se 
opravdava odsustvo sa sjednica. Kada budemo u prilici, konstatovaćemo da su neki poslanici 
opravdali odsustvo ili nisu i, saglasno tome, ćemo i poštovati Poslovnik. 
 Zahtjevom za sazivanje Skupštine na sjednicu je određen sljedeći dnevni red:  
 1. Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji i 
 2. Izbor i imenovanja. 
 Kao što znate, kada je u pitanju vanredno zasijedanje, nema dopuna dnevnog reda, nema 
naknadnih predlaganja. Vidim da poslanik Bulatović želi proceduralno reagovanje.  
            Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 12:13:40) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani,  
 Gospodine predsjedniče, tražim od Vas objašnjenje, u skladu sa članom 128 stav 3, kako 
ste i na osnovu čega zakazali sjednicu sa ovakvim dnevnim redom. Naime, nije sporno da jedna 
trećina poslanika ima pravo da zatraži održavanje sjednice i da predloži akte za koje su oni 
predlagači. Bez obzira što je neuredan akt o poreskoj administraciji, Zakon o poreskoj 
administraciji, jer ga nije potpisalo 27 poslanika, recimo da je to tehnička greška, druga tačka 
dnevnog reda nas posebno interesuje - kako ste tu tačku mogli da prihvatite, jer 27 poslanika nije 
do ovog trenutka dalo predlog akta ko su ti poslanici koji će biti članovi odbora. To čak nije mogao 
da uradi ni Administrativni odbor. Ovo reagujem upravo zbog toga jer je dogovor koji je između 
DPS-a i Demokrata u stvari došal do toga da se čak ne poštuje ni Poslovnik.  
 Mi smo imali priliku jedanput da Skupština na vanrednom zasijedanju u roku od tri dana se 
sastane na zahtjev Specijalnog državnog tužioca kada je određen pritvor Andriji Mandiću i Milanu 
Kneževiću. Mi smo dali u proceduru kod nadležnih organa kršenje te procedure, ali ovdje osim 
dogovora između DPS-a, a tu je 30 poslanika DPS i Demokrata, nema ni jednog poslovničkog ni 
zakonskog razloga da ova tačka danas bude na dnevnom redu. Odmah da se razumijemo - DF-u 
odgovara ta rasprava, ali bolje je da je ta rasprava bila u redovnom zasijedanju na vrijeme, nego 
što se to radi na jedan način koji gazi Poslovnik. Ja bih Vas molio da pokušate da objasnite kako 
je moguće ova tačka da dođe na dnevni red, osim ako nije postojao konsenzus svih političkih 
subjekata u Skupštini Crne Gore. 
 
 
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 12:15:50) 
 



 Hvala Vam. 
 Nije to samo jednom bilo u istoriji održavanja sjednica vanrednog zasijedanja ovog 
parlamenta da se nešto održavalo tri dana. Bilo je i ranijih sjednica vanrednog zasijedanja u 
prethodnim mandatima u kraćem roku od 15 dana.  
 Ja sam dobio zahtjev od ovih poslanika koji su potpisali, 29 poslanika je zakazalo, 
predložilo mi da zakažem sjednicu u terminu, a kao što znate, u vanrednom zasijedanju predlagač 
mogu biti najmanje 27 poslanika, predsjednik Vlade, odnosno Vlada i predsjednik države. I jedino 
predsjednik države može da sazove i u kraćem terminu traži sazivanje. 
 U ovom slučaju je 29 poslanika DPS-a tražilo zasijedanje sa dvije tačke dnevnog reda i u 
tom smislu sam zakazao. To je Predlog zakona koji su podnijeli nekoliko poslanika. Ne mora da 
bude eliminišuće to što su oni svi zakazali sjednicu sa tim predlogom zakona.  
 Ova druga tačka dnevnog reda koja će izazvati najviše interesovanja, naravno, Izbor i 
imenovanja i ja jesam imao primjedbi da ovo ne bi trebali da radimo u vanrednom zasijedanju, ali 
sam prihvatio naravno kad sam imao dovoljan broj predlagača toga akta. Vidjećemo svi, mislim da 
ima dosta toga da se čuje povodom ove druge tačke dnevnog reda i danas ćemo to i čuti na 
vanrednom zasijedanju. Neuobičajeno je da se tačka Izbor i imenovanja tretira na vanrednom 
zasijedanju, ali ovo je u suštini nastavak one naše priče od sjednice od 31. jula, koja je završila u 
ponoć, kao što znate, i više tu nije bilo dalje nikakave priče jer smo se držali čvrsto Poslovnika. 
 Proceduralno reagovanje poslanik Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 12:18:08) 
 
 Gospodine predsjedniče, ja nisam ništa drugo tražio nego ovo što ste Vi rekli. Dakle, Vi 
niste odbranili stav Poslovnika, nego ste potvrdili ono što sam ja rekao - da je ovdje nešto što je 
najviše u Skupštini, to je Poslovnik, pogažen. Pogažen je zbog toga što postoji dogovor 30 
poslanika DPS-a i Demokrata da se baš danas izaberu njihova dva člana u Odbor za izbornu 
reformu i ništa sporno. Sporno je da nije u skladu sa Poslovnikom, nije u skladu sa zakonom. Vi 
ste to slobodno procijenili da sama tačka nije problematična. Problematično je kako se određuje 
sastav, ko će biti u sastavu itd. pa da kažemo da možemo voditi raspravu. Ali kakva će biti 
reforma, znači i sam početak da se krši ovaj Poslovnik. Hvala Vam na tome što ste dali potvrdu 
onome što ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 12:19:07) 
 
 Nemojte mi zahvaljivati. Nisam ja doslovno potvrdio to što ste Vi rekli. Ja sam samo 
konstatovao tačka Izbor i imenovanja, po mom razumijevanju, ne priliči nešto specijalno 
vanrednom zasijedanju. Zakazao sam sjednicu na predlog 29 poslanika. 
 Poslanik Damjanović želi. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (23.08.19 12:19:26) 
 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, 
 Da se i ja pridružim i da ukažem na kršenje člana 128 stav 3 Poslovnika.  
 Predsjedniče, poštovani građani, ovdje se jasno kaže da podnosilac zahtjeva za vanredno 
zasijedanje ne može zahtijevati sazivanje Skupštine u vremenu kraćem od 15 dana od dana 
podnošenja, a za dnevni red može predložiti samo predloge akta čiji je predlagač. 
 Tačka 2 Izbor i imenovanje se po prvi put u istoriji nalazi na vanrednom zasijedanju. To je 
prva stvar. Neka se procijeni zbog čega se to radi danas.  
 Druga stvar. Predlagač ovog akta, odnosno tačke 2 ne može biti 27 poslanika. Predlagač je 
Administrativni odbor koji nema 27 poslanika. I notorno je kršenje Poslovnika da se kroz Izbor i 
imenovanje pojavljuju kao predlagači akta 27 poslanika koji nemaju veze sa samom činjenicom da 
ovdje imamo konstituisan predlog od strane Administrativnog odbora i to od juče, odnosno danas.  



 Predsjedniče, na ovaj način da 27 poslanika koje god opcije, u ovom slučaju to je uradila 
samo jedna partija, kolege iz ostalih partija su pokazali svoj odnos prema tome što nisu potpisali 
ovo, uradila je jedna partija. U ovom trenutku je moguće da 27 poslanika bilo kojih partija ili jedne 
partije, tokom vanrednog zasijedanja, pod tačkom Izbor i imenovanje maltene stavi predloge za 
bilo koji izbor i bilo koje imenovanje koje nije u ingerenciji poslanika, već tijela koja su ovlašćena 
da predlažu - od Administrativnog odbora i ostalih odbora Parlamenta do drugih tijela. Na taj način 
unosimo jedan presedan koji se svima nama, svima nama, možda ne u ovom sazivu, može obiti o 
glavu da se neko poziva na njega da se 27, 28 ili 30 poslanika pojavilo u ulozi predlagača i 
preuzelo ingerencije Administrativnog odbora, ostalih odbora Parlamenta, ostalih ovlašćenih 
predlagača i napravilo dar mar u Parlamentu, a sve da bi se dvojica poslanika Demokratske Crne 
Gore ugurali na silu danas bezakonjem u reformu zakonodavstva. 
 Procijenite sami, predsjedniče, da li treba glasati o /prekid/ ove tačke 2 iz dnevnog reda, ili 
odložiti početak. Izvinjavam se, kolega Konjeviću, član 69, čini mi se, Poslovnika, predsjedniče 
Parlamenta, je takođe prekršen. U članu 69 se kaže sljedeće: "Odbor je obavezan da razmotri 
svako pitanje iz svog djelokruga, odnosno svaki predlog akta koji mu je dostavljen i Skupštini 
podnese izvještaj." Ovdje imate činjenicu da je Predlog akta koji je podnesen juče, a vezan je za 
Izbor i imenovanje, za ovu drugu tačku, uredno podnesen a Odbor nije razmotrio taj predlog akta i 
nema ovaj Parlament izvještaj tog Odbora.  
 Dakle, dva člana su notorno prekršena da bi se ugurali na silu pravnim nasiljem dvojica 
demokrata uz jedan prljavi dogovor koji je ovdje već sklopljen dok se krši procedura. Nadam se da 
ćete biti na fonu da pokušamo da spriječimo i da ukažemo građanima o čemu se ovdje danas radi. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 12:22:26) 
 
 Hvala i Vama, poslaniče Damjanoviću. 
 Kao što znate, pokušali smo da postignemo dogovor na Kolegijumu. Nismo to postigli. 
Izjasnićemo se o predloženom dnevnom redu i to će biti naš stav. 
 Želite li i Vi, poslaniče? Proceduralno reagovanje poslanik Konjević.  
            Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.08.19 12:22:43) 
 
 Predsjedniče, najprije pozdrav i Vama, kolegama poslanicima, građanima naravno. 
 Vi ste negdje na samom startu rekli, ja se sa tim slažem, da su stupile, glasali mi za njih ili 
ne, odredbe Poslovnika kojih treba da se držimo i da ih poštujemo. Možda te odredbe Poslovnika 
će imati neki represivni elemenat, ali saglasan sam sa Vama da poštujemo svaku odredbu 
Poslovnika.  
 Neću puno dužiti, moje je pitanje vrlo jednostavno. Imamo član 128 stav 3. Ja ću ga 
pročitati: "Podnosilac zahtjeva za vanredno zasijedanje ne može zahtijevati sazivanje Skupštine u 
vremenu kraćem od 15 dana od dana podnošenja zahtjeva." To je u redu, ispoštovano, a onda  
kaže: "a za dnevni red sjednice može predložiti samo predloge akata čiji je predlagač". 
       /Prekid/ sami rekli da je 30 poslanika jednog Poslaničkog kluba Demokratske partije socijalista 
zahtijevalo od Vas po članu 128 i odredilo Vam datum, dakle jer tako predviđa Poslovnik, za 
današnji dan 23. Taj rok je bio duži od 15 dana, ali su Vam dostavili samo jednu tačku dnevnog 
reda. To je Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. Za drugu tačku dnevnog 
reda Izbor i imenovanja, koju ste Vi zakazali, nijesu Vam dostavili materijal. Dakle, to što Vam 
nijesu dostavili materijal je upravo potvrda ovo što smo mi dobili ispred naših klupa. Ovaj materijal 
o kojem ćemo mi da raspravljamo pod tačkom 2 je konstituisan 23. avgusta 2019. godine. Dakle, 
ovo je dopis koji smo mi dobili. 23. avgusta dobili smo ga na klupama i kaže - Administrativni 
odbor Skupštine Crne Gore 26. saziva na sjednici održanoj 22. avgusta 2019. godine utvrdio je 
Prijedlog odluke. Dakle, Administrativini odbor je utvrdio Predlog odluke, a ne 30 poslanika koji su 
to zatražili.  



 Prema tome, bez dalje želje da ulazimo u obrazloženja, mislim da je ovo dosta jasno i 
prosto mi se čini da nije dobro da započinjemo raspravu ako imamo, rakao bih, evo ne kršenje, ali  
nepostupanje u skladu sa onim što je Poslovnik. Da ne uzimam zahtjev kolega iz Demokratske 
partije socijalista koji su uputili Vama za sazivanje sjednice. Tu su dvije tačke dnevnog reda. 
Jedan je zakon koji Vam je uredno dostavljen u proceduri, a za tačku Izbor i imenovanja koja je 
posebna tačka nije postojao bilo koji akt. Nije mogao ni da postoji jer oni nisu ovlašćeni predlagači 
što potvrđuje akt Administrativnog odbora, koji kaže da je na sjednici održanoj 22. utvrdio /prekid/ 
odluke koja je danas stavljena /prekid/ Ne mislim da je dobro da sada poštujemo Poslovnik samo 
onda kada nam odgovara na ovaj ili onaj način, ne odnosi se na Vas nego ukupno govorim, nego 
se trebamo potruditi da zaista ga poštujemo u svakom mogućem trenutku. Mislim da se ovdje radi 
o krupnom kršenju Poslovnika, odnosno člana 128 stav 3. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 12:26:08) 
 
 Hvala Vam.  
 Da li ima još zahtjeva za proceduralnim reagovanjem? Nema.  
 Čuli smo dosta značajnih primjedbi na zakazivanje ove sjednice. Ovo što je definitivno 
drugačije jeste da tačka Izbor i imenovanja, ne mogu baš sa sigurnošću tvrditi, se nikad nije našla 
na dnevnom redu van redovnog zasijedanja, provjeriće službe šta se dešavalo prošlih 30 godina 
parlamentarnog djelovanja. Ali, ja sam rekao da nije uobičajeno. Ja je ne bih predložio za dnevni 
red vanrednog zasijedanja. Kao što ste vidjeli, nisam ni u potpisu.  
 U svakom slučaju, najbolje bi bilo da je kad je zakazan Administrativni odbor, a to je bilo 2. 
ili 3. avgusta, da je tada napravio predlog i da se završilo sve.  
 Ja vam, poštovane kolege, predlažem sad da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu 
sa tačkama:  
            1. Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji i  
            2. Izbor i imenovanja.  
 Izvolite.  
 Hvala vam. Glasala su 56 poslanika - 41 za, 15 protiv, nije bilo uzdržanih. Konstatujem da 
je usvojen dnevni red i nema potrebe pošto nema izmjena tokom vanrednog zasijedanja, mislim 
da je i većina odlučila da je suštinski važno da glasamo o tome da što prije možemo da 
funkcionišemo u punom sastavu ako se to može postići, a čućemo kroz raspravu.  
 Prelazimo na dnevni red.  
 Prva tačka dnevnog reda je Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. 
Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici: Nikola Rakočević, Mihailo Anđušić, Miloš 
Nikolić, Jovanka Laličić i Marta Šćepanović.  
 Izvjestioci Odbora su: Danijel Živković, Zakonodavnog odbora i Boris Mugoša, Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet.  
 Prije otvaranja pretresa da konstatujem da je na Kolegijumu saopšteno da  će sem Kluba 
poslanika Demokratskog fronta ostali predstavnici klubova samo dati stavove klubova o ovoj tački 
dnevnog reda, a iz Demokratskog fronta su željeli da imaju dužu diskusiju i oni će koristiti svoje 
vrijeme u okviru diskusije od tri sata.  
 Sad izvolite.  
 Želi li predstavnik predlagača riječ? Želi.  
 Jovanka Laličić. Izvolite. 
 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (23.08.19 12:29:14) 
 
 Poštovani građani,  
 Danas je na dnevnom redu Zakon o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. Podsjetiću 
kratko na glavne novine ovog zakona. Takođe ću podsjetiti da je donošenjem novog Zakona o 
Upravnom postupku iz tadašnjeg Zakona o poreskoj administraciji brisana odredba kojom je bilo 



na drugačiji način regulisano pitanje dostavljanja poreskih akata. Međutim, praksa u primjeni 
zakona je pokazala da je primjena Zakona o Upravnom postupku kada su u pitanju poreski akti 
dosta komplikovana, da izaziva dosta problema u radu poreskih administracija na lokalnom nivou i 
stvara prostor da se poreski obveznici dosta puta neopravdano žale.  
 Ovo rješenje nam je inicirala Zajednica opština koja je u tom periodu koje je iza nas 
artikulisala interese lokalnih samouprava i pristupili smo dopuni ovog zakona. Osnov za 
predlaganje dopune leži u članu 4 Zakona o Upravnom postupku, kojim je propisano da odredbe 
posebnih zakona zbog specifične svoje prirode mogu propisati neophodna odstupanja od pravila 
upravnog postupka, ali da ta pravila ne mogu biti u suprotnosti sa načelima i ciljem Zakona o 
upravnom postupku. Stoga smo pristupili dopuni dva člana kojim se na drugačiji način reguliše 
pitanje dostavljanja poreskih akata. Čini mi se pored onih osnovnih da se poreski akt dostavlja 
poreskom obvezniku ili njegovom poreskom zakonskom zastupniku, punomoćniku ili poreskom 
punomoćniku omogućava da se taj poreski akt može dostaviti kada je u pitanju fizičko lice i članu 
njegovog domaćinstva naravno punoljetnom, a kada je u pitanju pravno lice onda zaposlenom u 
tom pravnom licu.  
 Takođe smo pokrili situaciju koja je bila dosta problematična u praksi - što se dešava kada 
poreski obveznik odbije da primi poreski akt. Tačno smo propisali kada će se smatrati da mu je taj 
poreski akt uručen, naravno pod uslovom da se o tome vodi službena zabilješka od strane onog 
koji uručuje poreski akt. Predvidjeli smo ako bilo koji od ovih načina ne uspije da poreskom organu 
stoji na raspolaganju jedan način koji takođe poznaje Zakon o upravnom postupku, a to je 
dostavljanje javnim obavještavanjem. Dakle, da poreski organ iskoristi i ovu mogućnost da poreski 
akt dostavi. Mislim da su ova rješenja koja smo ponudili na fonu bolje evidencije, boljeg uručivanja 
i bolje naplate poreza na nepokretnost, a mislim da ćemo se saglasiti svi da je porez na 
nepokretnosti veoma važan sopstveni prihod svih lokalnih samouprava. Stoga dozvolite da samo 
kao primjer, ne kao pohvalu, kažem kakva je situacija recimo u Opštini Tivat, iz koje dolazim, da je 
od planiranih četiri i po miliona poreza na nepokretnosti u prošloj godini naplaćeno preko pet 
miliona i da udio poreza na nepokretnosti u ukupnom budžetu iznosi 30,4%. To je veoma važno 
napomenuti i nadam se da je i u ostalim lokalnim samoupravama porez na nepokretnosti takođe 
ima visoki udio.  
        Na Odboru za ekonomiju posebno je apostrofirana obaveza lokalnih administracija, odnosno 
Poreske uprave na lokalnom nivou da preduzmu sve aktivnosti na planu bolje evidencije, odnosno 
širenja obuhvata poreskih obveznika. Nadamo se da će takva aktivnost uz ovu izmjenu zakona 
olakšati lokalnim samoupravama da kvalitetno i na pravi način vrže svoju obavezu kada  je u 
pitanju utvrđivanje poreza na nepokretnosti i u krajnjem da će doprinijeti boljoj naplati ovog 
poreza, odnosno boljem punjenju budžeta. 
 Stoga pozivam uvažene poslanike da iskažu svoj pozitivni odnos prema predloženom 
zakonu. 
 Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 12:34:06) 
 
 Da li je Jovanka Laličić iskoristila i svoje pravo da da uvodno izlaganje u ime DPS-a, ili će 
neko drugi u ime DPS-a uvodno izlaganje dati?  
 Iskoristila je pravo. 
 Onda riječ ima Nebojša Medojević.  
            Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (23.08.19 12:34:23) 
 
 Bili ste svjedoci u julu i junu da je Demokratski front potpuno demontirao način na koji ovaj 
aktuelni režim zloupotrebljava institucije sistema, kreirajući jednu mrežu kompanija i pojedinaca 
koji su u kontinuitetu sistematski davanjem lažnih faktura praktično oštetili budžet Crne Gore za 
više stotina miliona eura. Naravno, vidjeli ste mi smo vrlo precizno, i danas ćemo samo napraviti 



jednu malu retrospektivu, pojasnili da tolika vrsta pranja novca i takva pljačka i to što se dešavalo 
u aferama Klap i Vardar nije moglo da funkcioniše da nije imalo potpunu podršku visokih 
funkcionera u Poreskoj upravi i u Policiji, u Agenciji za nacionalnu bezbjednost, kod stečajnih 
upravnika i u Privrednom sudu.  
 Dakle, ovo što su kolege iz DPS-a danas predložile je jedna sjajna ideja kako da se naplati 
porez od nekih lica koji su zakonski obveznici da plate porez. Ali, poštovani građani Crne Gore, 
koliko ima poreskih obveznika u Crnoj Gori, koji uopšte ne plaćaju porez? Evo ja ću malo da 
informišem građane Crne Gore, pošto je tema vrlo interesantna - firma Teklajv vlasnik Milan 
Perišić je sa firmom DPC kupila hotel "Sato" u Sutomoru preko šticunga milion eura. Znači, hotel 
je kupljen tako što je uplaćeno preko ovih frimi iz afera Klap i Vardar iz nepoznatih izvora i uplaćen 
je i kupljen je hotel. Šticung je rađen i preko firmi Klar DOO, PIB 02944782, MN inžinjering, PIB 
02962152, KS inžinjering, PIB 02959712, Valter komerc, vrlo interesantna firma, PIB 02463911. 
Osnivač Danka Marjanov iz Srbije, na jedan račun u CKB promet je imala sedam i po miliona eura 
na koji nikad nije podnijeta poreska prijava. Jeste li se vi zapitali koliko ima ovakvih firmi koje 
obrnu sedam i po miliona eura, a da nije podnijeta poreska prijava? Zašto poreska administracija u 
takvim slučajevima sama ne podnese poresku prijavu što joj daje ovlašćenje Zakon o poreskoj 
adminstraciji? Zato što je ova firma vezana za režim, za ANB. Ovo je sistemska firma  koja pere 
pare za potrebe braće Đukanovića.  
 Vrlo je interesantno zašto se protiv ove firme ne pokreće postupak. Veljko Rutović, 
pomoćnik glavnog specijalnog tužioca Katnića, je stalni posjetilac hotela "Sato" Sutomore. Ko je 
rodonačelnik ovoga sistema da se preko šticunga obrće novac i da se podiže gotovina i ne plaćaju 
porezi državi Crnoj Gori? Stariji će znati. Radi se o Rajku Bobotu, firm Gas Lajn Monterengro, PIB 
02620847. Preko ove i još dvije firme šticovao preko šest miliona eura prometa za koje nijesu 
podnijete poreske prihode. Bio je svjedok Katnića u državnom udaru protiv Andrije Mandića  i 
Milana Kneževića. Policija prijavila, napravila izvještaj Katniću koji nikad o tome nije pokrenuo ni 
izviđajnu radnju. Uhapšeni u aferama Klap i Vardar  su bili klijenti učenici Bobota. On ih je naučio, 
od Asija, od auto-moto saveza. Radi se o firmama koje Agencija za nacionalnu bezbjednost 
osnivala da bi se protivzakonito, protivustavno prale pare, švercovale cigarete, droga, oružje, sve 
ostalo. Znači, on je obučio jednu novu generaciju šticera i perača novca, koji očigledno imaju 
apsolutnu zaštitu i koji ne moraju da se plaše da će doći pod udar zakon. Poslovanje preko ovih 
šticerskih firmi je modus operandi za velike investitore u građevinarstvu. Skoro sva velika 
stovarišta građevinskog materijala, skoro svi veliki saloni namještaja. Svi oni funkcionišu na ovaj 
način i imaju zaštitu ljudi iz režima i zato plaćaju reket. Jedan od vlasnika jednog velikog salona 
namještaja platio 200 hiljada eura direktoru Poreske uprave da mu makne jednog inspektora koji 
ga je proganjao godinama i tražio da se plati porez.  
 Firme koje ovako rade su: Republički zavod za urbanizam i projektovanje, vi znate ko je 
vlasnik da se ne ponavljamo, Uniprom iz Nikšića, Zetagradnja, Normal kompanija, Bemax. Ako bi 
državni tužilac ušao i pogledao dokumentaciju kako je Bemax kupio prve građevinske mašine na 
lizing i ko mu je bio kolateral i ko je dao keš, kao garanciju za te kredite, i odakle je stigao taj keš - 
vrlo lako će se vidjeti da se radi o pranju novca od šverca cigareta i droge.  
 Što je najopasnije, ovaj sistem koriste i mnoge nevladine organizacije. Šteta što nije bio 
ministar da malo otvorimo priču /prekid/. Nevladina organizacija LGBT progres forum je dobila od 
Vlade rješenje da ne plaća porez. Vi znate da je plaćanje poreza ustavna kategorija i da 
oslobađanje od plaćanja poreza može da bude samo na osnovu zakona ili ratifikacije 
međunarodnih ugovora u ovom Parlamentu. Zašto je LGBT forum progres toliki prioritet 
Demokratskoj partiji socijalista i Vladi? Očigledno kad mi kažemo da u Crnoj Gori djeluje tajni vrlo 
opasni gej lobi sa političkim ciljevima koji je ozbiljno finansiran, koji ima svoje ljude u Vladi, koje 
ima svoje ljude u Policiju, u Tužilaštvu, u sudovima. Evo pogledajte - zašto je toj nevladinoj 
organizaciji dat status da ne plaća porez. Ne plaća nikakav porez, ni PDV, ni porez na zarade, 
ništa. I pere pare preko ovih firmi. Mi smo ovdje vidjeli u javnosti da je ovaj insajder zviždač Lakić 
koji je uhapšen u Beogradu, ali Marović nije uhapšen. Vjerovatno zato što je imao neki politički dil. 
Vidjeli smo da i kolege sa kojima vi pravite kombinacije Demokratska Crna Gora, takođe, preko 
180 hiljada eura napravila lažnih faktura sa jednom od firmi iz afera Klap i Vardar.  
 Naravno da tamo Katnić ne dolazi, zato što imate dil sa takvim političkim partijama. Oni 
slušaju, služe vašem političkom interesu i zaštićeni su od progona ili od normalnog rada nadležnih 



državnih organa. 
 Dakle, firma DP hotel Fasiliti Kotor, vrlo zanimljivo Serzman incorporation DOO Dobrota, 
oni upravljaju jednim kompleksom Dobrota Palaci, vlasnici su kompleksa od preko 20 miliona 
eura, a 2017. godine imali su samo minus 500 hiljada eura na bilansu. Samo su imali troškove i 
nula prihoda. Kako firma sa nula prihoda i sa troškovima od 500 hiljada eura investira 20 miliona 
eura? Ove dvije firme su sve radile preko šticovanih firmi šticovanjem sve nabavke, građevinskog 
materijala, usluge, a radnike su plaćali na crno. Uplatite preko računa ovoj šticarskoj firmi, ona 
vam podigne keš i vi isplatite radnicima na crno - ni poreza ni doprinosa, sve vi to jako dobro 
znate. I znate ko su vlasnici ovih firmi, više ne mogu da ponavljam, jer će ljudi misliti da sam ja 
nešto fiksiram sa njima. Sve je to prva porodica, sve ove firme su vezane za prvu porodicu.  
 Drugo, firma Oldtown invenstmens, investitor hotela Harmoni u Bečićima jedno pedesetak 
miliona eura. Svi građevinski radovi, nabavke materijala izvršeno je preko šticarskih firmi, koristeći 
ulazni PDV i praveći uvećane fiktivne troškove. Radna snaga angažovana na crno. 
 Dalje, firme Raner trejd, PIB 02456823, Bonik koil DOO, PIB 02403099 vrlo interesantno, 
kolege iz DPS-a. Znate o čemu se radi? Vlasnik je Dragan Nikolić. Nije predao nikakav završni 
račun i nikad nije prešao ni jednu granicu u Crnoj Gori 2006, 2007, 2008. i 2009. godine četiri 
miliona prometa. U istom vremenu ostvario preko jedan i po milion eura prometa preko deviznog 
računa. Mi osnovano sumnjamo da se radi o fiktivnom fantom čovjeku koji ne postoji. Znači jedan 
od metoda u Kotoru nađe se homles, lice koje je narkoman, zavisnik, na njega se osnuje firma. 
Nema poslovnu sposobnost, sjutra ako se otvori  krivična radnja, ne može da odgovara. S druge 
strane, pare se peru i pare se obrću znate preko koga.  
 Drugo, kako ovome Nikoliću da dostavite rješenje o porezu? Ne postoji čovjek. Znači, 
Agencija za nacionalnu bezbjednost osniva firme na nepostojeća lica, kao što uvozite. Kao što 
/prekid/ Edin Efović je kupljen na nepostojeće lice tako ova mreža osniva firme na nepostojeće 
ljude, koji ne postoje u Crnoj Gori. Kako njima dostaviti rješenje, kako njih uhapsiti? Ali neko sa 
njima radi, oni imaju promet, preko njih neko funkcioniše.  
 Drugo, imate ozbiljne optužbe da je u vrhu Poreske uprave korupcija. Vidjeli ste šta je sve 
optuženo rečeno za direktora Poreske uprave. Da se bavi šticungom, švercom cigareta, reketom, 
zelenašenjem, da ima mnogo neprijavljenih nekretnina, da uzima novac da se eleminiše neki 
inspektor koji je nepoželjan nekom od favorizovanih preduzeća u Crnoj Gori. Pa je bilo zanimljivo, 
kolege, da se raspitate kako je kupljen mercedes u Ljetopisu krajem 2018. godine na ime Bebe 
Martinović i da li je to bio poklon aktera afera Klap i Vardar. Ta gospođa se bavi inspekcijskim 
nadzorom u Poreskoj upravi, pa je dobila na poklon nov mercedes. Vjerovatno zato što je ljudi 
vole. Na kraju jedan veliki skandal, DPS /prekid/ na mjesto pomoćnika direktora Poreske uprave 
čovjeka koji je istovremeno imao dvije računovodstvene firme - MK ekspert, PIB 02787440 i 
Kontos, PIB 02838095. Ove firme su vodile knjigovodstvo za ove firme iz afera Klap i Vardar. 
Znači, imate čovjeka koji ima dvije privatne firme, koji radi knjigovodstvo za ove firme koje peru 
pare, a onda ga vi postavljate za pomoćnika direktora Poreske uprave koji je zadužen za 
inspekcijski nadzor.  Znači, on određuje gdje se ide u inspekciju i on određuje šta se vrši kao 
inspekcija. Čovjek je na volšeban način izgubio svoj život. Dakle, mi osnovano sumnjamo da se ne 
radi o samoubistvu, istraga nije vođena. Dan prije hapšenja u aferama Klap i Vardar.  
 Prema tome, poštovani građani, mislim da je Demokratski front pokazao da je jedna 
ozbiljna organizovana politička grupacija, da smo pokazali kako ovaj režim organizovano pljačka. 
Dobili smo saznanje da čak i državni organi, MUP pere pare preko firme AP Print, tako što se 
takođe suma koja je predviđena tenderom poveća pet, šest puta fiktivnim fakturama. Donese se 
keš, naplati se 5%. Neko u MUP-u uzima keš, radi se o milionima. Šta će MUP-u keš? To isto 
rade Plantaže, to isto radi Elektroprivreda Crne Gore. Računi za građane su se štampali van Crne 
Gore do 2015. godine. Sad se štampaju preko ove firme. Višestruko se uveća faktura i onda se 
donese keš nekome u Elektroprivredi Crne Gore.  
 Znači, građani Crne Gore, ovde spasa nema. Korupcija je toliko zahvatila kompletan 
sistem. Radi se o endemskoj, sistemskoj korupciji i jedino rješenje je hitna smjena vlasti, dolazak 
na  vlast Demokratskog fronta, koji će napraviti jednu sveobuhvatnu reformu, očistiti prvo državne 
institucije od korumpiranih funkcionera. Kako možete očekivati od ovog direktora Poreske uprave 
da naplaćuje porez kad njega ko zna koliko firmi drži ucijenjenim jer su mu davali novac, usluge? 
Ti ljudi ne mogu da rade svoj posao. Nije ni logično da neko ko je do lakata u korupciji i kriminalu 



naplaćuje porez, štiti ovu državu.  
 Prema tome, poštovani građani, vidite da je u ovoj mreži veliki broj kompanija, veliki broj 
firmi, da oni posluju na dva načina. Zašto velike građevinske firme koriste ove firme za šticung? 
Jedna je stvar da se peru pare gotovina od šverca droge i cigareta. Druga stvar je da se izvuče 
gotovina da bi se plaćala radna snaga, koja se angažuje na crno i na te iznose se ne plaća 
nikakav porez i doprinos. Znači, ovdje se radi i o pranju para i o pljački državne imovine i teško da 
se može u DPS-u artikulisati politička volja da se borite protiv ovoga. Protiv ovoga građani Crne 
Gore možete da se borite samo vi, masovnim glasanjem za Demokratski front jer mi imamo i 
snage, i znanja, i hrabrosti. Nas niko nije kupio, niti nas je zaplašio i mi ovo možemo da dovedemo 
do kraja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 12:47:30) 
 
 Hvala Vam.  
 Poslanik Konjević ima riječ.  
 Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.08.19 12:47:36) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Poštovane kolege, poštovani građani,  
 Bez obzira što se možda radi o atipičnom terminu, mislim da se radi o propisu koji bi mogao 
u određenom smislu da unaprijedi stanje u oblasti naplate poreza ukoliko mi zaista propise 
poštujemo i ukoliko nam je cilj da dođe do te naplate poreza.  
 Ovdje se radi o dopuni jednog člana, koji negdje na neki način "priznaje" da su poreske 
vlasti imale problem sa dostavljanjem rješenja koja konstituišu određenu vrstu poreske obaveze. 
Dominantno se taj problem, barem kako piše jednim dijelom u obrazloženju, negdje javlja u 
jedinicama lokalne samouprave koje treba da naplate porez na nepokretnosti. Dakle, porez na 
nepokretnosti kod pravnih i fizičkih lica, dominantno kod fizičkih lica. Sada da ne znamo jedan 
ukupan kontekst, mogli bismo da kažemo da to pozdravljamo jer svako u ovoj državi treba da plati 
porez. Međutim, ako uzmete dokumentaciju koja je javna i koja je dokumentacija nadležnog 
poreskog organa, dakle Poreske uprave, onda ćete, recimo, da vidite da ni ovaj i bilo koji drugi 
poreski zakon ne važi jednako za sve. Mislim da idemo s onog tanjeg kraja, da na svaki mogući 
način želimo da naplatimo porez od građanina, od fizičkog lica. Nemam ništa protiv toga, ali imam 
protiv toga da se porez ne naplaćuje od kompanija koje su na crnoj poreskoj listi. I onda mi kao 
poslanici treba da postavimo pitanje - šta to treba da izmijenimo u propisima da bi se ovi porezi 
koje ću vam sada pročitati naplatili. Jer, mislim da nije ni pošteno, ni pravedno da mijenjamo 
propise kako je predviđeno, pa kažemo u tom dopunjenom članu da dostavljanje u smislu ovog 
zakona smatra se urednim i kada lica iz ovog člana odbiju da prime poreski akt ili odbiju da 
potpišu prijem poreskog akta; pazite ovo - ako lice koje vrši dostavljanje o tome sačini službenu  
zabilješku. Kako ćemo dokazati da je ovo lice koje čini poresku zabilješku došlo na odgovarajuću 
adresu? Dakle, trebamo da vjerujemo državi, logično, ako ta država postupa i primjenjuje zakon 
jednako za sve. A pogledajte kako primjenjujemo zakon. Dakle, ovo je crna poreska lista od 
21.06.2019. godine, zvaničan podatak: "Vektra Jakić" Pljevlja 7,6 miliona poreski dug, "Vektra 
Montenegro" Podgorica 4,5 miliona poreski dug, Kompanija A kop Podgorica 2,3 miliona. Sad bih 
mogao da vas pitam ko je Kompanija A kop. Kad sam pitao direktora Poreske uprave, rekao je da 
ne zna. Kompanija A kop je iz afere Klap. Nije je bilo prethodnih nekoliko godina i odjednom 
poreski dug je 2,3 miliona. "Vektra Boka" Herceg Novi 853 hiljade i niz drugih kompanija u 
milionskim i milionskim iznosima. Je li problem u dostavljanju poreskog rješenja? Šta je problem u 
Zakonu o poreskoj administraciji? Valjda nam je motiv da mijenjamo Zakon o poreskoj 
administraciji trebao da bude da ako ima nekih nedorečenosti u zakonu, ga upodobimo i tu biste 
imali našu podršku da se ovaj porez naplati. Međutim, ne. Mi sada trebamo da "vjerujemo" nekom 
službeniku lokalne poreske administracije i da na bazi njegove službene zabilješke smatramo da 



je neko rješenje dostavljeno. Dakle, idemo "silovanje" (uz izvinjenje na terminu) poreskih propisa 
da bismo naplatili nešto, a sa druge strane nama se dešavaju ovakve stvari.  
 Pazite drugu listu, koja je za doprinose, kojima su radnici kompanija trajno oštećeni prilikom 
odlaska u penziju. Montenegro airlines 20 miliona, Željeznički prevoz Crne Gore 4,6 miliona, 
Vektra Boka 2,6 miliona, Galenika Podgorica 2,5 miliona, Meljine Herceg Novi 2,4 miliona, firma 
World fainter Podgorica 1,3 miliona. Svim ovim firmama eventualnim /prekid/ poreskog duga 
rješenje je ukinuto. Zato im i čitam nazive. Dakle, ne postoji nikakav zakonski osnov koji je ostao 
da bi oni mogli da imaju ovaj poreski dug koji im stoji ovamo. Sad da vas pitam, da nije protiv neke 
od ovih firmi koju sam pročitao sa jednog i sa drugog spiska pokrenut postupak i sproveden 
adekvatan stečaj? Da nije ovaj poreski dug na neki način poreski obebijeđen, pa se može naplatiti 
nekom bankarskom garancijom, nekom avaliranom mjenicom, nekom hipotekom itd? Ne. Ne, 
uvažene kolege. Ovdje su stotine miliona eura i vi sada kažete da je problem u lokalnim 
samoupravama. Možda i jeste, ali moramo da idemo s tanjeg kraja. Ako naplatimo ove stotine 
miliona, imaće poreske uprave. Sad trebamo, recimo, u Rožajama ili Bijelom Polju nekom 
građaninu Crne Gore /prekid/ živi na selu, da vjerujemo poreskom službeniku da je on zaista 
pošao u Barice ili u Bać pored Rožaja, da je ovaj odbio da uruči poresko rješenje i da on sastavi 
službenu zabilješku i da kaže on je to odbio. Ovo je "silovanje" propisa definitivno. Dakle, ima 
zakon /prekid/, pa vas ja pitam zašto ne poštujete. Nije im uručeno, ili jeste uručeno. Pazite 
paradoks, u evidenciji nadležnog poreskog organa, ako vam izvadim zadnjih 10 poreskih crnih 
lista, pošto se kvartalno objavljuju zadnje dvije ili tri godine, vidjećete da gotovo  svim firmama koje 
sam sada pročitao poreski dug samo raste. I nemamo ovdje inicijativu, osim naše priče, da nešto 
promijenimo u poreskim propisima da bi se ovo naplatilo - stotine miliona, ali zato smo sada da 
izmijenimo jedan član zakona, odnosno dopunimo kako bi službenom zabilješkom moglo da se 
garantuje da je nekome uručeno rješenje. Ne bih imao ništa protiv i takvog rješenja ako bi se 
zakoni jednako primjenjivali za sve. Da je ovo prenormiranje u određenom smislu, i u obrazloženju 
se samom kaže iz razloga što je način dostavljanja pismeno definisan jednim drugim zakonom, tj. 
Zakonom o upravnom postupku. Ali, u redu. Postoji mogućnost, saglasan sam, da u leks 
specijalisu definišete ovu stvar, ali ovdje je pitanje da li mi poštujemo zakone i da li zakon važi 
jednako za sve - i za ovog građanina u Bijelom Polju ili Rožajama i da li taj isti Zakon o poreskoj 
administraciji, jer se radi o istom zakonu, važi za ove kompanije koje su dužne stotine miliona. Ako 
mi vi, kolege, kažete da ovaj Zakon o poreskoj administraciji, koji se jednako primjenjiva na pravna 
i fizička lica, važi jednako za sve, nek bilo ko ustane iz vašeg poslaničkog kluba i kaže da zakon 
važi jednako za sve, ja vam obećavam da ćemo mi glasati za ovu promjenu propisa. Ali, zakon ne 
važi jednako za sve, ne zato što vam ja to kažem, nego zato što nadležni poreski organ kaže da 
su ovo liste poreskih dužnika u milionskim iznosima. Moje pitanje je kako ćemo ovo da naplatimo. 
Kako ćemo da naplatimo činjenicu da ovdje ima državnih preduzeća koja su dužna za doprinose, 
a dug za doprinose podrazumijeva da država kao vlasnik ne plaća onaj dio svojih obaveza koje su 
potrebne kad ljudi odlaze u penziju da bi mogli da primaju /prekid/. Ako im se ne uplate ti 
doprinosi, oni ne mogu da ostvare pravo na povezani radni staž.  
 Prema tome, ako mislite da zakone jednako primjenjujemo, što im je cilj, dakle, hajmo da 
krenemo sa debljeg, a ne sa tanjeg kraja da vršimo neku vrstu poreskog i svakog drugog mobinga 
prema običnom građaninu, a ove kompanije koje su dužne stotine miliona niko ne dira. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 12:57:04) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Boris Mugoša.  
            Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (23.08.19 12:57:12) 
 
 Hvala, predsjedniče. 



 Poštovane poslanice i poslanici, uvažene građanke i građani, 
 Meni često pripada ta neslavna dužnost "da obavijestim građane što je tema dnevnog 
reda". Znači, na dnevnom redu je Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji koji 
ima dva člana. Jedan član je stupanje na snagu, a drugi član je pojašnjenje kako se dostavljaju 
poreski akti poreskim obveznicima. Sve ovo ostalo je zanimljivo, ali se ne tiče onoga što je tema 
dnevnog reda. Mislim da mi odgovornost prema građanima moramo uvijek da stavimo ispred 
nekih sitnih političkih interesa, a odgovornost prema građanima je da pričamo o onome što je tema 
dnevnog reda. Čuli smo na početku sjednice da li je nešto trebalo da bude tačka dnevnog reda. 
Što je onda to bitno ako ne pričamo o tim tačkama? Onda trebamo da ukinemo tačke dnevnog 
reda ako hoćemo tako da radimo. Ne treba tako da radimo. Prema tome, molim vas da se 
fokusiramo na ono što je predmet rasprave.  
 Ja sam na Odboru za ekonomiju, finansije i budžet posmatrao ovaj predlog kroz dva 
segmenta. S jedne strane, mislim da je opravdano da smo izašli u susret zahtjevu lokalnih 
samouprava, gdje su radili mnogi od nas i gdje su se za to zalagali kad su radili u tim lokalnim 
samoupravama, a to je da jasnije definišemo proceduru dostavljanja poreskog rješenja poreskom 
obvezniku. Ja ne vjerujem na da je iko protiv toga. Uostalom, nije to zahtjev samo pozicionih, nego 
i onih opština u kojima su na vlasti partije koje su u opozicije na državnom nivou. Čini mi se da 
nema nikakve potrebe da oko toga pravimo neku dramu. I nije službena zabilješka prvi način 
dostave rješenja, nego posljednji ukoliko neko odbije da ga primi. Ali, o tome će podnosioci ovoga 
zakona. Uostalom, službenu zabilješku nismo sad izmislili, nego postoji u pravnom sistemu Crne 
Gore.  
       Na Odboru sam htio da uputim jednu drugu poruku, a to je poruka lokalnim samoupravama. 
Evo, na ovaj način smo vam izašli u susret. Pojednostavili smo dostavljanje ovih rješenja, a ja vas 
podsjećam da je porez na nepokretnost jedan od najznačajnijih sopstvenih prihoda lokalne 
samouprave osim prireza porezu na dohodak fizičkih lica, naknadne za komunalno opremanje i 
prodaju neprokretnosti, da sopstveni prihodi čine većinu ukupnih prihoda lokalne samouprave, 
znam da je na nivou Podgorice skoro 60% i stvarno su važni. Ali, s druge strane, sad je pitanje 
odgovornosti lokalne samouprave za kvalitet tih poreskih rješenja. Evo izašli smo u susret, sad je 
olakšana dostava, a sad je veća vaša odgovornost da ta poreska rješenja budu kvalitetnija. 
Dešava da građani ne dobiju poreska rješenja, dešava se da poreska rješenja koja dobiju ne 
odgovaraju adekvatnom stanju na terenu. To nije greška građana i zbog toga građani ne trebaju 
da ispaštaju. To je isključiva odgovornost lokalne samouprave i ne samo lokalne samouprave, jer 
kod poreza na nepokretnost je to odgovornost Uprave za nekretnine i odgovornost Ministarstva 
unutrašnjih poslova vezano za registre prebivališta. Poenta je bila sljedeća:  
 Mislim da je ovo dobro rješenje, jer će se dostavljati, odnosno građani, valjda nećemo biti 
protiv toga ili da dajemo poruku - građani, nemojte da plaćate porez na nepokretnost. Ne plaćaju 
građani porez na nepokretnost zbog nekog tamo, nego zbog njih samih, jer se iz toga finansira 
pružanje javnih usluga od strane lokalne samouprave. Ali, s druge strane, ovo ne abolira nego 
pojačava dodatnu odgovornost onih koji prave rješenja da ta rješenja moraju da budu kvalitetna. 
Ima pozitivnih primjera u Crnoj Gori gdje građanin ne mora da ide u Upravu lokalnih prihoda, nego 
postoje aplikacije, sajtovi gdje on može odmah sam da preuzme to rješenje. Mislim da u tom 
pravcu treba ići u dijelu problematike poreza ne nepokretnost.  
      Naravno, Socijaldemokrate će podržati ovaj predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj 
administraciji, ali će istrajavati na pozivanju lokalnih samouprava da pojačaju stepen odgovornosti 
u kreiranju kvalitetnijih rješenja o porezu na nepokretnost koji se dostavlja građanima. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 13:01:44) 
 
 Hvala Vam. 
 Poslanik Aleksandar Damjanović, a neka se pripremi poslanica Marta Šćepanović. 
            Izvolite. 
 
 



 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (23.08.19 13:01:58) 
 
 Zahvaljujem.  
            Poštovana Skupštino, poštovani građani, predlagači ovog akta, 
 Ja negdje mogu takođe da diskutujem u dvije ravni. Dakle, u dvije ravni ovoga što je jedna 
jedina, odnosno dvije izmjene, odnosno, dopune postojećeg zakona koji definiše rad Poreske 
uprave i uopšte poreski postupak, ali svakako u jednoj široj ravni o kojoj je ovdje već govoreno, a 
koja se tiče enormne evazije, odnosno utaje poreza koja se čini u ovoj državi sa naravno 
najnovijom aferom koja se naziva "Klap", koja uključuje ogroman broj pravnih lica koji su utajili 
porez ovoj državi i gdje naravno Specijalno Tužilaštvo, odnosno specijalni istražni tim policije niti 
imaju kapacitete, niti mogućnosti da uđu u trag svemu onome što su desetine stotina miliona eura 
utaje, a koje svoje ishode nalazi u političkom pokriću od strane dakle, aktuelne vlasti.  
 U ovoj drugoj ravni možemo da diskutujemo oko dvije dopune koje se tiču vraćanja na 
staro. Dakle, vraćanje na 2015. godinu kada je norma koja se sada predlaže de facto izbrisana sa 
obrazloženjem da će zakon o upravnom postupku to definisati na sistemski način. Sjećam se te 
rasprave. Ne bi bilo lijepo sada da čitam obrazloženje Vlade koja je predložila taj akt tada, koje se 
kosi naravno sa mišljenjem Vlade koje je dostavljeno u odnosu na ovaj akt ovdje imajući u vidu da 
je možda i vrijeme pokazalo da nešto nije istrpjelo da kažem provjeru vremena i da se u praksi nije 
pokazalo dobrim.  
 To da li će se, kako Vlada u svom mišljenju navodi, sačuvati nivo zaštite prava i pravnih 
interesa stranaka, donošenjem ovog akta u odnosu na ono što je Zakon u upravnom postupku je 
pod sumnjom. Najbolje će to znati građani, oni zainteresovani kojih se ovo bude ticalo, naravno 
razumijući sve one razlike koje se tiču enormnih sudskih troškova, troškova za advokate itd. i 
problema u dostavi poreskih rješenja. Prije svega građani jer se ova materija najviše tiče poreza 
na nepokretnost. O recimo jednoj enormnoj gluposti koju samo mi možemo ovdje da faktički 
prihvatimo a to je da imamo i poreski dug kod poreza na promet nepokretnosti gdje se makar kod 
obavljanja prometa na nepokrestnost taj faktički porez morao platiti poreskom organu, o tome da 
ne govorimo. O ovoj sivoj ekonomiji sam već rekao, kao i o činjenici da je kolega Konjević čitao 
spisak takozvane crne liste koja se kvartalno definiše u Poreskoj upravi koja je nepotpuna iz 
razloga što postojeći Zakon o poreskoj administraciji navodi da se na crnoj listi nalaze samo one 
firme, odnosno oni dužnici gdje je završen postupak i gdje je rješenje obračunato i porez 
obračunat. Što je sa svim onim, a to izuzima ovaj akt ovdje, što je sa svima onima koji su po 
žalbama predmeti i gdje mi dobijamo periodično neke firme koje odjedanput kada se  taj postupak 
završi duguju po milion i po, dva miliona evra, kao što je i pročitano ovdje od strane kolege. Prema 
tome, ni taj dio nije završen.  
 Što je sa jednim dijelom koji je nama svima neophodan i razumijem dobru namjeru da se 
kroz rješenja iz ovog kratkog predloga zakona nešto definiše što stvara problem u primjeni. Ovaj 
zakon o poreskoj administraciji treba pretresti do kraja. On je iz 2001. godine i on ne prati ono što 
su potrebe vremena i elektronsko poslovanje i ovo što smo nedavno ovdje raspravljali a vezano je 
za obračun poreza, odnosno uvid u realno stanje prometa, u raznim djelatnostima što ćemo imati 
nakon nove godine, nadam se. Dio koji se tiče zastarjelosti, pet godina apsolutne zastare koja se 
tiče obračuna poreza i pet godina naplate poreza, odnosno 10 godina. Da li je to dovoljno Crnoj 
Gori  imajući u vidu sve ovo što isplivava ovih dana, nedjelja, mjeseci a koje se tiče enormne utaje 
poreza ili recimo zastara mora biti mnogo duža kako bi se ova država mogla suočiti i sa nečim što 
je rađeno prije 10 i više godina, odnosno u nekom narednom periodu svakako pokušati da makar 
djelimično ispravi nepravde u smislu onoga koji je imao mogućnost da zbog političke podrške prije 
svega taji porez, ne plaća porez, pa i uzrocima koji su desetine miliona eura u odnosu na sve one 
koji su faktički snagom države i silom države prinuđeni da taj porez plate. To su ovi građani kojih 
se tiče naravno uručivanje poreskih rješenja. Možemo da sad raspravljamo o činjenici da li je 
ključni problem lokalnih samouprava to što se ne može identifikovati prebivalište poreskog 
obveznika bio on fizičko ili pravno lice i da li će se mogućnost uručivanja poziva punoljetnom licu u 
familiji ili jednom zaposlenom, a radi se recimo o pravnom licu koje ima 500, 600 zaposlenih itd. 
riješiti ovaj problem. Po mom mišljenju je veći problem to što je baza za naplatu ovog poreza u 
državnim rukama a porez naplaćuju lokalne samouprave. Uprava za nekretnine i Katastar su par 
ekselans državni i tamo se defakto vodi evidencija o tome što je poreski osnov za plaćanje poreza 



na nepokretnosti, a taj porez u cjelosti pripada lokalnim samoupravama. Onda je poštenije 
izmjenama zakonskih rješenja definisati da su i ti katastri u rukama lokalnih samouprava pa da 
lokalne samouprave onda vide zaista je li ono što im se dostavlja, što im je dostavljeno kao baza 
za naplatu poreza to jer imate činjenicu da ovdje imate desetinie i stotine hiljada objekata koje nisu 
ni u evidencijama, imate haos u katastrima, imate činjenicu da su uhapšeni kompletni katastri 
Kotor, Bar, itd. Ima normalno većina ljudi koji radi pošteno tamo svoj posao, ali imamo taj problem 
što opštine nemaju taj link sa državom i kad treba da se utvrdi taj porez oni prosto nemaju osnov, 
odnosno nemaju pravu evidenciju. Da li je to što treba utvrditi, i to što se utvrdi, a to je samo dio. 
Nažalost, ne može se naplatiti iz razloga koji se tiče i postupka samoga i svega ovoga što se 
pokušava riješiti kroz ovaj  predlog zakona, odnosno dopunu Zakona o poreskoj administraciji, 
gdje se ide, uslovno rečeno, uz ili protivno normama koje su definisane Zakonom o upravnom 
postupku čini mi se iz 2014. godine. Bojim se da ta rješenja ne dovedu do novih problema. Volio 
bih da se taj postupak skrati, naravno da svi mi pokažemo lojalnost i patriotizam ne držanjem ruke 
na reveru i značke nego plaćanjem poreza da se krene naravno, prije svega od politički 
eksponiranih lica, medijski eksponiranih lica da oni daju primjer kako treba uplatiti i porez i biti 
uredan prema ovoj državi a kako bi svi oni drugi uradili.  
 Selektivnom primjenom poreske politike, odnosno onoga što se nažalost dešava, a svjedoci 
smo ovih dana, imamo problem gdje ćemo i one koji bi platili porez i koji bi bili uredni prema ovoj 
državi obeshrabriti. Koji će naravno voditi se logikom ako ne plaća neko dva tri miliona to mu se 
uporno toleriše, a ne snosi ni elementarnu odgovornost, krivičnu, pravnu, političku, bilo koju, zašto 
bi onda ostali gerađani plaćali porez. Pitanje evazije poreza ili utaje možda je i ključno pitanje ove 
države, ogromne sive ekonomije, ogromne nejednakosti, nejednakih šansi i ponavljam, nisam 
siguran da ćemo probleme koje je evidentirala lokalna samouprava, odnosno manje više sve 
jedinice lokalne samouprave u naplati ključnog poreza koji im je neophodan u dijelu sredstava od 
kojih one faktički i žive, da ćemo ga riješiti samo time što ćemo na ivici rješenja koja postoje u 
Zakonu o upravnom postupku, vratiti staro rješenje koje smo izbrisali 2015. godine, na predlog te 
iste vlade i na ovaj način regulisati uručivanje poreskih rješenja. Mislim da nisu ključni problemi u 
tom dijelu. Ključni problemi su u političkoj volji i u nespremnosti da se uredi poreski postupak i 
poreska administracija do kraja i poreska uprava koja je dobila sad ingerencije da bude 
samostalna, ali ta samostalnost na žalost još uvijek nije rezultirala i boljom naplatom i poreskog 
zaostaloga duga i boljom evidencijom i naplatom poreza svih vrsta. Svjedoci smo naravno da kada 
to ne radi Poreska uprava, onda to mora da radi Policija, Tužilaštvo i to samo u jednoj maloj mjeri 
koja ni iz bliza ne zadovoljava ono što treba ovoj državi. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 13:10:12) 
 
 Hvala i Vama. 
 Sljedeća Marta Šćepanović, a neka se pripremi Slaven Radunović. Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (23.08.19 13:10:17) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovani građani, 
 Pred nama je Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. Ovo je jedan 
izuzetno važan zakon. Inicijativa za izmjene ovog zakona potekla je, kao što smo već čuli, od 
lokalnih samouprava, a vezano za lošu naplatu osnovnog prihoda opština poreza na nepokretnost. 
Mislim da je dobro da kada se u praksi primijeti da određeni član zakona nije dobar i da se ne 
primjenjuje kako treba, da na vrijeme mijenjamo te zakone. Upravo smo to ovdje uradili, jer je 
praksa pokazala da je ipak poreska oblast jedna specifična oblast koja pokazuje da na poseban 
način treba riješiti i način dostavljanja poreskih akata, te da se to nije moglo na dobar način riješiti 
primjenom Zakona o upravnom postupku. 
 Mi smo u postupku pripreme ovog zakona prošli takođe i kroz određene analize, pripremili 
određene analize i tu se upravo iskristalisalo koje sve probleme imaju lokalne samouprave 



prilikom naplate ovog svog glavnog, odnosno osnovnog prihoda. To je već pomenuo kolega 
Mugoša, dakle, osim problema koji se pokazao u primjeni Zakona o poreskoj administraciji, 
odnosno u primjeni Zakona o upravnom postupku, u dijelu koji se odnosi na dostavljanje, glavni 
problemi koje opštine imaju su i netačni katastarski podaci. Ovo upravo naglašavam da bi se u 
budućem periodu radilo na tome, jer osnovna poreska rješenja koja se donose po ovom pitanju 
bivaju često poništavana od strane sudova i tu opštine imaju problem.  
       Takođe se pokazalo da ona sigurna naplata opštinama, a vezano za naplatu ovih obaveza 
jeste od pravnih lica, a da, što se tiče fizičkih lica, ta naplata ide teže upravo iz ovog od jednih 
razloga gdje se u praksi pokazalo da često građani prilikom izjavljivanja žalbi sugerišu i daju 
razloge da nijesu oni ti koji su lično primili rješenje, već da je rješenje primio član porodice. Mi 
smo, prilikom razmatranja na koji način to riješiti, imali u vidu da svako domaćinstvo ima i do 50% 
umanjenje poreske obaveze na nepokretnost na osnovu broja članova domaćinstava. To je bio 
jedan od osnovnih razloga zbog kojeg, ako neko može imati do 50% umanjenje poreske obaveze 
na osnovu broja članova domaćinstava, smatrali smo da takođe može da taj punoljetni član 
domaćinstva i primi poresko rješenje.  
 Ovdje smo imali jednu novinu vezano za rješenje koja se nalazi u Zakonu o upravnom 
postupku, a propisano je da ukoliko nije moguće dostaviti poreski akt, ovako kako je propisano, da 
će se dostavljanje izvršiti javnim obavještavanjem, u skladu sa zakonom kojim se uređuje upravni 
postupak, a tim zakonom je tačno propisano kada se može sprovesti javno obavještavanje. 
Ponoviću ono što je rekao kolega Mugoša, kada se usvoji zakon, očekujemo da će opštine 
pojačati stepen odgovornosti u odnosu na samo dostavljanje poreskih rješenja i na primjenu 
Zakona o poreskoj administraciji, kao i da će ovo efektirati povećanom naplatom poreza na 
nepokretnosti.  
 Danas su se ovdje postavljala određena pitanja vezano za službene zabilješke. Propisano 
je u posljednjem stavu člana 22 da se dostavljanje smatra urednim i kada lica iz ovog člana odbiju 
da prime poreski akt ili odbiju da potpišu prijem poreskog akta ako lice koje vrši dostavljanje o 
tome sačini službenu zabilješku. Samo ću napomenuti da sačinjavanje službene zabilješke u dijelu 
koji se odnosi na dostavljanje jeste nešto što je dio svakog procesnog zakona i Zakona o 
upravnom postupku, i Zakona o parničnom postupku, tako da ovdje ništa nije sporno. Ono što se 
ovdje postavilo kao pitanje očigledno jeste krivično djelo. Ukoliko bi službeno lice, dostavljač koji 
sačini službenu zabilješku nezakonito, naravno da bi odgovarao. To je već pitanje Krivičnog 
zakona. Što se tiče samog postojanja službene zabilješke, ona postoji u svim procesnim zakonima 
u ovom dijelu koji se odnosi /prekid/ 
  Nadam se da će usvajanje ovog zakona doprinijeti boljoj naplati poreza na nepokretnost, 
ono što je bilo osnovno prilikom predlaganja ovog zakona i da će opštinama po tom pitanju biti 
olakšana naplata i da će povećati svoje prihode. Svakako ne zaboravimo da je ovo Zakon o 
poreskoj administraciji, koji tretira poreski akt i ovo se ne odnosi samo na rješenje o porezu na 
nepokretnosti, gdje smo mi danas skoncentrisali našu pažnju, već na sve poreske akte u postupku 
poreske administracije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 13:15:57) 
 
 Hvala Vam, koleginice Šćepanović. 
 Sljedeći poslanik je Slaven Radunović, a neka se pripremi Ana Nikolić. 
 Izvolite, kolega Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (23.08.19 13:16:13) 
 
 Hvala Vam.  
 Poštovani građani Crne Gore, vi koji pratite Skupštinu, siguran sam da vam je već postalo 
jasno da ova prva tačka o kojoj danas pričamo nije bila uopšte tako hitna i da je, najblaže rečeno, 
smiješno da se čitavi skupštinski aparat, 81 poslanik i kompletne službe morale da se vrate s 
odmora da bi se navodno ova tačka danas stavila na dnevni red i da bi se desetak dana prije kraja 



odmora navodno nešto usvojilo što će i te kako da popravi naplatu poreza. Poenta je u tome da se 
ugura na dnevni red ona druga tačka koja treba da donese neke promjene u odnosima između 
pojedinih opozicionih partija u Crnoj Gori i vladajućeg DPS-a. Sve je namješteno da se skrene 
pažnja sa tog važnog događaja, a mnogi građani Crne Gore pretpostavljam nijesu ni svjesni zašto 
se ovoliko priča oko Odbora za reformu izbornog zakonodavstva i oko toga ko će da uđe u taj 
odbor i koliko će ko da ima članova, zašto je to toliko bitno.  
 Poštovani građani, ukoliko ostane ovako kako je dogovorio DPS sa Demokratama, 
postojaće dovoljna većina u tom odboru da se može izglasati svaka odluka. Naime, imaće 11 
članova Odbora koji će najvjerovatnije sarađivati s DPS-om oko stvari za koje Demokratski front 
konkretno, a i ljudi iz Posebnog kluba, nikad ne bi glasali. Znači, bila je borba oko tog jedanaestog 
člana da bi postojala mogućnost da se zaustave dogovori iza leđa ostatka opozicije. Kako se 
skreće pažnja sa te važne stvari? Tako što se, navodno, to je vjerovatno smiješno svima koji prate 
politička dešavanja u Crnoj Gori, optužuje Demokratski front da sarađuje sa DPS-om.  
       E, pa čuli ste, građani Crne Gore, Nebojšu Medojevića prije 20 minuta i mogli ste da vidite 
kako izgleda ta saradnja Demokratskog fronta sa Demokratskom partijom socijalista. Iznio je 
najteže optužbe na račun prve porodice, najbližih prijatelja, iznio je dokaze. To nisu optužbe, to su 
dokazi i vezano za izgradnju hotela Harmoni iza kojeg stoji Brano Mićunović i mnogih drugih 
nekretnina u Crnoj Gori koje su se pojavile preko noći od opranog novca. Tako izgleda naša 
saradnja sa DPS-om. Da vas ne podsjećam na sve one naše poteze i borbe tokom minulih 
godina. Kako to nama vraća DPS, to i očekujem od jednog diktatorskog režima, tako što nas 
hapsi, sudi, proganja, juri nam porodice - sve ono što je za očekivati u jednoj borbi pravednika 
protiv diktatora. Kako izgleda ta nesaradnja Demokrata sa DPS-om? Tako što tu njihovu navodnu 
pobjedu koju su ostvarili zajedno sa Briselom zastupa u ovom Parlamentu DPS i to sav srećan. 
Odmah da vam kažem, ljudi su oduševljeni da mogu da brane pozicije Demokrata jer im 
odgovaraju. Između ostalog, oni i predlažu, oni eliminišu druge opozicione borce da im ne smetaju 
u saradnji i na taj način cvjeta ljubav. 
 Da se vratim na trenutak i na ovu tačku dnevnog reda, iako daleko od toga da je morala da 
bude hitna nego je poslužila samo kao instrument, kako se finansijske situacije upetljavaju u sve 
ovo da bi se obezbijedio dobar ambijent da se prikruju ovakve radnje. Naime, vi znate za jedan 
nevjerovatan slučaj koji se vjerovatno nigdje nije desio u Evropi, da je država Crna Gora, Vlada 
Crne Gore parama građana Crne Gore platila obaveze privatne firme Bega pres prema Danu i 
prema Vijestima. Znači, nijesu dozvolili da propadne dug koji je Bega pres imao prema Danu i 
Vijestima, nego je država namirila više stotina hiljada obaveza te firme. Da bi bilo potpuno jasno, 
pričaću potpuno otvoreno, Bega pres je porodična firma /prekid/. Samo da čujete kako se mediji 
kontrolišu u Crnoj Gori. To je firma gospodina Đuranovića, pošto je bilo prekinuto, koji je danas 
direktor Pobjede ili glavni i odgovorni urednik, ne znam tačno. A plaćeno je Vijestima i Danu. Meni 
je, da vam pravo kažem, milo što su došli do novca ljudi koji su dugo godina bili naši saborci u 
opozicionoj borbi. Međutim, stvari se polako mijenjaju. Zašto? Vidjeli ste ovih dana kako se 
prikriva ova saradnja Demokrata i DPS-a na način što se, recimo, skreće pažnja pa se 
promotivnim tekstovima u nekim novinama i promotivnim sadržajima na facebooku kaže - Aleksi 
Bečiću i Demokratama su ukinute plate zato što su natjerali DPS na povlačenje. Samo da vas 
podsjetim, mi imamo vrijeme Kluba, dogovorili smo se, makar troje mojih kolega će da odustanu 
da bih mogao da govorim koliko treba. Prema tome, dozvolite. Moramo da razjasnimo neke stvari 
u ovom Parlamentu. Mi nemamo para za plaćene oglase, ni za sponzorisanje po facebooku laži i 
prevara. Imamo ovaj mikrofon, građani, i vas koji nas slušate. Ništa drugo.  
 Prema tome, da se vratimo samo na promo sadržaj. Razumijem da ljudi promovišu politiku, 
afirmišu na taj način, plaćaju ako imaju novca. Malo je sumnjivo, čuli smo maloprije gospodina 
Medojevića, kako se do tog novca dolazi, ali to po strani. Međutim, gdje je ta etička granica kod 
urednika i vlasnika ovih medija kada puštaju da lažna informacija, za koju znaju da je lažna, a to je 
da je Demokratama, posebno Aleksi Bečiću ukinuta plata od strane Skupštine, da se nađe u 
njihovim novinama, da bude plasirana tako da može da prevari onog mučenika koji je odvojio 70 
centi da kupi tu novinu jer joj vjeruje i onda mu oni plasiraju kroz navodni marketing lažnu 
informaciju. Tu su Vijesti bile malo profesionalnije, pa su se makar zadržale na unutrašnjim 
stranama, a Dan je čak na naslovnoj strani, bez oznake /prekid/ pustio naslov - Aleksi Bečiću i 
Demokratama ukinute plate.   



 E, sada, poštovani građani, da ne bi bilo da pričamo u prazno, kažem da je to laž i da 
Aleksi Bečiću i Demokratama nisu ukinute plate, već da je taj potez s njihove strane, to 
promovisanje takve vijesti i učešće Dana i Vijesti u svemu tome služilo da bi se skrenula pažnja sa 
činjenice da sarađuju s DPS-om. Da ne bude prazna priča, sada dajem javnu ponudu Aleksi 
Bečiću - ukoliko je Aleksa Bečić u pravu i ukoliko je njemu ukinuta plata, svakog mjeseca kada se 
budu primale plate u Skupštini, kada Aleksa Bečić ne primi platu, daću mu pola moje plate. Šta 
tražim zauzvrat? Ako se desi, ono kako mislim da jeste, a svi vi znate da je tačno, da se ta odluka 
o kojoj se priča odnosi samo na umanjenje plate, a nikako na ukidanje i da ta plata koliko god da 
bude umanjena Aleksa Bečić ne može da primi ispod tri minimalne cijene rada u Crnoj Gori, onda 
će Aleksa Bečić meni da daje pola od toga što ostane. Naravno, Slaven Radunović će te pare da 
uplati u humanitarne svrhe. Aleksa Bečić može da bira što će sa mojih pola plate. Imam mikrofon, 
on imaju para za promo sadržaje, pa neka odgovore pristaju li na moju ponudu. Znači, ukoliko 
Aleksa Bečić i Demokrate ne budu primale platu jer im je ukinuta, Aleksa Bečić će dobijati od 
mene pola plate. Da ponovim, ukoliko bude dobijao platu toliku koliko mu isplati Skupština shodno 
Poslovniku, neka on meni daje pola plate.  
 Samo sam želio građanima Crne Gore na plastičan način da prikažem kako se manipuliše i 
kako se skreće pažnja sa onih stvari koje se dešavaju u Skupštini i u političkom životu Crne Gore. 
Mi smo dužni, kao građani koji se bave politikom, da onim građanima koji se ne bave politikom 
skrećemo pažnju na ove stvari. Vi znate da ovdje u ovim klupama sjede ljudi koji su krvarili, ljudi 
koji su bili u zatvorima, ljudi koji su i te kako plaćali ceh svoje beskompromisne borbe i niko u 
rukavicama, a bogomi i u pelenama neće držati lekcije, a uz sve to promovišući laži. Znam da nije 
bilo potpuno u okviru tačke dnevnog reda, ali važna je tema. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 13:26:29) 
 
 Hvala, poslaniče Radunoviću.  
 Nastavljamo sa koleginicom Anom Nikolić, a neka se pripremi poslanica Vera Bulatović.  
 Izvolite, poslanice Nikolić. 
 
 
 ANA NIKOLIĆ (23.08.19 13:26:41) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče, kolege i koleginice, dragi građani Crne Gore,  
 Danas su pred nama izmjene i dopune zakona koje treba da dovedu do poboljšanja  
poreske politike u Crnoj Gori. Jer, kao što znamo, Crnoj Gori kao budućoj članici Evropske unije je 
glavni cilj, naš zadatak i naša stremljenja jesu unapređenje poreskog sistema. U sistemu poreza i 
izmjena ovog zakona koja je maltene tehničke prirode će dovesti do boljeg statusa naplate poreza 
kada su u pitanju lokalne samouprave. Potreba izmjene kod ovog zakona je nastala, kao što smo 
čuli od kolega koji su prethodno govorili, na zahtjev lokalnih samouprava da bi se njima olakšala 
naplata svih poreza kada su u pitanju porezi lokalnih samouprava. Sam postupak dostave 
poreskog akta, kako je bilo i regulisano u Zakonu o upravnom postupku, nije se definitivno u praksi 
pokazao kao najadekvatnije rješenje. Dolazilo je do zloupotrebe, odnosno do izbjegavanja 
primanja akta. Negdje ovaj zakon treba da pomogne svima da takve prakse ne budu više, nego da 
bude poboljšanje u smislu da neće biti mogućnosti da se akt ne uruči - bilo lično, bilo članovima 
porodice ili zaposlenima kada su u pitanju pravna lica. Ono što bih se saglasila jeste da, kada se 
ovo postigne, kao što je slučaj u mnogim lokalnim upravama, kao što i lokalne uprave i same to 
govore, kada ne bude takve praznine, doći će i do mnogo bolje naplate poreza i naravno i širenja 
poreske baze.  
 Saglasna sam sa kolegom Damjanovićem bih se složila kada je u pitanju katastar Crne 
Gore, zbog toga što su podaci koje katastar dostavlja svim lokalnim samoupravama u stvari baza 
na osnovu koje će raditi oni ova rješenja. Tako da negdje i lično smatram da reforma, kada je u 
pitanju kompletan katastarski sistem, je neophodna kao što je to i bila reforma poreskog sistema 
kod nas u Crnoj Gori. Ovim bih željela da naglasim da reforma poreskog sistema daje velike 
rezultate. Ono što je napravljeno u posljednjih par godina pokazuje i dokazuje da smo napravili 



veliki iskorak. Sami podatak da je Poreska uprava tokom jula naplatila 102 miliona i 832 hiljade 
eura, da je to više deset miliona nego što je bilo prethodne godine, govori da reforma definitivno 
uspijeva. Govori se isto tako da su svi oblici naplate poreza povećani. Sve ono što su uradili u 
Skupštini u proteklih mjeseci govori o unapređenju poreske administracije, pitanje elektronske 
fiskalizacije i pitanje poreskih savjetnika, dopuna i ovog zakona o poreskoj administraciji. Naravno, 
ako se procijeni i dalje da kompletan ovaj zakon o poreskoj administraciji još treba doraditi,  mislim 
da ćemo imati i sluha i za to.  
 Zadatak svih nas jeste da omogućimo Poreskoj upravi da istraje u svojoj reformi i da na 
pravi način omogućimo svim gradovima i lokalnim samoupravama uvećaju svoje lokalne prihode. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 13:30:22) 
 
 Hvala, poslanice Nikolić. 
 Imamo malu izmjenu. Sada je na redu koleginica Branka Bošnjak, a neka se pripremi 
Mihailo Anđušić. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (23.08.19 13:30:34) 
 
 Uvaženi građani, da vam bude svima jasno da je danas ovaj zakon maltene uguran na 
dnevni red i zakazana ova sjednica da ne bi stvarno do kraja bilo smijurije jer nisu mogli da zakažu 
sjednicu u kojoj će jedina tačka dnevnog reda biti Izbor i imenovanja, pa se onda biralo da se 
izmisli nešto i tobož na inicijativu lokalnih samouprava i sada im je palo na pamet da predlože ovaj 
zakon. Da vam i pojasnim šta vam je ovaj zakon, uvaženi građani. To vam je kako bolje da 
poreska administracija utjera dug za porez vama građanima, a s druge strane niko ne vodi računa 
kako da utjera dug velikim firmama koje ne plaćaju porez. Bitno je da vas oporezuju. Iako znam da 
je mjera patriotizma plaćanje poreza i zalažem se, ali očigledno u ovoj državi nemaju svi iste 
šanse i nije isti zakon za sve.  
 Dakle, moćne firme i moćni pojedinci čije su poreske kartice skrivene mogu da rade što god 
hoće, ali zato vi očekujte izvršitelje brzo da dođu da vam naplate porez. S druge strane, i sama 
poreska služba i uopšte katastar koji vodi evidenciju o vašim nekretninama, na koje će se tražiti da 
platite porez, je potpuno jedna nesređena firma sa nesređenim podacima. Meni je svake godine 
različita visina poreza. Moj stan koji je u mom vlasništvu 25%, 75% se po jednoj stopi naplaćuje, a 
ovo 25% po drugoj stopi. To je potpuni jedan haos. Jedne godine su mi čak i dodali neki stan na 
Starom Aerodromu, pobrkali su matični broj. Vidjećete da se radi o jednom opštem haosu, a i znali 
ste jer su mnogi od vas ulagali žalbe. Ali danas je to izmišljeno samo i stavljeno na dnevni red da 
bi išla druga tačka, gdje će se ozvaničiti ova ljubavna idila između Demokratske partije socijalista i 
Demokrata. O tome ćemo kada počne druga tačka dnevnog reda.  
       Na čelu Poreske uprave, iako će ovo lokalna uprava da naplaćuje, stoji neko ko je osumnjičen 
da se bavi fiktivnim fakturama i ko je na čelu ovih Klap i Vardar afera, a niko ga ne dira i tamo stoji, 
a znamo ga svi, posebno mi iz Glavnog grada kako je ta osoba koja je na čelu Poreske uprave 
odjednom avanzovala kada je postala glavni načelnik Komunalne policije, i tu onda počinje jedan 
uzlet u finansijskom smislu, u materijalnom smislu što se vidi iz prijavljenog imovinskog kartona 
iako taj čovjek u svom imovinskom kartonu nije prijavio ni pola onoga što ima, i to svi znaju, dosta 
ima dokaza za to, a i dosta, srećom, onih svjedoka koji su spremni da svjedoče čime se i kakvim 
radnjama taj čovjek bavi. On vam je na čelu Poreske uprave zato što ovoj vlasti takvi ljudi 
odgovaraju, a one oni časni i pošteni koji bi stvarno radili svoj posao. Mafijaši i koruptivne osobe 
su svuda, izgleda, i ovdje na cijeni kod ove vlasti.  
 Uvaženi građani, povedite vrlo računa šta se zbiva na političkoj sceni jer sada je jedna 
situacija gdje dobijamo novog Darka Pajovića, gdje se vidi da se sklapaju neki dilovi između vlasti i 
opozicije i to se na vrijeme radi da bi to procvjetalo do sljedećih izbora. Vidite da je ova vlast toliko 
okorela i toliko se bahato ponaša da više zakoni ne važe za nju. Oni brutalno krše zakone i 
propise. Vidjeli ste da je i sama ova sjednica zakazana i stavljen dnevni red protiv Poslovnika,  ali 



nekome je to odgovaralo jer je najbitnije da se ozvaniči ova novonastala ljubav između Demokrata 
i Demokratske partije socijalista. Samo mi nije jasno čime su ih zadužili. Nešto tajno ima iza svega 
ovoga. Mi možda jedan dio već znamo, ali vjerovatno će se vremenom pokazati zbog toga što se i 
juče na sjednici Administrativnog odbora desio presedan, i sa zakazivanjem ove vanredne 
sjednice se desio presedan. Molila bih sve građane da budu pažljivi, da osmotre dobro situaciju jer 
je sve jasno ako ko hoće da pogleda malo bolje. Dakle, optužiti nekoga da je sa DPS-om, a DPS 
izglasavati sve njihove stvari kršeći zakone i sve propise samo da bi se oni nekako ugurali, valjda 
vam jasno govori da su poželjni za neke dilove koji će se vjerovatno vremenom razotkriti do kraja, 
a nama pojedinima s ove strane je potpuno jasno o čemu se radi.  
 Dakle, ovaj zakon o poreskoj administraciji je samo jedan paravan onoga što stupa na 
političku scenu Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 13:36:26) 
 
 Hvala Vam, poslanice Bošnjak.  
 Kao što sam najavio, kolega Mihailo Anđušić, a neka se pripremi po redosljedu poslanik 
Veljko Vasiljević.  
 Izvolite, poslaniče Anđušiću. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (23.08.19 13:36:41) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi potpredsjedniče Nimanbegu.  
 Kao jedan od predlagača izmjena i dopuna ovog zakonskog rješenja, zaista mogu reći 
negdje na primjeru Glavnog grada, koji izdvajam iz svih lokalnih samouprava koje su se suočavale 
sa jednim gorućim problemom i inicijativama koje su do nas došle i od strane ne samo 
pojedinačno lokalnih samouprava, već i od Zajednice opština, smatram da se ovim korekcijama u 
zakonskom rješenju rješava jedan značajan problem sa kojim se susrijetao, konkretno govorim o 
primjeru Glavnog grada jer govori se kada imamo u vidu poresku naplatu i činjenicu da ona 
predstavlja negdje dominantan izvor prihoda lokalnih samouprava - a kada je u pitanju Glavni 
grad, znamo da se govori o značajnim brojkama, rješava se, kao što rekoh, jedno goruće pitanje 
koje sigurno pomoći Glavnom gradu da u narednom periodu, uz bolju naplatu poreza na 
nepokretnost, realizuje kvalitetnije svoje budžete. U svakom slučaju, čuli smo od kolega koji su to 
bili problemi, koje su rupe u prethodnom zakonskom rješenju, da ih tako nazovem, dozvoljavale da 
imamo gubitke kada je u pitanju naplata poreskih potraživanja.  
 Ono što nismo pomenuli, a bila je veoma loša praksa i smatram da to ovdje treba istaći, ne 
samo loša naplata poreza od strane građana usljed nemogućnosti kvalitetnog dostavljanja 
poreskog akta, već jedan problem koji se više puta ovdje u Parlamentu potencirao. Država 
ozbiljne troškove snosi kroz takve anomalije koje su omogućavale neka loša zakonska rješenja, a 
to su troškovi naplate sudskih sporova od strane advokatskih kancelarija. Konkretno u slučajevima 
Glavnog grada, zaista se radilo o nevjerovatnim situacijama da su pojedine advokatske kancelarije 
na legitiman način i kroz ono što im omogućavaju rupe u ovom zakonu omogućavale sami sebe 
da ostvaruju ogromne prihode na uštrb štete koje je imao Glavni grad, odnosno generalno lokalne 
samouprave u Crnoj Gori. Treba pomenuti i Upravu lokalnih javnih prihoda, koja se u prethodnom 
periodu suočavala sa velikim poteškoćama usljed otežane naplate poreza, ali koja je u svom tom 
periodu uspijevala da kvalitetno naplaćuje poreze. Treba pohvaliti inicijative koje su koristile 
građanima, a one se tiču otplate poreskih dugovanja, poreza na nepokretnost u jednakim 
mjesečnim ratama. To je definitivno negdje olakšavalo građanima makar na teritoriji Glavnog 
grada naplatu tih poreskih potraživanja. Uloga Uprave lokalnih javnih prihoda u ovom čitavom 
procesu je bila značajna.  
 Smatram da će ovo zakonsko rješenje omogućiti kroz izmjenu ova dva člana da nesmetano 
sprovodimo naplatu poreskih potraživanja i da će lokalne samouprave dominantne svoje prihode 
ostvarivati na jedan nesmetan način. Takođe, ovo je negdje i prilika, s obzirom na sami naziv 
zakonskog rješenja, da se podsjetimo da, kada je u pitanju poreska administracija, da je Vlada 



zajedno s Ministarstvom finansija i Poreskom upravom napravila puno u ovom mandatu kada je u 
pitanju reforma poreske administracije. Nedavno smo imali priliku da u ovom domu usvajamo 
Zakon o fiskalizaciji, koji dobrim dijelom uređuje poresku administraciju za koju se, govorili smo tih 
dana, moramo složiti da je jedna glomazna administracija koja pritom nije bila mnogo ni 
funkcionalna, koja ne iziskuje samim tim kroz tu glomaznost jedan zastarjeli koncept 
funkcionisanja, iziskuje nedovoljnu produktivnost. Zakon o fiskalizaciji u prometu roba i usluga 
omogućava da modernizujemo naš poreski sistem i poresku administraciju i kroz ono što je bio 
kredit Svjetske banke za nabavku informacionog sistema i kroz ono što su svi neki drugi instituti 
koje smo zakonom o fiskalizaciji uveli.  
 Smatram da se za naredni period stvaraju veoma dobri preduslovi da naplata poreskih 
dugovanja, o kojoj smo i danas ovdje govorili, u narednom periodu bude olakšana, a samim tim 
sve to će u narednom periodu doprinijeti da i Poreska uprava funkcioniše na bolji način, da lokalne 
samouprave svakako bolje naplaćuju porez na nepokretnosti u okviru svojih jedinica i, u krajnjem, 
da država na pravi način iskorišćava sve ono što su potencijali naplate poreskog duga i da građani 
imaju jednu uredniju situaciju. U krajnjem, sami građanin od svega toga na kraju ima veći benefit 
kroz ono što su budžeti koje realizuje država i Vlada. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 13:42:13) 
 
 Hvala, poslaniče Anđušiću.  
 Pošto kolega Vasiljević nije tu, sljedeći je poslanik Vučurović, a neka se pripremi poslanik 
Sekulić. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (23.08.19 13:42:25) 
 
 Mi danas treba da raspravljamo o poreskoj administraciji. Mislim da su kolege Nebojša 
Medojević i gospodin Radunović sasvim dovoljno rekli o svemu o čemu treba da se kaže danas. 
Dok Crnu Goru potresa afera čiji su možda i glavni akteri ljudi koji pripadaju vrhu Poreske uprave, 
ljudi koji pripadaju poreskom sistemu, koji se pokazao kao leglo korupcije u Crnoj Gori, treba sada 
građani da imaju povjerenja u taj sistem, da plaćaju namete tom sistemu. Umjesto da postoji 
sistem u Crnoj Gori, da postoje institucije, umjesto da ti ljudi iz poreskog sistema danas 
odgovaraju da budu procesuirani, da budu iza rešetaka, sada građani treba da plaćaju nove 
namete poreskoj administraciji. Dok mi ovdje govorimo o novim poreskim opterećenjima za 
građane, ovdje se dijele šakom i kapom stanovi i krediti državnim funkcionerima i to onima koji 
već, poštovani građani, imaju toliko i stanova, i nekretnina, i aviona i kamiona, i malo im je što su 
oteli do sada nego hoće još.  
 Dakle, poštovani građani, kad će im biti dosta? Da li će se ikad najesti - to je osnovno 
pitanje u Crnoj Gori. Vidjeli smo ponašanje direktora Agencije za sprječavanje korupcije Sretena 
Radonjića, koji se začuđeno pita - pa šta, šta je čudno što sam ja dobio toliki kredit. Vidjeli smo 
izvjesnoga Klicu koji se takođe čudi zašto on ne bi dobio neki stan itd. Jer, oni misle da su zaslužili 
to. I jesu. U očima njihove partije oni su zaslužili i stanove i kredite jer su vjerno slušali i partiju i 
predsjednike.  
 Poštovani građani, obraćam se prvenstveno penzionerima, zaposlenima u prosvjeti, u 
zdravstvu, obraćam se nezaposlenima, ali obraćam se i glasačima DPS-a - da pogledaju samo 
ove spiskove, koje imam ovdje: Sreten Radonjić 40.000 eura, Saša Čađenović, 89 m2, Vesna 
Medenica 40.000, treći put, Miomir M. Mugoša, 40.000, Osman Nurković, 90 m2, Branka 
Lakočević, 40.000, Dragoljub Drašković, 40.000, Damir Šehović, 89 m2, Kemal Purišić, 92 m2.  
 Dakle, poštovani građani, dok se vi snalazite kako da preživite, kako da platite, vodu, struju 
i ostale komunalije, pogledajte ove spiskove ovih nenajedenih preko puta, koji ojadiše svu Crnu 
Goru. I onda desi se neko da pita - pa šta se dešava sa državnom upravom, zašto je tako 
neefikasna, zašto je nema uopšte, zašto je korumpirano sudstvo i tužilaštvo? Pa upravo, 
poštovani građani, zbog ovoga što sam sad rekao. Jer, ovi ljudi su dakle kupljeni sa kreditima, sa 
stanovima, sa  kvadratima i oni ne mogu da donose racionalno odluke vezano za sudstvo, 



tužilaštvo, uopšte za državnu upravu. Ili da racionalno donosi odluke jedan Sreten Radonjić ili neki 
Klica.  
 Tim ljudima koji su u ovom sistemu, tome sloju društva koji je napravio DPS i sa satelitima 
korupcija je potpuno prirodna stvar. Njihov stil života, njihov način života je korupcija.  
 Moramo se pomiriti s tim. I ako to zlo što prije ne otjeramo u političku prošlost, ovi 
nenajedeni će progutati Crnu Goru. To su patriote, znate kakve patriote? Oni preziru Crnu Goru, 
oni je samo vole kroz kvadrate i kroz kredite. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 13:47:00) 
 
 Poslije poslanika Vučurovića, kao što sam najavio, poslanik Sekulić, a neka se pripremi 
poslanik Zogović.  
 Poslaniče Sekuliću, izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (23.08.19 13:47:15) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege, 
 Rekao bih ni kraćega zakona ni više priče, ali da demistifikujemo ono što je sama suština 
ovog predloga izmjena i dopuna Zakona o poreskoj administraciji.  
 Znači, prije svega, ne radi se o uvođenju novih nameta na bilo koji način. Nameti su 
regulisani, odnosno porezi sa zakonom, Zakon o lokalnoj samoupravi i kroz druge zakonske akte. 
Radi se samo o načinu na koji će ono što je obaveza prema državi biti dostavljano građanima. I 
već ovo imali u našem pravnom sistemu ovakva i slična rješenja. 
 Međutim, očito da je došlo do nesaglasnosti načina, odnosno komunikacije kada govorimo 
o Zakonu o upravnom postupku i Zakona o poreskoj administraciji. Ipak je pitanje dostavljanja 
poreskih obaveza za građane drugačije od onoga kako je to regulisano Zakonom o upravnom 
postupku i dobro je što se ovo vraća u naš poreski sistem.  
 Dozvolite da podsjetim na činjenicu da kada su u pitanju lokalne samouprave imamo 15 
izvornih prihoda na koje lokalne samouprave mogu da računaju. Uz uvažavanje onoga što lokalne 
samouprave rade, jedan veliki dio tih prihoda ostaje nenaplaćen.  
 Ne treba zaboraviti da se iz ovih prihoda finansira dio obaveza lokalne samouprave. 
Govorim o tome da treba lokalna samouprava, odnosno administracija lokalne samouprave da 
primi platu do toga da treba obavljati sve one javne komunalne funkcije, od ulične rasvjete do 
izgradnje lokalnih puteva.  
 Naravno, neke izvorne prihode je lakše naplatiti a neke teže. Ne bih se složio sa kolegama 
koje smatraju da katastarska evidencija nije dobra. Rekao bih da je iz godine u godinu imamo sve 
bolju katastarsku evidenciju, ali moramo da otvoreno govorimo o tome da dio građana 
jednostavno ne želi da plaća ono što su njihove poreske obaveze. Ne treba zaboraviti činjenicu da 
te poreske obaveze nijesu baš velike. Znači, govorimo o poreskim obavezama od 0,08 do 0,8% 
recimo onoga što je kada govorimo o porezu nepokretnosti vrijednost  nekretnine.  
 Ali čini mi se da neko ranije nasljeđe, neki naš naslijeđeni način razmišljanja ne ide u prilog 
tome da građani baš rado plaćaju svoje obaveze i najčešće plaća ono što se mora.  
 Vjerujem da sve ono što država radi uključujući lokalne samouprave na neki način mijenja 
svijest o tome da se iz tih sredstava finansira sve ono što je potrebno i što je dobro za građane 
Crne Gore. Naravno, moramo voditi računa o tome da lokalne samouprave treba da izađu u suret 
građanima kada govorimo o rješavanju komunalnih i egzistencijalnih pitanja. Tu negdje imamo 
izuzetno dobre primjere. Znači, govorim o primjerima Glavnog grada, govorim o Podgorici koja je u 
posljednjih 10 godina potpuno drugačije od one Podgorice kakva je bila ranije.   
 Znači, imamo dobre primjere i rekao bih da kada pravimo analize naplate, Podgorica 
otprilike naplaćuje veoma visoki procenat onoga što je svih ovih 15 izvornih prihoda lokalne 
samouprave, a neke lokalne samouprave ne naplaćuju ni mali procenat onoga što je dato ovdje, 
što su date mogućnosti zakonu. 



 Nijesam saglasan sa kolegama koje govore o tome da naravno imamo dosta visok nivo 
poreskog duga, ali takođe ne treba zaboraviti da je taj poreski dug danas manji u odnosu na prije 
nekoliko godina više od 150 miliona. Da dio tog poreskog dug koji još uvijek egzistira negdje je 
neplativ, odnosno radi se o firmama koje su davno ugašene ili gdje njihovi osnivači više nijesu 
među živima.  
 Govorim o tome da negdje se zaista vodi računa o tome da sve ono što su izvorni prihodi 
države bude dobro naplaćeno. Ne treba zaboraviti da je pitanje javnih preduzeća pitanje za sve 
nas ovdje. Znači, pitanje koje se rješava zajedno sa našim prijateljima iz evropske administracije. 
Da li treba da /prekid/? Mi i dalje smatramo da ..... treba da ....., a da se pitanje poreskog duga 
mora rješavati u nekom narednom periodu.  
 Ali, svaki slučaj je slučaj sebe i pojedinačni slučaj. Na kraju dozvolite da izrazim 
zadovoljstvo zbog činjenice da državni organi, prije svega Tužilaštvo zaista radi na suzbijanju ne 
samo sive ekonomije, nego i pitanju naplate poreskog duga. Znači, sve ovo o čemu govore naše 
kolege iz opozicije danas je pitanje onoga što je radilo Specijalno tužilaštvo i što je tužilaštvo radilo 
u Crnoj Gori. I dobro je što i danas imamo sve više procesuiranih slučajeva koji upravo vode o 
računa o tome da sve ono što je dug prema državi bude naplaćen na ovaj ili na onaj način. 
Vjerujem da imamo sve više građana koji su svjesni činjenice da se iz tog poreza servisira sve ono 
što je pitanje građana u jednoj lokalnoj samoupravi, a takođe dobro je da svi oni u Crnoj Gori koji 
izbjegavaju plaćanje poreza, svi oni koji se bave sivom ekonomijom na jedan način moraju da 
znaju da će prije ili kasnije doći pod udar Tužilaštva.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 13:52:56) 
 
 Hvala, poslaniče Sekuliću. 
 Poslanik Milun Zogović, a neka se pripremi poslanik Filip Vuković.  
 Poslanik Zogović je odustao. Onda poslanik Budimir Alekić. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (23.08.19 13:53:13) 
 
 Poštovani građani, ove izmjene i dopune Zakona o poreskoj administraciji navodno bi 
trebalo da poboljšaju naplatu poreza. Istina je, međutim, ono što je kazala koleginica Bošnjak. 
 Dakle, ovdje je riječ o tome kako da se bolje utjera dug građanima, a ne onim firmama koje 
ne plaćaju porez i koje su bliske režimu koje je režim i /prekid/ za nacionalnu bezbjednost 
osnovana za pranje para, o čemu je posljednjih mjeseci evo i danas briljantno govorio Nebojša 
Medojević, dokazujući da je 300 miliona evra oprano preko specijalizovanih firmi za pranje novca, 
koje izdaju fiktivne fakture koje se uništavaju i na taj način se šteti državni budžet. I evo mi smo o 
tome govorili podastrli sve dokaze. PDV se vraća firmama bliskim režimu bez ikakvoga osnova. A 
za razliku od toga, ja bih želio da ukažem, a o tome je na nekoj od prethodnih sjednica govorio 
kolega Mićo Đukanović, tamo gdje je zakonska obaveza da se vrati PDV, tamo gdje je sve čisto i 
jasno, kao što je Srpska kuća u Podgorici, čiji sam i ja jedan od osnivača, preko dvije godine 
država na sve načine to opstruiše, a radi se o iznosu od 485.000 evra. To je novac koji je trebalo 
da  bude namijenjen za kulturne institucije i kulturne aktivnosti srpskog naroda u Crnoj Gori.  
 Ali, država uporno izbjegava da vrati taj PDV da bi i na taj način doprinos dala diskriminaciji 
Srba u oblasti kulture, u oblasti nauke, u oblasti informisanja itd. Na  drugi način vidimo šta se radi 
i kako se firmama koje su bliske režimu vraća porez na dodatu vrijednost.  
 Ovdje je pitanje koliko ima firmi u Crnoj Gori koje ne plaćaju porez. Režim bi trebalo na to 
da odgovori - koliko je firmi koje uopšte ne plaćaju poreze. Zašto poreska administracija sama ne 
pokrene poresku prijavu protiv tih firmi? Sve je, poštovani građani, jasno. U pitanju je jedna 
sistemska korupcija koju je režim osmislio i spasa nema do promjene vlasti. Sve je na vama, 
poštovani građani, kad dođe do izbora ukoliko ih bude, da se jednom promijeni ova nesmjenjiva 
vlast koja 30 godin pljačka ovu državu na razne načine.  
 Evo vidimo, kolega Vučurović je prije govorio, kako se dobijaju stanovi u posljednje vrijeme 



- ministri, poslanici i koji su to vojni aršini. Zašto neko od poslanika vladajuće partije može da 
dobije stan od 90 kvadrata, a neki opozicioni poslanik koji nema kvadratnog metra nekretnine 
nigdje u ovoj državi ne može ništa da dobije? To su ovi vojni aršini o kojima sam i prije govorio kad 
sam govorio da se ne vraća PDV srpskoj kući. Dakle, tamo gdje je sve jasno i čisto jednostavno 
državi se može i oni to neće. Zašto? Neće da bi diskriminisali Srbe, jer je u pitanju jedna 
antisrpska, jedna srbofobna i jedna profašistička politika koja ovdje vlada, politika nasilja. To je isto 
i sa stanovima - dvojni aršini. Režimskim poslanicima dodjeljuju se stanovi a opozicioni poslanici o 
tome mogu samo da sanjaju. Iako je kod opozicionih poslanika sve čisto i jasno, nikad od ove 
države mnogi od nas nijesu dobili ništa: ni posao, ni stan, ni kredit, ništa. Ali, zato ovim 
nenajedenim jedan kredit, pa drugi kredit, pa jedan stan, pa proširenje stana, pa đeci stanove. Sva 
đeca zaposlena, sva đeca dobila stanove i to je prirodno i normalno. Kao što što je normalno da 
postoje firme koje uopšte ne plaćaju poreze. A danas se vrše izmjene i dopune zakona koji će 
prisiliti građane da navodno, kaže jedan poslanik vlasti, ne plaćaju građani porez. Oni su neuredni 
u tom smislu, pa evo ovim popravkama zakona će to da se radi od strane poreske adminsitracije, 
koja je, i to je koleginica Bošnjak govorila, u jednom pravom haosu.  
 Dakle, u poreskoj službi i katastru vlada javašluk, nerad, nesređeno stanje iako ih ima 
zaposlenih koliko hoćete, sve po liniji. Ima ih, što kažu, ko kusih pasa, po desetoro na jednoj stolici 
i oko te stolice se vrte, ali ništa ne rade. 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 13:58:26) 
 
 Hvala, poslaniče Aleksiću. 
 Kao što sam najavio, poslije Vas je kolega Filip Vuković, a neka se pripremi Milutin 
Đukanović.  
 Poslaniče Vukoviću, izvolite. 
 
 
 
 
 
 FILIP VUKOVIĆ (23.08.19 13:58:40) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče. 
 U uvodu ću samo naglasiti da u nazivu zakona Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj 
administraciji misli se uopšte na poresku administraciju i na državnom nivou i na lokalnom nivou. 
Znači, sve što je vezano za poreze od inspekcijskih zapisnika do raznih rješenja koje uglavnom 
zna se ko izdaje na lokalnom nivou, a ko u poreskoj koja je zadužena za budžet Crne Gore.  
 Svakako da će ova izmjena doprinijeti poboljšanju ili povećanju stepena naplate.  Međutim, 
to, bez obzira koliko mi želimo, neće bitnije uticati na stepen naplaćenog poreskog duga ili 
obaveza dospjelih ili u nekoj bližoj budućnosti, ukoliko se konačno ne stavi akcenat na jedan vrlo 
važan segment kada su u pitanju finansije i naravno i ovaj dio finansija, a to je informatička 
podrška.  
 Mi imamo taj problem u poreskoj upravi praktično od dana kada je Crna Gora dobila 
nezavisnost, odnosno počela da funkcioniše kao samostalna i u finansijskom dijelu. Informatika je 
nešto kao kad pričamo o fudbalu ili o ekologiji, svi se razumiju u informatiku i sve se to svodi na 
ove sad pametne telefone, na neke ofis pakete itd. Osnova tih baza podataka upravljanja bazama 
administriranja, arhiviranje veze između baza koje koriste razna ministarstva, a opet sve je uslov i 
u ovom dijelu koji je zadužen za plaćanje poreza.  
 Nažalost, to jako, jako sporo ide i s obzirom da su obezbijeđena sredstva i počela se izradia 
tog novog informacionog sistema poreske uprave na lokalnom nivou se jako malo radi ili se uopšte 
ne radi. I u onom trenutku kad bismo nešto počeli da radimo u opštini, ako to ne bude 
kompatibilno i ako te bez koje imaju opštine ako ih uopšte imaju, a većina nema nikakve baze u 
elektronskom obliku, imaju neke papirne koje naravno pitanje je koliko su tačne, ne budu u nekoj 



relaciji sa bazama državnim - opet nećemo postići neke veće efekte. 
 Takođe, jedan od glavnih resursa i države i opštine je prostor. Da bismo mogli da 
upravljamo tim poreskim funkcijama vezanim za prostor, moramo imati katastar koji je ažuran. On 
ne može biti ažuran bez geografskog informacionog sistema ne samo na državnom nivou, nego 
on se arhivira i počinje da se arhivira i sve promjene nastaju na lokalnom nivou. Znači, da bismo 
mi imali ažuran geografski informacioni sistem u katastru koji je osnova za sve i za većinu poreza, 
to se mora arhivirati i sve promjene, izmjene upravo dešavati u poreskim odjeljenjima, odnosno 
administraciji na lokalnom nivou.  
 Da bi sad te lokalne nivoe mi podigli i napravili funkcionalnim, opštine moraju da imaju 
realne prihode. Nažalost, to smo konstatovali - da su u opštinama uglavnom ustupljeni teško 
naplativi prihodi i nažalost i neki nenaplativi prihodi. Kao primjer navešćemo koncesije, bilo 
koncesije na mineralne sirovine, na šumu, na vodu, na bilo koji vid koncesija - ne naplaćuje ih 
opština. Znači, naplaćuje ih Ministarstvo finansija, pa se onda po automatizmu prosljeđuju 
opštinama. Opština nema obligacioni odnos sa koncesionarom i vrlo često ne zna ko je 
koncesionar na njenoj teritoriji. Nekim javnim tenderom neko je dobio iz sasvim neke druge 
opštine pravo da isplatiše nešto na teritoriji opštine o kojoj je riječ i vrlo često se desi da te uplate i 
ne dođu tamo. Ako opština nema ovo o čemu pričamo, bazu i evidenciju, i ne sazna da joj neko 
nije uplatio, odnosno da je uplaćeno nekoj drugoj opštini.  
 Ovo su sve uslovi da bismo bili efikasniji u ovome o čemu pričamo, a sama ova izmjena i 
gimnastika u načinu uručivanja ili ne uručivanja ili prihvatanja je jedna vrlo mala izmjena koja 
sigurno nije zasluživala ovoliku raspravu na plenarnom zasijedanju. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 14:03:44) 
 
 Hvala, poslaniče Vukoviću. 
 Poslaniče Đukanoviću, izvolite. 
 Neka se pripremi poslanik Miloš Nikolić. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (23.08.19 14:03:55) 
 
 Poštovani građani, afere Klap i Vardar, koje se odnose na izdavanje i plaćanje fiktivnih 
faktura, predstavljaju izvanredan primjer funkcionisanja i djelovanja razorenih i korumpiranih 
institucija u Crnoj Gori. Na ovom primjeru se najbolje vidi kako funkcinišu institucije u Crnoj Gori, 
vidi se kako funkcioniše Poreska uprava, kako funkcioniše Ministarstvo finansija, kako funkcioniše 
Tužilaštvo, kako funkcioniše Agencija za nacionalnu bezbjednost, kako funkcioniše Ministarstvo 
pravde, kako funkcioniše cjelokupan pravosudni sistem.  
 Već nekoliko mjeseci poslanici Demokratskog fronta saopštavaju i iznose razarajuće 
argumente koji pokazuju kako te institucije funkcionišu. Poslanici DPS-a mudro ćute i gledaju 
ispred sebe, jer nemaju šta da kažu i ne mogu na naše argumente da odgovore. Gospodo iz 
Demokratske partije socijalista, vi i vaši koalicioni partneri postavili ste na čelo tih institucija vaše 
ljude i prirodno je da vi ćutite, da ih u suštini tim ćutanjem i branite.  
 Nažalost, ja želim ovdje da istaknem još jedno učešće određenih institucija koje daju 
doprinos povećanju kriminala i korupcije u Crnoj Gori, a to su institucije Evropske unije u Crnoj 
Gori. Nažalost, odlazeća briselska korumpirana administracija umnogome je doprinijela povećanju 
kriminala i korupcije u Crnoj Gori. Ambasadu Evropske unije nije interesovala afera Koverat, nju 
nije interesovala afera Snimak. Nije ih interesovalo koji će epilog da ima afera Telekom. 
Predstavnici Evropske unije ćutali su na izmišljenu aferu Državni udar i besprizorni progon 
Demokratskog fronta. Zatvaranja, hapšenja, drakonske osude lidera Demokratskog fronta i 
montirani politički procesi su dio naše svakodnevice. Predstavnici Evropske unije ćute. Glavni 
proces u Crnoj Gori za pranje novca vodi se protiv Nebojše Medojevića i članova Demokratskog 
fronta iz razloga što su pozajmili 30.000 dolara od jednog zidara koji do tada nije imao dodira sa 
zakonom, niti je napravio nijedan prekršaj. Može da se sudi i da se osuđuju i Andrija Mandić, i 



Milan Knežević, i Nebojša Medojević, i drugi članovi Demokratskog fronta. Ali, ne može niko da 
postavi pitanje ni Milu Đukanoviću, ni Acu Đukanoviću, ni Vesku Baroviću, ni Edinu Kolareviću, ni 
Draganu Brkoviću, ni Draganu Bokanu, ni Branu Mićunoviću da ih barem upita odakle im toliki 
novac, odakle im tolika imovina. Nažalost, razumijemo što vi ćutite - jer veliki broj vas ima interese, 
ali ne možemo da shvatimo kako ćuti odlazeća, ponavljam, korumpirana briselska administracija. 
Nažalost, neke opozicione kolege i dalje vjeruju da će ta odlazeća briselska administracija pomoći 
u demokratizaciji Crne Gore.  
 Poštovani građani, neće pomoći korumpirana briselska administracija iz razloga što 
aktuelna vlast slijepo izvršava geostrateška naređenja najmoćnijih zapadnih zemalja, kao što su 
Njemačka i Velika Britanija. Demokratija u Crnoj Gori je žrtva geostrateških interesa. Slijepo 
slušajte šta vam se kaže, uvedite sankcije Rusiji, priznajte Kosovo, promovišite gej populaciju i 
nemate problema, a demokratija može da čeka. 
 Sitne kozmetičke izmjene nekih odluka i zakona koje /prekid/ po preporukama Ambasade 
Evropske unije su potpuno beznačajne. Da li će se zvati nešto odbor za sveobuhvatnu ili odbor za 
dalju reformu izbornog zakonodavstva je potpuno nebitno. Ali suštinske stvari ovdje nijesu riješene 
zato što je Evropska unija ćutala. U Crnoj Gori, rekao sam, demokratija trpi zbog geostrateških 
interesa najmoćnijih zemalja Zapada. Naša obaveza kao građana Crne Gore je da uspostavimo 
demokratiju u Crnoj Gori. Sa osnovnim demokratskim principima ne može biti kompromisa i ne 
mogu nikakvi politički interesi da budu iznad demokratije i ljudskih prava.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 14:09:49) 
 
 Hvala. 
 Kao što sam najavio, poslanik Miloš Nikolić je sljedeći govornik, a neka se pripremi Goran 
Radonjić. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (23.08.19 14:10:08) 
 
 Hvala Vam, poštovani potredsjedniče. 
 Danas je pred nama Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. Kao što je 
rekao već neko od kolega, riječ je o Predlogu zakona koji ima svega dva člana, od kojih se jednim 
članom reguliše stupanje na snagu ovog zakona, dok se drugi član dovoljno i u dobroj mjeri bavi 
detaljnim i preciznijim regulisanjem dostavljanja poreskog rješenja, odnosno poreskog akta, tj. 
pisano poreskim obveznicima.  
 Svjedoci smo da je ovo bio i zahtjev zajednice opština, odnosno da su opštine u praksi 
imale problem sa dostavljanjem ovog rješenja, a samim tim i dostavljanje ovog rješenja je svakako 
predstavljalo i izvjesne poteškoće u njegovoj naplati. U tom kontekstu opštine su trpjele izvjesnu 
štetu kroz potencijalno izgubljenu dobit koju su mogli da ostvare adekvatnom naplatom ovih 
prihoda i zbog toga smo, između ostalog, imali probleme u pojedinim opštinama kada je riječ o 
njihovim finansijama.  
 Kao što je rekao neko od kolega, porez na nepokretnost, odnosno naplata prihoda po tom 
osnovu predstavlja jedan od osnovnih opštinskih prihoda, odnosno prihoda lokalne samouprave. 
Zato vjerujem da je jako važno da ovaj dom stvori pretpostavke kroz izmjenu ovog zakona da se  
na jedan precizniji, bolji i drugačiji način, na način kako su to predložile same lokalne samouprave 
izvrši ova promjena i na taj način pomognemo efikasnijoj naplati prihoda.  
 Bilo je nešto ranije riječi o službenoj zabilješci kao prisilnoj mjeri, govorilo se o njoj u tom 
kontekstu. Riječ je o posljednjoj mjeri koja se može preduzeti u ovom postupku i to samo u slučaju 
ukoliko građanin odbije da prihvati poresko rješenje i na taj način pokuša da opstruira naplatu 
poreza. Dakle, tokom ove rasprave, što je negdje i očekivano budući da je riječ o zakonu koji ima 
svega par članova, pomenulo se prije svega i pitanje poslovanja Poreske uprave u Crnoj Gori i 
pitanje poreskog duga.  
 Kada govorimo o Poreskoj upravi, vjerujemo da imamo taj konfor da možemo govoriti o 



brojkama i da je riječ o jednoj materiji koja ne trpi pretjeranu polemiku i pretjeranu relativizaciju. 
Upravo u tom kontekstu, a u prilog uspješnosti rada Poreske uprave govore i brojke koje ostvaruje 
Poreska uprava u prethodne  tri godine. Imam toliko vremena da pročitam dio njih. Planom za 
2016. godinu predviđena je bila ukupna bruto naplata poreza 912 miliona, a ostvarena je 935. 
Dakle, 23 miliona više. Planom za 2017. godinu bila je predviđena naplata u iznosu od 944 
miliona, ostvarenje plana je bilo na nivou 969 miliona. Dakle, ostvareno je 25 miliona više. Planom 
za 2018. godinu bilo je predviđeno ukupno milijardu i 24 miliona /prekid/, a ostvareno je milijardu i 
86 miliona, odnosno 62 miliona više. Ukoliko pogledamo sumarno ovaj trogodišnji plan, dolazimo 
do podataka da je ukupni plan naplate bio dvije milijarde 869 miliona, da je naplaćeno dvije 
milijarde i 990 miliona, odnosno da je naplaćeno 122 miliona više od od glavnih. 
 Ne samo što iz godine u godinu imamo povećanu naplatu poreza, već se svake godine 
postavljaju i ambiciozniji planovi u odnosu na prethodnu i oni se premašuju i to u sve većim 
brojkama, odnosno procentima.  
 Tome u prilog govore podaci za ovu godinu. Planom budžeta je bilo predviđeno da za šest 
mjeseci  naplata poreza bude na nivou od 502 miliona, a ostvarena je naplata od 536 miliona. 
Dakle, čak 34 miliona je ostvareno naplate više nego što je to bilo predviđeno planom, a ukupno je 
ostvareno 48 miliona eura naplate više u odnosu na isti uporedni period prošle godine. Dakle, 
Poreska uprava je uspjela da već u ovoj godini, 2019, premaši prošlogodišnji rezultat u istom 
uporednom periodu za 48 miliona, a podsjetićemo da je prošla godina 2018. bila rekordna kada je 
naplaćeno nešto preko milijardu eura bruto prihoda po osnovu poreza.  
           Posljednja stvar koje želim da se dotaknem jeste naplata poreskog duga. Dakle, svjesni 
smo  da je postojao jedan trend rasta poreskog duga zaključno sa 2015. godinom, kada je on i 
kulminirao. Iznosio je 587 miliona, a od tada poreski dug se nalazi u trendu pada, te 2016. godine 
je iznosio 567, smanjen za 20 miliona; 2017. godine iznosio je 444, odnosno smanjen je za 
dodatnih 123 miliona i 2018. godine poreski dug je iznosio 397 miliona. Dakle, ako pogledamo 
samo dva uporedna perioda 2015. i 2018, vidjećemo da je sa 587 miliona, koliko je iznosio 2015, 
on smanjen 2018. na 397 miliona, odnosno, da je poreski dug naplaćen za 190 miliona. To jeste  
najvažnije, ali nije jedino važno. Ono što je dodatno važno jeste da poreski dug ima trend pada u 
Crnoj Gori.  
 Dakle, svi ovi podaci govore u prilog činjenici da Poreska uprava radi jedan izuzetan posao 
i da upravo i ove dopune Zakona o poreskoj administraciji koje ćemo, vjerujem, danas usvojiti će 
dodatno omogućiti obavljanje kvalitetnog posla. Ali, ukupno gledano, Crna Gora vodi dobru 
poresku politiku, vodi efikasnu poresku politiku, pogotovo prethodnih nekoliko godina i trend će biti 
nastavljen i u narednim godinama, jer znamo da upravo  ti prihodi  predstavljaju osnovne  izvorne 
prihode budžeta Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 14:15:50) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Nikoliću. 
 Sljedeći je Goran Radonjić. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (23.08.19 14:15:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uzgred da pomenem, neobično je da razgovaramo o poreskom sistemu u ovo vrijeme, 
mimo redovnih zasijedanja, a istovremeno i pod sjenkom onoga što se izgleda najviše čeka. To je 
obračun u vezi sa ovim odborom koji treba da se bavi slobodom izbora i fer uslovima. Ali to nije na 
kraju krajeva nepovezano. Od finansija, bogatstva, stepena razvijenosti poreskog sistema zavisi 
kako jedna država funkcioniše. Još u 18. vijeku dva velika čovjeka prosvjetitelja Danijel Defo i  
Bendžamin Frenklin rekli su da ništa nije izvjesno osim smrti i poreza. Dakle, u Engleskoj i  
Sjedinjenim Američkim Državama prije 200 godina kao princip upostavljeno je da se porez platiti 
mora. To važi i danas. Nije ništa neobično, evo čuli smo da ne vole građani da plaćaju porez. Pa 
naravno da ne vole, ne vole ni ovdje, ne vole nigdje na svijetu. Ali je stvar u tome da država postoji 



zato što se taj porez plaća i ako taj porez plaćamo, od ovoga na dodatnu vrijednost kad trgujemo 
nešto  u prodavnici, pa do poreza nepokretnosti  on treba da se  vrati. Zato ga i plaćamo u smislu 
da imamo dobro zdravstvo, da imamo dobro školstvo, da imamo dobru borbu protiv  kriminala, da 
imamo u uslove koji zadovoljavaju naše potrebe i želje. To, nažalost, nije  kod nas tako. Mi na 
početku 21. vijeka imamo državu koja je dozvolila, proizvela svjesno 100 miliona  evra poreskog 
duga. Dakle, kod nas, i zato su povezani i sloboda izbora i vladavina prava sa finansijama  i sa 
plaćanjem poreza, postoje građani koje će država da goni, da utjeruje porez, da ima zaplijeni 
imovinu ako ne plate, a postoje neki koji su povlašćeni pojedinci  koji mogu da imaju poreski dug. 
Isto važi i za firme. Postoje firme kojima će  i ovim izmjenama biti dovoljno da im se samo javno 
kaže da su nešto dužni da im se dug naplati. Sa druge strane, postoje podizvođači na auto-putu 
koji su oslobođeni, ministar je saopštio ovdje, preko 100 miliona evra. Preko 100 miliona evra 
poreza oslobođen je neko ko je podizvođač na auto-putu, naše firme.  
 Kao što se isto tako kad plaćate gorivo, koje je, da ne zaboravimo, luskuz - ono je 
oporezovano pa postoje akcize, pa i druge dažbine, ali ako ste  tajkun, naročito  inostrani i ako 
dolazite u Porto Montenegro, onda kupite gorivo koje nema veze sa pravnim sistemom  i nema ni 
poreza, ni dažbina, ničega. Dakle, nema ni koristi za našu zemlju. O tome se, dakle, radi. Na 
stranu je ta demagogija o patriotizmu i plaćanju poreza, a na tapetu i pravo pitanje jeste - da li ta 
država sprovodi zakon. Mi pratimo periodično slavne ličnosti iz sporta, zabave. Po svijetu, po 
Evropi ganjaju ih i tjeraju da plate porez, da plate kazne. Idu  u zatvor ako ne plate porez. Čuveni 
Al Kapone je uhapšen zato što nije plaćao porez. Dakle, jača je poreska inspekcija nego 
kriminalna služba, ona koja se bavi borbom protiv kriminala. Kod nas su otprilike na sličnom nivou 
i po uspješnosti po zainteresovanosti da se time bave. Dakle, zato nam je školstvo ovakvo, zato 
nam mnoge škole nemaju elementarne uslove, zato nam nema ljekova ili su skupi ti ljekovi, zato 
nam ne radi kako treba nijedan sistem  ili podsistem u našoj zemlji jer što nema novca. A novca bi 
zapravo bilo, nego postoji jedna grupa ljudi odvojena od običnog života kojoj je dozvoljeno sve, da 
krši zakon, da prizna da je kršila  zakon, pa da ode da se liječi zbog depresije itd. 
 Nažalost, iako na prvi pogled nijesu povezane te dvije stvari, zapravo su direktno 
povezane. Kako se novac koristi, kako se nekome skreću novčani tokovi u džep a nekome iz 
džepa,  tako se onda  taj isti novac  stavlja u koverat,  pa se stavi u sako, pa se  na kraju  utiče na 
to kako se glasa. I sve to zajedno zapravo čini tu jednu našu tužnu priču o našoj zemlji. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 14:20:22) 
 
 Hvala. 
 Kad sam preuzeo presjedavanje, dio klubova je već iskoristio svoje vrijeme, ali ipak želim 
da pitam da li još neko želi da se javi za riječ ispred opozicije. 
 Želi profesor. Da li još neko ima? Nema niko. Onda ćemo imati tri predstavnika DPS-a. 
 Izvolite, profesore, Vi sad. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (23.08.19 14:20:49) 
 
 Građani  Crne Gore, gospodine predsjedavajući, 
 Danas u svijetu nema jedinstvenog rješenja, jedinstvene ekonomske politike kako da bude  
jedna država napredna. Ukoliko se ta lijeva strana budžeta oslanja samo na  porez i poresku 
politku, to je retrogradno, prevaziđeno. Ukoliko se ta lijeva strana  još opterećuje sa nekim 
kreditima koji mogu biti dugoročni i koji neće promijeniti strukturu društvenog proizvoda., to je 
veoma loše. Ukoliko ekonomska politika  po određenoj državi je u velikoj mjeri kriminalizovana, to 
je veoma problematično. Ukoliko je ona i koruptivna, sigurno takvoj jednoj državi slijedi bankrot. Ja 
znam mnogo podataka i mnogo istina i o poreskoj politici, i ukupnim makroekonoskim faktorima 
danas u Crnoj Gori i nijesam pesimista. Ali, strašan sam skeptik da ćemo moći na ovaj način da 
izađemo iz ove krize. Ukoliko napravimo, ja stalno upozoravam i na to ću upozoravati, i najmanji 
loš potez, Crnoj Gori se crno piše. 



 Ja sam danas očekivao od formalnih predstavnika da naprave sljedeće - ko ne plaća porez, 
taj je državni neprijatelj. Predsjednik Vlade ukoliko ne  napravi poresku upravu da bude i stručna, 
samostalna i aktivna, taj predsjednik Vlade mora da podnese ostavku. Direktor Poreske uprave 
mora biti autonomno profesionalno lice i ukoliko načini i najmanju grešku, on po brzom i hitnom 
postupku mora krivično da odgovara. Svi ljudi u Poreskoj upravi  moraju da budu pod posebnim 
prismotrom, sva policija, Agencija za sprečavanje korupcije i njihov imovinski karton kako ne bi 
došli u koruptivno stanje. 
 Sljedeće, vrhovni državni tužilac, specijalni državni tužilac prema poreskoj politici moraju da 
budu posebno aktivni. Porez naplaćivati od nekretnina. Treba da bude i u funkciji i zavisan od 
socijalnih potreba stanovništva. To je nešto što mora da se hitno uradi u Crnoj Gori. Koverat, 
slučaj za slučajem, jednostavno objelodanjuje i još i više pokazuje da Crna Gora jednostavno je 
zatočenik do kraja i da poreska politika u Crnoj Gori je u strašnom problemu. Pojedini analitičari, 
posebno, sad ću da istaknem jednog člana DPS-a, da li je ili nije više nemam pojma, Koviljka, 
moja drugarica za koju smatram da je jedna od najboljih ličnosti i poznavalac poreske politike i od 
nje sam puno naučio. Ona kaže, slušajte ovo, na lijevoj strani našeg novčanika ima još jedan 
novčanik do dva novčanika koji se ne naplaćuju. To je strašno. U Evrpskoj uniji to je negdje pet, 
deset posto. U okruženju kažu analitičari da se kreće do negdje oko 30% u odnosu na budžet. 
Fakt da to bude do 200% je katastrofa.  
 Ovo što je gospodin Medojević iznosio neću da ponavljam. Ja ću samo da kažem neke od 
apsurda. Ja stalno pominjem, jeste li pročitali onu stručnu brošuru koju sam vam dao, koji su 
potencijali Crne Gore iz aluminijuma? Ono su pisali stručni ljudi, ono je pisao redovni profesor 
Branko Radulović sa kolegama, ne poslanik Branko Radulović, nego čovjek koji hoće da zna 
/prekid/ da vjerujete da čovjek prodaje milion tona crvenih boksita... Znači, uhvatili smo se za 
jednu izuzetno složenu materiju. Crna Gora treba da promijeni ekonomsku politiku, treba da 
budemo profesionalni. Nema dovoljno političke volje, nema dovoljno javnog interesa kada je u 
pitanju ova vlast. Treba mnogo napraviti da porez bude naplativ. Zašto sam rekao da državni 
neprijatelj je onaj koji ne plaća porez? U Sjedinjenim Američkim Državama dvije su istine. Jedna je 
istina da ćeš da ideš gore - smrt, a druga istina da moraš da platiš porez. Daleko je Crna Gora od 
toga. Izvinjavam se, građani, nisam imao vremena o jednoj temi važnoj da pričam više.  
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 14:26:57) 
 
 Sada Aleksandra Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (23.08.19 14:27:14) 
 

 Predśedniče Gvozdenoviću, hvala na datoj riječi. 

 Pozdravljam drage građane i građanke, posebno sada što nas prate u ovim avgustovskim 
danima kada Skupština Crne Gore ustvari pokazuje da joj priliči i da radi u doba odmora. I ne 
vidim ništa neobično u tome što danas radimo i na čemu nam zamjeraju danas kolege što smo 
došli ođe da raspravljamo o dvjema veoma važnim tačkama. Važnim zato što želimo da ubrzamo 
procese političke u Crnoj Gori, zato što ne želimo kao pojedinci, a čini mi se u posljednje vrijeme 
pokazuje i većina opozicije da kao država tapkamo u mjestu, da bilo što čekamo. Želimo da 

budućnosti idemo u susret, zbog toga, potpredśedniče Gvozdenovću, zaista smatram da je odlično 

što smo sada u ovom vanrednom zasijedanju baš izabrali tačke o kojima je važno raspravljati.  
 Ova tačka o kojoj ću ja govoriti, o kojoj su moje kolege iscrpno govorile, zaista jeste važna. 
Zašto? Posebno za naše lokalne zajednice, evo iz Nikšića, iz kojeg dolazim, želim da naglasim 
koliko je važno da Nikšić koji se ubrzano razvija, koji dobija jedno novo lice, u kome se gradi, u 
kome se vrijedno radi, đe lokalna samouprava pokazuje visok stepen odgovornosti, važno da 
naplati, da ima mogućnost da naplati porez na nepokretnosti i uopšte porez, zato što je to čini mi 
se jedan od najvažnijih stepenika koji treba da savladamo u procesu same demokratizacije. Čuli 
smo iz opozicionih klupa nešto što je važno, a čini mi se da kod nas ta poreska kultura zaista ne 



postoji. Pomenuo je kolega moj i profesor da su se u Evropi porezi još davno naplaćivali, posebno 
u Engleskoj. Naglašavam da je prvi porez na dohodak u istoriji uopšte naplaćen u Engleskoj. Da 
ne govorim o porezima na nepokretnostima i danas u Velikoj Britaniji njihova arhitektura osobi 
time što su Englezi naplaćivali i porez na prozore, pa su zbog toga često Englezi zaziđivali prozore 
kako bi time pokazali koliko je važno da se ima jedan dubok pogled u svijet. Taj pogled treba da 
plate kao državni obveznici pokazuje da je Engleska jedna od država koja je u tom demokratskom 
smislu u najvećoj mjeri sazrela.  
 Sa druge strane, razumijem da naši građani imaju otpor prema plaćanju poreza. 
Razumijem i zbog jedne istorijske okolnosti koja se često kada čitamo istorijske izvore pripisuje 
Crnoj Gori i savremenoj Crnoj Gori, a to je da s obzirom na to kad smo bili pod Osmanskom vlasti 
smo imali određenu vrstu ograničene atonomije, takozvane filurdžijske autonomije, koja je 
podrazumijevala da su Crnogorci za razliku od drugih Balkanaca plaćali nešto manji, kako se to 
nazivalo tada, danak i da zbog tog naslijeđenog iz toga perioda odnosa prema porezu danas naši 
građani pokazuju izvjesnu neodgovornost prema plaćanju poreza. S tim što ja zaista mislim da 
nikada ni jedan bio poslanik vlasti ili opozicije ne bi trebalo sebe da dovede u situaciju zarad nekih 
jeftinih političkih poena da u građanima pospješuje to uvjerenje da ne treba da plaćaju porez.  
 Ovaj zakon upravo je usmjeren u tom pravcu, da svi pred zakonom treba da budemo 
jednaki. Saglasna sam da niko ne treba da bude izuzet iz ovoga, ne treba čekati toliki period da 
neki privredni subjekti ne plaćaju porez pa da dođu u situaciju da ga nikada i ne plate ovoj državi. 
Porez treba redovno naplaćivati. Poreska uprava, zaista, kao što smo čuli od kolege Miloša 
Nikolića, koji je izašao sa konkretnim podacima, kojima i ja ođe raspolažem, pokazuje da u 
posljednje tri godine naročito, odnosno, četiri, od 2015. intenzivno radi na razvoju poreske kulture, 
na naplaćivanju poreza u našoj državi. Mislim da će ako se nastavi ovim intenzitetom, zaista Crna 
Gora biti među prvima na evropskoj mapi onih koje zaista uspijevaju da naplate porez. 
 Eto, za kraj ove diskusije pomenula bih nešto što, čini mi se, jeste ružna navika. Vidimo da 
posljednjih godina na naslovnim stranama se nalaze imena najpoznatijih fudbalera koji su utajili ili 
nijesu platili porez, koji na račun države, različitim malverzacijama žele sačuvati svoje bogatstvo. 
Dakle, oni koji su najsolventniji pokušavaju izbjeći tu najvažniju obavezu prema državi i možda se i 
/prekid/ nekim primjerima bogatih ljudi koji su likvidni, koji treba da se zaista odgovorno odnose 
prema svojoj državi, pokazalo da oni koji su platežno nemoćni radije i prije ispunjavaju svoje 
obaveze. Moja poruka za kraj bi bila da upravo oni koji su najuspješniji u privredi treba tu svoju 
uspješnost pokažu time što će prvenstveno ispunjavati svoje obaveze prema državi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 14:32:31) 
 
 Dajem riječ Milanu Kneževiću, a neka se spremi Nikola Divanović. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (23.08.19 14:32:51) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u,  
 Jednu moju Zećanku su, kad je pošla na pijacu da prodaje dinje i pipun i kad se vratila kući, 
pitali: Kako bi u pijaci? A ona je rekla: Odlično, da nisam morala kusur da vrćem. E otprilike i ova 
poreska politika u Crnoj Gori je takva da 97% crnogorske sirotinje treba da plaća porez, a da ova 
oligarhija koja je stvorila privatnu državu ne samo da ne treba da plaća porez, nego intenzivno 
traži način da produži život i da uđe u metuzalemske godine. A profesor Radulović je rekao da i u 
Americi je osnovno pravilo da svi moraju da plate porez i svi moraju da umru. Jedino u Crnoj Gori 
oligarhija ne plaća porez i sad čekamo da se neko proglasi vječnim i da zaokružimo čitav taj 
projekat. Ali, čini mi se da u istoriji državnih udara, izuzev ovog koji smo izveli mi sa ovim dronom, 
igračkom iz Smedereva, nije bilo boljeg državnog udara koji država izvodi protiv same sebe kao 
što je ovaj konglomerat i trust koji štancuje fiktivne fakture koje su do sada oprale preko milijardu 
evra. Svi znamo ko su nalogodavci i vođe tih organizovanih kriminalnih grupa: Aco i Blažo 
Đukanović, Edin Kolarević, Brano Mićunović, a sve ovo što je dosad uhapšeno, procesuirano i 
sklopljeni soprazumi o krivici su samo sitne ribe. Milivoje Katnić komotno može da promijeni naziv 



od glavnog specijalnog državnog tužioca u sportski ribolovac, jer on koga god uhvati poljubi ga u 
glavu i pusti ga. Tako i ovi sportski ribolovci ulove neku ribu, poljube u glavu, puste je i ona pliva 
ka zalasku sunca. Znači, slobodno treba da promijenimo naziv Milivoju Katniću u glavni sportski 
ribolovac Crne Gore iz Specijalnog državnog tužilaštva. Ko smije jedino da pomene u Crnoj Gori 
ove ljude? Smijemo da pomenemo mi iz Demokratskog fronta i zato se i nalazimo u svim ovim 
procesima i zato poslije svake naše diskusije poziva nas specijalni državni tužilac ili Lidija 
Vukčević, ili Stojanka Radović, ili Rutović, ili Katnić - više smo mi u tužilaštvu od Ivice Stankovića.  
 Ono što je, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, skandalozno, kriminalno jeste da u ove 
perače novca upadaju određene opozicione političke partije i nevladine organizacije. Tako smo 
imali mogućnost da vidimo od ovog gospodina Lakića da su Demokrate, vaši koalicioni partneri od 
31. jula, samo u jednoj tranši preko neke firme na ruke oprali, dobili 180.000 evra. Kad  smo im mi 
rekli da su oni oprali 180.000 evra, oni su saopštili - vi ugrožavate naše seksualne slobode. Ne 
ugrožavamo mi njihove seksualne slobode, mi samo saopštavamo da im ljudi govore da su u aferi 
Klap i Vardar samo u jednoj tranši oprali 180.000 evra. I kad više nisu mogli da se brane, onda se 
pojavljuje određena gospođa iz LGBT foruma Progres Bojana Jokić i ona podiže krivičnu prijavu 
protiv nas zato što smo ugrozili seksualne slobode Bečića, Bogdanovića i prof. Pavićevića, 
ideologa Demokratske Crne Gore. Da smo Nebojša Medojević i ja oprali 50 eura u mašini, meni bi 
Katnić uhapsio i šporet, i klimu, i ekspres lonac. Ništa mi u kući ne bi ostalo. A evo Lakić 
saopštava da su Demokrate samo u jednoj tranši oprale 180.000 evra i to u 2016. godini kad nisu 
bili parlamentarna stranka. I nikome ništa.  
 Evo ova gospođa iz LGBT foruma Progres koja nas tuži zbog Demokrata je nešto sitno, 
nekih 15-20 hiljada evra dobila na ruke i još je gospođa oslobođena od PDV-a kao da proizvodi 
pelene. I šta se dešava, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u? Samo traba procesuirati Demokratski 
front, jer mi smo najveći krmnici ove vječne Crne Gore napravljene 21. maja.  
 Onda se desi i ovaj spektakularni Sreten Radonjić, direktor Agencije za sprečavanje 
korupcije. Njemu su sina prije godinu i po dana uhapsili zbog utaje poreza 150.000 evra. Onda on 
sinu prepisuje kuću od 110 kvadrata, a dobija stambeni kredit od 40.000 evra. Što se dešava sad? 
Ko će moći da procesuira sina Sretena Radonjića zbog utaje poreza od 150.000 evra kad je sad 
čovjek fino dobio 40.000 evra stambenog kredita? Sin je dobio 110 kvadrata kuću, a Demokratski 
front se optužuje zbog pranja novca u iznosu od 300 evra. /Prekid/ zbog 350 dolara i evra se 
nalazimo u pranju novca, a milijardu evra je oprano kroz ove fiktivne fakture.  
 Završavam, ne samo učestvuju nevladine organizacije i političke partije, nego učestvuju i 
neki navodno opozicioni mediji kao Vijesti i Dan, a znate li kako? Kad Aleksa Bečić napiše jedan 
podlistak - Bravo ti ga, Bečiću, ispod magistar Aleksa Bečić, to se plasira kao promo sadržaj u 
podliskove kao crkveni kalendari, kao deterdženti, kao ne znam sredstva za razne vrste upotrebe i 
to se prikazuje da je štancovano i štampano u 16.000 primjeraka iako Dan i Vijesti imaju 2.000 
hiljade primjeraka tiraž, a oni prikažu da su u 16.000 podijelili po čitavoj Crnoj Gori. Da li je iko iz 
Specijalnog državnog tužilaštva ili iz bilo kojeg drugog tužilaštva ušao da vidi kako je Aleksa Bečić 
podijelio 16.000 primjeraka po Crnoj Gori preko Dana i Vijesti, a ustvari je njihov tiraž 2.000? 
Naravno da nije niko. Zbog toga imate ovu koaliciju koju ste napravili 31. jula. Zahvaljujem. 
Izvinjavam se zbog prekoračenja. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 14:38:37) 
 
 Poslanik Nikola Divanović. 
            Izvolite. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (23.08.19 14:39:17) 
 
 Potpredsjedniče, uvažene koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Ovo zakonsko rješenje, odnosno ovih par izmjena kod ovog postojećeg Zakona o poreskoj 
administraciji vjerujem da je u nekim visokorazvijenim i visokoodgovornim državama taj institut, ta 
kategorija uručivanja poreskog rješenja zapravo jedna krajnje trivijalna kategorija. Možda u nekim 



zemljama čak to i ne postoji. Dakle, postoje šalteri pretpostavljam u lokalnim samoupravama na 
koje ljudi sami dolaze prvoga u mjesecu ili nešto nakon prvoga u mjesecu da izmire svoje obaveze 
prema državi.  
 Uvažavajući, naravno, ono što se danas čulo ovdje iz opozicionih i iz naših klupa i naravno 
podsjećajući na nešto što je vrlo lijepo klasifikovala moja koleginica Aleksandra Vuković, saglasan 
potpuno da postoje različite kategorije i da nije uvijek lako napraviti pravedan i  pravičan sistem 
kod naplate poreza. Dakle, tu imamo pravna lica i fizička lica. U ovim zemljama o kojima sam 
govorio kod pravnih lica kod kompanija to rade obično ljudi koji se zovu komercijalisti i koji su 
plaćeni da to rade. Kod ovih drugih naravno to rade sama fizička lica. Međutim, bez obzira da li se 
radi o jednim ili o drugima, ukoliko dođe do izostanka plaćanja poreza, onda su to poreski prekršaji 
i možemo slobodno reći da se radi o utaji poreza bilo kojoj vrsti poreza da se radi. Dok u Crnoj 
Gori ne dođemo do tog nivoa da podignemo tu poresku kulturu da shvatimo da je plaćanje poreza 
par ekselans patriotizam, da je plaćanje poreza državi zapravo investicija u bolju budućnost, u 
našu djecu, u našu infrastrukturu, u naše strukturne reforme, do tada je neophodno zaista 
ojačavati administrativni sistem, poreski sistem. I onda će ljudi jednom vjerujem na benefitima, na 
tragu tih benefita zaista osjećati prosto kako se država razvija i kako se taj novac koji se ubira kao 
bazični novac, bazični prihod jedne države vraća u sistem i  kako se podiže kvalitet života svih 
građana.  
 Koji su to benefiti od naplate osnovnih državnih prihoda? To je više novca u budžetu za 
strukturne reforme. Više novca za zdravstvo, više novca za obrazovanje, više novca za 
istraživanje i više novca za jedno kompletno unapređenje države Crne Gore. Neminovno je da se 
ubrizgavanjem ovih sredstava koja se ubiraju od građana kada se jednom vrate u sistem ti benefiti 
zaista postaju materijalni, postaju opipljivi, podiže jedan ukupni kvalitet života građana.  
 Vjerujem da je ovaj predlog unapređenja ovog zakona još jedno od rješenja kojim se 
ojačava mehanizam naplate tih osnovnih izvornih državnih prihoda i vjerujem da je samo jedna u 
onoj agendi mjera Vlade Crne Gore za koju je, podsjećam vas, premijer Duško Marković na 
jednom od premijerskih nastupa ovdje u ovom Parlamentu rekao - Ovo je Vlada koja ne želi 
aplauze. Dakle, zaista mislim da je ovo još jedna od mjera koja ide u smjeru ojačavanja takvog 
mehanizma.  
 Ako pogledate Izvještaj iz Poreske uprave, postoji kretanje poreskog duga koje je opalo od 
31.12. 2015. godine kada je iznosilo 587.600 eura, za čak 200 miliona eura; na 31.12. 2018. 
godine ono je iznosilo 397.418.265 eura. Dakle, povećanje izvornih prihoda koje je u ovom 
periodu 2016, 2017, 2018. iznosilo tri milijarde eura i smanjenje sive ekonomije i paralelno sa tim 
obaranje poreskog duga, sve  su to mjere koje imaju jedan isti pravac kretanja i jedan isti cilj, a to 
je povećanje kvaliteta života građana u Crnoj Gori.  
 Zahvaljujem.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 14:43:40) 
 
 Andrija Mandić, a poslije toga Maja Bakrač. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (23.08.19 14:43:45) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
 Evo ovo je danas veoma važno skupštinsko zasijedanje i ova tačka dnevnog reda je uvod u 
onu drugu tačku koja će biti svakako interesantnija građanima Crne Gore zato što vole opštu 
politiku,  a ovo je ona politika koja život znači.  
 Mi danas imamo raspravu o poreskoj administraciji, imamo Predlog zakona koji će pomoći 
da se navodno naplati više novca kroz urednu poresku administraciju. A danas je Demokratski 
front zajedno sa svim podacima koji su se prethodnih dana pojavljivali od strane insajdera, 
prvenstveno gospodina Lakića, koji je bio dobro verziran i učesnik svih ti aktivnosti, uspjeli smo da 
danas zahvaljujući kažem tim informacijama i drugim informacijama koje smo dobili pokažemo i 
dokažemo da je više od milijardu evra ukradeno tako što je ovoj državi uskraćen porez.  



 Sada kada, poštovani građani, vi izanalizirate koliko vrijedi ta milijarda i kada to preračunate 
vezano za onaj bolji život koji se obećavao još 1998. godine, kada izračunate koliko je tu vrtića za 
vašu djecu, kada izračunate koliko je tu novih škola, kada izračunate koliko je tu novih puteva, 
kada izračunate, posebno se obraćam onoj ugroženoj populaciji koja ide od Kliničko-bolničkog 
centra u Podgoricu preko drugih centara širom Crne Gore, koliko se tu moglo uložiti novca da naši 
ljekari imaju i dobre plate, ali ne samo dobre plate, nego da imamo i najbolju opremu, da imamo 
novu zgradu Kliničko-bolničkog centra - sve je to moglo da se finansira od ove milijarde evra što je 
jedna organizovana kriminalna grupa strpala u vlastite džepove, a nije završilo na računu države 
Crne Gore.  
 Kada se priča o patriotizmu i kada prvenstveno prozivaju Demokratski front kako on ne voli 
Crnu Goru, kako on nije vezan za Crnu Goru i kako smo mi navodno veliki neprijatelji Crne Gore, 
onda neka svaki od tih koji tako misle, od onih zajapurenih ljudi sa viškom emocija sa Cetinja do 
onih drugih do na kraj Crne Gore do Rožaja, neka samo razmisle o ovim količinama novca koje su 
ukrale patriote koje optužuju Demokratski front da ne voli Crnu Goru.  
 Danas smo konkretno prozvali sve - od prve familije, prozvali smo i drugu familiju, to su ovi 
iz medija koji navodno glume veliku opoziciju, a kada pogledate njihove proslave i njihove banke, 
njihove medije, shvatite da su to takođe milioneri kao što je i prva porodica, ali milioneri koji bi 
željeli da upravljaju sa Demokratskim frontom i koji traže u opoziciji one sa kojima mogu da 
manipulišu. Zbog toga sam ja na ovim sjednicama našeg poslaničkog kluba često govorio - nije 
slučajno što uvijek imamo od strane tajkuna u medijima, prvenstveno mislim na Vijesti, kao i onih 
koji su se predali Vijestima i podali Vijestima, a tu mislim na one koji upravljaju sa Dan-om, da oni 
uvijek nekako podržavaju one koji na kraju završe sa DPS-om, poput Darka Pajovića i onih koji će 
u narednom periodu završiti sa DPS-om. A upravo smo svjedoci jedne takve kombinacije koja je 
urađena iza leđa opozicije u Crnoj Gori. Dakle, imamo jednu opasnu akciju koja se sprovodi u 
Crnoj Gori zato što su se lažne patriote koji pljačkaju Crnu Goru i lažni podržavaoci opozicije koji 
bi željeli da postanu takođe lažne patriote udružile i izvode kate jedni nasprem drugih 
pokušavajući da nas sve zavedu za Goleš planinu, kako bi voljeli mi Srbi da kažemo.  
 Poštovani građani, vrijeme je da se snažno objedinimo i da ujedinimo sve one snage koje 
žele ozbiljno i odlučno da se suprotstave ovom režimu. Treba da se suprotstavimo na svim onim 
vrijednostima na kojima se stvarala Crna Gora zajedno sa našom crkvom, zajedno sa svim onim 
ljudima koji znaju šta je prava Crna Gora.  
 Imate na jednoj strani Demokratski front koji želi da pod jednim velikim imenom najvećeg 
Crnogorca, ujedno i najvećeg Srbina, Njegoša objedini sve one koji žele da grade takvu Crnu 
Goru. Na drugoj strani imate režim koji vas krade i koji vas pljačka, a vidite da se ovog trenutka u 
suštini formira jedna koalicija koja prethodnih dana snažno napada Demokratski front od strane 
crnogorske stranke, od strane Demokrata Crne Gore. To su oni koji stalno kukaju kao da su 
ugroženi /prekid/ i mi ih zovemo i zvaćemo ih ubuduće koalicija ..... Dakle, imaćete velik izbor, 
imaćete na jednoj strani tradicionalnu Crnu Goru, imaćete na drugoj strani one koji vas već 30 
godina pljačkaju. Danas smo bjelodano dokazali i pokazali da je jedna milijarda evra, a i nabrojali 
zašto je mogla da se utroši ta milijarda evra, završila u privatnim džepovima. Ali ne dozvolite ovim 
medijskim tajkunima koji prethodnih dana podržavaju upravo jednu pogrešnu poliku 
nesuprotstavljanja Demokratskoj partiji socijalista i služenja odlazećoj briselskoj administraciji.  
 Ova gospoda iz Brisela, ovaj Han i ovaj ambasador Orav su ljudi koji će uskoro da odu sa 
svojih funkcija, a doći će neki drugi koji će svakako drugačije posmatrati stvari na ovom prostoru. 
/Prekid/ 
 
 
 MAJA BAKRAČ (23.08.19 14:49:54) 
 
 Predsjedniče, poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani,  
 Pred nama je danas Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. 
Odredbama postojećeg Zakona o poreskoj administraciji uređuju se prava i obaveze poreskog 
organa i poreskih obveznika u postupku registracije i utvrđivanja naplate i kontrole poreza i drugih 
dažbina.  
 Odredbe zakona koje su se odnosile na dostavljanje poreskog rješenja brisane su 



donošenjem Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o poreskoj administraciji, stoga se na 
postupak dostavljanja poreskog rješenja primjenjuju odredbe Zakona o Upravnom postupku. 
Primjena navednog zakonskog rješenja u praksi se pokazalo kao komplikovano rješenje, koje je 
rezultiralo neadekvatnom i nedovoljnom naplatom poreza na nepokretnosti koji predstavlja 
značajan prihod lokalne samouprave.  
 Zajednica opštine Crne Gore, kako smo već čuli, podnijela je inicijativu za dopunu Zakona o 
poreskoj administraciji. U obrazloženju inicijative se navodi da važeće zakonske norme, vezane za 
dostavu poreskih rješenja koje su utvrđene Zakonom o Upravnom postupku, u značajnoj mjeri 
opterećuju lokalne samouprave kako u odnosu na prava i obaveze organa lokalne samouprave da 
sprovedu tačno i efikasno poreski postupak, tako i u odnosu na žalbe na poreska rješenja 
izjavljena od strane poreskih obveznika. Stoga, Predlogom zakona o poreskoj administraciji 
dodaju se dva nova člana kojima se, između ostalog, detaljnije uređuje postupak dostavljanja 
poreskog akta, način uručivanja, zatim definiše šta se smatra adresom za prijem poreskog akta, 
propisuje mogućnost dostavljanja istog i punoljetnom članu porodičnog domaćinstva. Na ovaj 
način unapređuje se naplata poreza na nepokretnosti. Ovo je jedan od najznačajnijih izvora 
prihoda lokalnih samouprava, te Predlog zakona predstavlja jednu od mjera koje treba u 
budućnosti preduzeti u rješavanju problema njihovog načina finansiranja. Ali, ovo je signal da i one 
dosljedno obavljaju svoj dio posla na način da rješenja koja donose odražavaju stvarno stanje na 
terenu i time se smanjuje broj žalbi koje se podnose.  
 Znači, pristupilo se izmjenama ovoga zakona iz razloga što su lokalne samouprave tražile 
kvalitetnija rješenja. Kada se usvoji zakon, očekuje se i odgovornost lokalnih samouprava da će 
na isti način pristupiti izradi kvalitetnijih rješenja koja će dostavljati građanima.  
 Moram da kažem da smo se mi ovdje skoncentrisali većinom na jednu vrstu poreza, a to je 
porez na nepokretnost. Ali, ova odredba se jednako odnosi na sve vrste poreza i rješenja, isto 
tako i na zapisnike i na sve druge akte koje donose poreski organi. Smatramo da je ovo dobro 
rješenje kako za građane, tako i za lokalnu samoupravu i stoga pozivam sve kolege da podržimo 
ovaj predlog zakona. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 14:53:08) 
 
 Hvala.  
 Dajem riječ Momčilu Martinoviću. 
 
 
 MOMČILO MARTINOVIĆ (23.08.19 14:53:19) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Poštovane koleginice  i kolege poslanici, poštovani građani,  
 Ja ću možda u samom startu ili početku ove diskusije uraditi nešto što je i kolega na 
početku same sjednice pokušao da uradi, prije svega da podsjetimo građane o čemu danas mi 
ovdje govorimo.  
 Govorimo o Predlogu zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. Zašto mi to 
radimo? Dakle, u tom dijelu, shvatio sam od strane predlagača da su određeni broj jedinica 
lokalne samouprave, kroz zajednicu opština, došle do inicijative da se ovakva zakonska rješenja 
mijenjaju. U tom dijelu ta zakonska rješenja su bila promijenjena u vremenskom periodu koji je iza 
nas, prije svega, u Zakonu o upravnom postupku 2014. godine, a nakon toga u Zakonu o poreskoj 
administraciji iz 2015. godine. Dakle, u tom dijelu nastali su određeni problemi koji su se u praksi 
ispostavili kao problematični za jedinice lokalne samouprave prilikom naplate poreza na 
nepokretnosti, prije svega, u smislu dostave rješenja po tom osnovu. Danas smo shvatili i čuli od 
strane predlagača da je jedna takva inicijativa, koju ja svakako pozdravljam, da svako rješenje 
koje se u praksi pokaže da je komplikovano i da izaziva dodatne troškove kako po građane, tako i 
za administraciju, treba ga mijenjati. Upravo na ovaj način se to radi i upravo na ovaj način mi 
imamo obavezu kao predstavnici građana da građane informišemo što to znači za njih u 
konkretnom slučaju. Dakle, ova izmjena koja se odnosi na par članova ovog zakona odnosi se, 



prije svega, na dostavu koja će biti kvalitetnija, jednostavnija kako za fizička lica, tako i za pravna 
lica. Takođe, omogućiće lokalnim administracijama širenje i poreske baze, što će svakako uticati 
na budžete jedinica lokalne uprave, jer za njih predstavlja značajan dio osnovnih prihoda. 
 U tom dijelu, ja ću, prije svega, kao poslanik dati podršku ovakvom zakonskom rješenju. 
Nadam se da ćemo izmjenama ne samo ovog zakona, nego i drugih zakona koji se tiču prava i 
obaveza građana, koji utiču direktno na njihov budžet, pokušati na najbolji način da dovedemo u 
onaj odnos koji će biti prihvatljiv za obje strane. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 14:55:54) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Momčilu Martinoviću. 
 Shvatio sam da predlagači ne žele završnu riječ. Na ovaj način smo iscrpili prijavljene 
diskutante. 
 Sada bismo trebali da pređemo na drugu tačku dnevnog reda, a to su Izbori i imenovanja. 
Sa koalicionim klubovima dogovorili smo se da napravimo pauzu sat vremena i da večeras 
završimo kompletnu raspravu. Hvala vam. 
 Znači, nastavljamo rad u 16 časova. Hvala. 
 
                                                                 /Pauza/  
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 16:03:58) 
 
 Uvaženi poslanici, uvaženi građani Crne Gore, 
 Nastavljamo sa radom. Kao što smo najavili, tačka koja je predmet sadašnjeg rada je Izbor 
i imenovanja. U okviru ove tačke imamo nekoliko predloga,i to: Predlog odluke o razrješenju 
jednog i izboru dva člana Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva i 
Predlozi odluke Administrativnog odbora koji se tiču promjena u sastavu odbora. 
 Pozivam izvjestioca predsjednika Administrativnog odbora i pozivam Martu Šćepanović da 
u ime Odbora uzme riječ. Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (23.08.19 16:04:44) 
 
 Evo kratko. Mi smo juče na odboru razmatrali predloge /prekid/ Demokrata da poslanici 
Šaranović i Koprivica budu članovi Odbora za dalju reformu izbornog zakonodavstva. Naš stav je 
na Odboru bio da podržimo ovaj predlog. Mi smo u međuvremenu na Odboru, takođe, razmatrali 
dva dopisa koja smo dobili. Jedan dopis odnosio se na predlog Kluba nezavisnih poslanika da se 
za člana Odbora za reformu izbornog zakonodavstva predloži poslanik Damjanović. Drugi dopis je 
bio Kluba poslanika Demokrata, a odnosio se na tumačenje da je diskutabilno da li poslanici 
nezavisnog kluba uopšte mogu biti članovi ovog odbora. Tu je u kratkom istaknuto da nezavisni 
poslanik može biti i poslanik iz reda opozicije i iz reda vlasti, tako da smo se samo upoznali sa tim 
dopisom. Što se tiče drugog dopisa, o njemu nijesmo glasali obzirom da ga Administrativni odbor 
primio 22.08, a da je ova sjednica zapravo nastavak sjednice iz jula mjeseca, gdje nijesmo uspjeli 
da podržimo ove predloge i da zaokružimo ovu priču.  
 Mi smo u krajnjem podržali ovaj predlog, prije svega, iz razloga što želimo da se započne 
pravi rad u Odboru i da konačno u roku koji nam je ova Skupština odredila završimo izborne 
zakone. Jasno je da smo mi do sada odradili jedan određeni dio posla i da imamo određenu 
podlogu koja će biti nama osnov za dalji rad kada nam se pridruže poslanici Demokrata. Svakako 
nas ohrabruje i da su zainteresovani poslanici nezavisnog kluba da učestvuju u radu Odbora, kao i 
ostali koji su zainteresovani. Mi smo od  prvog dana i sami pozivali poslanike opozicije da se vrate 
u rad, jer je jedini pravi rad - rad u ovom Odboru i jedini pravni način da izvršimo unapređenje 
izbornog zakonodavstva jeste upravo u ovom našem odboru. Nadam se da ćemo nači načina i za 



sve zainteresovane poslanike opozicije koji su sada pokazali želju da žele da rade u ovom Odboru 
i da ćemo sigurno naći način da im to i omogućimo, pa makar to značilo i izmjenu ove odluke.  
 Dobro je što se mijenjaju mišljenja i dobro je što se prepoznalo da je jedini pravi rad u 
institucijama. Isto kao što su poslanici Demokrata prepoznali da je jedini pravi rad u institucijama i 
u radu ovog Odbora i da jedino na taj način mogu unaprijedili izborno zakonodavstvo. Isto tako su 
i poslanici nezavisnog kluba to prepoznali, jer u samom početku su Administrativni odbor 
obavijestili da oni ne žele da učestvuju u radu toga Odbora i svoje su mjesto ustupili drugim 
opozicionim poslanicima. Sada je situacija drugačija i ja se zaista nadam da ćemo mi ispred, prije 
svega, kluba Demokratske partije socijalista naći način da omogućimo svim zainteresovanim da 
rade u ovom Odboru, pa makar to značilo i izmjenu ove odluke. 
 Dakle, naš stav je bio da podržimo ovaj predlog i danas će to ovdje biti na glasanju. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 16:08:40) 
 
 Zahvaljujem poslanici Marti Šćepanović.  
 Imamo prijavljene ispred klubova: Andriju Nikolića, poslanika Kneževića, Ranka 
Krivokapića, Ervina Ibrahimovića, Neđeljka Rudovića, Borisa Mugošu i Aleksandra Damjanovića. 
Dogovorili smo se da idemo od manjih ka većima.  
 Dajem riječ Ervinu Ibrahimoviću, a poslije toga Borisu Mugoši. 
 Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (23.08.19 16:09:13) 
 
 Zahvaljujem, poštovani potpredsjedniče sa saradnikom.  
            Koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, draga dijasporo, 
 Na samom početku želim da izrazim zadovoljstvo da smo diskusiju, odnosno dijalog o 
izborima i izbornom zakonodavstvu vratili onamo gdje mu je i mjesto, a to je ovaj visoki dom. 
Naravno, ne očekujem neku prekretnicu u društveno-političkom životu Crne Gore, ali svakako 
vjerujem da je ovo pravi, ispravan put kako da se otpočne dijalog i vjerujem da vratimo neko 
međusobno povjerenje. Koristim priliku i da pozdravim odluku kolega, odnosno Demokrata Crne 
Gore da se uključe u rad Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva. Naravno, 
mogu reći da ostaje žal da smo propustili, odnosno, da su oni propustili godinu rada ovog Odbora i 
da smo sigurno mogli doći do još kvalitetnijih rješenja i tako omogućiti ono osnovno pravo 
građanima da glasaju u jednom ambijentu one predstavnike na osnovu programa koji nude, ali 
svakako i da se obavežu time da maknu ikakvu sumnju sa izbornih rezultata.  
 Ono što je važno napomenuti je to da očekujem da ćemo danas glasati da dva predstvnika 
Demokrata uđu u Odbor, da Odbor sa dva ta predstavnika, kao i da ćemo koliko vidim 
raspoloženje kod svih je da i Klub nezavisnih poslanika bude imao svoga predstavnika u ovom 
Odboru, da ćemo imati jedan vrlo kvalitetan odbor, jedan vrlo kvalitetan sastav, bukvalno možemo 
reći skoro 100% sastav svih parlamentarnih partija će imati svoje predstavnike u ovom Odboru. 
Naravno, to je izvanredan kapital da počnemo da radimo, da približavamo razmišljanja, da 
izbjegnemo neke nesporazume ili da nađemo neku liniju kompromisa. Naravno, i da ispoštujemo 
sve preporuke naših međunarodnih partnera, a sve to u cilju da jasno stanemo ispred građana i da 
pokažemo da smo dorasli izazovu, da prepoznajemo potrebu naših građana. Mislim da je to 
najbolja legitimacija kod naših građana, da smo spremni da odgovorimo trenutku..... 
 Takođe, mislim da niko ne smije sebi dozvoliti luksuz da previdi sve ovo do sada što sam 
naveo i ovu specifičnost političke situacije kod nas. Ne možemo previdjeti a da ne kažemo da 
postoji nerazumijevanje na političkoj sceni Crne Gore, da imamo veliku liniju razdvajanja i da treba 
da sjednemo i da otpočnemo taj dijalog. Takođe, želim da podsjetim sve nas poštovane kolege 
već dugo postoji veliki jaz, odnosno da izgrađujemo odnose na jednoj velikoj liniji nepovjerenja. 
Čak dolazi i do verbalnog sukobljavanja između pozicije i opozicije. Ono što najviše treba sve nas 
da upozorava i zabrinjava je to da to već prelazi na nekoj liniji mržnje i ličnog neprijateljstva. Mislim 



da to Crna Gora nije zaslužila, mislim da građani Crne Gore to nisu zaslužili, već sasvim drugo - 
zaslužuju mnogo perspektivnije i bolje poruke iz ovog doma i bolju perspektivu našeg doma.  
 Takođe, svi znamo da je univerzalni princip sloboda izbora. Ako su nas građani birali, 'ajmo 
da napravimo taj ambijent da im omogućimo da iskoriste taj univerzalni princip. Predstavnici 
Bošnjačke stranke uvijek su gajili taj princip i uvijek će gajiti i trudiće se da pomognu u dijalogu, u 
razumijevanju, u jačanju te konekcije bez obzira na različite programe, ali da napravimo tu liniju 
spajanja, ono što i očekuju od nas građani.  
       Zato još jednom ponavljam - glasaćemo da dva člana, naše kolege Koprivica i Šaranović, 
budu članovi Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva, jer očekujemo ne samo  
njihovo učešće u ovom Odboru, nego vjerujemo da će i predstavnici i URE, kao i Demokrata doći 
da rade ono za šta su izabrani, a to je da dođu u ovaj parlament i da iskoristimo sve kapacitete 
svih političkih aktera i nađemo rješenje ono što od nas građani očekuju i ono za šta su nas birali, a 
to je evropski put Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 16:14:15) 
 
 Dajem riječ poslaniku Borisu Mugoši. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (23.08.19 16:14:26) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Poštovane poslanice i poslanici, uvažene građanke i građani, 
 Danas bi trebalo da privedemo kraju ovaj, što reče neki od kolega, teatar apsurda. Mislim 
da je vrijeme da se završi ova predstava, koja, po mom mišljenju, na degutantan način 
"uveseljava" crnogorsku javnost posljednjih mjesec dana.  
 Na početku želim da saopštim stav Socijaldemokrata da mi u formalnom smislu ne možemo 
podržati ovu odluku, iz prostog razloga što ova odluka o izboru dva člana iz redova Demokrata nije 
u saglasnosti sa odlukom o obrazovanju Odbora za dalju reformu izbornog i drugog 
zakonodavstva, odnosno u skladu sa članom 5, koji jasno definiše sastav Odbora u kojem je 
rečeno da svakom klubu poslanika pripada jedno mjesto u Odboru. Prema onome što smo 
zajedno dogovorili prije godinu dana i izglasali sa više od dvije trećine, Demokratama po ovoj 
odluci pripada jedno mjesto, osim ako im njihovi koalicioni partneri sa lokalnog nivoa iz 
Demokratskog fronta nisu ustupili jedno mjesto. Ja, koliko imam informacija, nisu, tako da u toj 
situaciji mislim da je potpuno ova priča jasna. I to je formalni razlog zbog čega nećemo glasati za 
ovu odluku. 
 Drugi razlog zbog čega ćemo biti uzdržani je suštinski. Ja ću malo da se bavim suštinom i 
postavljam svima nama pitanje - O čemu se ovdje više radi? Što mi radimo građanima evo već 
mjesec dana? Mislite li vi da je građane briga koliko ko ima članova u ovom Odboru za dalju 
reformu izbornog i drugog zakonodavstva? Mislite li da to njih interesuje? Ne interesuje. Interesuje 
ih rezultat rada tog Odbora. Interesuje ih da li mi svi ovdje imamo demokratsku zrelost, 
demokratski kapacitet da sjednemo, da razgovaramo i da pokušamo ono čega su nam puna usta, 
a to je unapređenje izbornog ambijenta da realizujemo kroz zajednički dogovor i napravimo 
izborno i drugo zakonodavstvo koje će doprinijeti unapređenju izbornog ambijenta, odnosno 
doprinijeće povećanju povjerenja građana u izborni proces. Jesmo li mi, ljudi, pravili ovu odluku o 
formiranju Odbora za one koji ne žele da rade, ili za one koji žele da rade? Jesmo li mi pravili ovu 
odluku da se blokira rad Odbora ili smo je donijeli sa preko dvije trećine da ovaj Odbor radi? I što 
se dešava godinu dana? Nema. Radili smo mi iz vladajuće većine, akademska zajednica i NVO. I 
sad kad se dogodila situacija da neko hoće ili mora, želi, ili, ponavljam, mora da učestvuje u radu 
ovoga Odbora - sad smo mi krivi. Sad smo krivi što hoće neko sa nama da podijeli odgovornost 
koja je odgovornost svih nas. Nema mimo ovih poslanika niko da donosi odluke ovdje. Koliko god 
smo mi jedni drugima simpatični, mi ćemo donositi odluke. Zbog toga stvarno ne razumijem 
suštinu kritika, a to je da mi se čini da nema volje, želje pojedinih da rade na ovoj problematici.  
     Po mom mišljenju, ovaj Odbor je jedini suštinski i pravi pokazatelj iskrene namjere svih nas da 



unapređujemo izborno zakonodavstvo. Pokazaće se jesmo li iskreni u toj namjeri i zbog toga ja 
mislim i da je logično da svi počnemo da radimo i da pokušamo do kraja godine, nema što da 
čekamo sljedeću godinu, da donesemo unaprijeđeno izborno zakonodavstvo. Jednu poruku želim 
javnosti da je prenesem. Svako ko učestvuje u radu ovog Odbora ne bojkotuje rad Parlamenta. E 
taj argument više ne postoji, jer je ovaj Odbor skupštinsko radno tijelo. Ova ga je Skupština 
formirala i svako ko odluči da radi u ovom Odboru, nema više obmane javnosti da bojkotuje rad 
Parlamenta. Ne bojkotuje. I ovo nije nikakvo nad tijelo, nije ovo bitnije od Skupštine. Ovo je 
privremeno tijelo koje treba da pokaže našu ozbiljnost i zrelost. Ne može ovo tijelo da zabrani niti 
jednom poslaniku da predlaže iz ove problematike, iz ove sfere bilo što, jer po Ustavu jedino može 
akte da predlaže poslanik ili Vlada, ne Odbor.  Ne može ni da odobrava. O čemu se ovdje radi? 
Što pokušavamo da stičemo neke jeftine kratkoročne, sitne, smiješne političke poene, a ne vidimo 
što treba da bude strateški interes.  
            Za kraj, jer se neće niko ispred našeg kluba više javljati do kraja ove diskusije, želim da u 
par minuta dam osvrt i na određene opservacije vezane za rad radne grupe koja je pripremila, 
ponavljam, nacrt Zakona o izboru poslanika i odbornika. Ja sam imao zadovoljstvo da u ime radne 
grupe predstavim određena rješenja. Zadovoljstvo, zato što smo radili pošteno prethodnih godinu 
dana, ne kako neke kolege kažu da mi samo iz vladajućih partija, odnosno DPS i SD-a, nego i 
akademska zajednica i NVO. I pripremili smo Nacrt rješenja koji je samo i isključivo platforma za 
dalji razgovor sa onima koji žele da učestvuje u ovom procesu. Nisu konačna rješenja, nisu, 
siguran sam, ni idealna rješenja. Prema tome, oni koji to kritikuju, a nisu pročitali taj nacrt nisu 
korektni ne prema nama, to je meni potpuno nebitno, jer ja sam čini mi se pokazao svojim 
primjerom da poštujem sve vas i zbog toga ne gubim vrijeme ni na to da li neko poštuje od vas 
mene, ali nije korektno prema predstavnicima akademske zajednice i predstavnicima nevladinog 
sektora koji su to radili. I nije istina, kao što neki kažu, da je urađen minimum minimuma, jer smo 
predložili način implementacije svih preporuka OEBS-a, ODIR-a, izuzev one koja zahtijeva 
izmjenu Ustava. Pa ako su puna usta tima bili što nas kritikuju da su preporuke OEBS-a, ODIR-a 
suština, pa kako mogu sad da kažu da ako smo predložili način implementacije, da je to samo 
tehničke prirode?  
            Želim da se osvrnem na pitanje otvorenih lista. Ja sam neko ko preferira otvorene liste i to 
je moj stav /prekid/ mi smo u radnoj grupi, citiram ono što sam ja saopštio u ime radne grupe, rekli 
"da nije cjelishodno u ovoj fazi izbornog procesa do završetka parlamentarnih izbora mijenjati 
izborni sistem". Znate li zašto? Radili smo sami bez opozicije. Za to je potreban širi društveni 
konsenzus. Imamo za pola godine već izbore u jednoj lokalnoj samoupravi, za godinu dana  
parlamentarne izbore. Ljudi za takve odluke treba određeno vrijeme da se na adekvatan način 
pripreme. E to je bio jedini naš razlog zbog čega smo rekli da u ovom trenutku nije cjelishodno i 
potencirali smo da u periodu koji je pred nama moramo raditi na rješenjima u pravcu otvorenih 
lista sa preferencijalnim glasanjem i imajući u vidu jednu činjenicu da trebamo da se dogovorimo o 
datumu održavanja svih izbora u jednom danu i da ako se dogovorimo koji je to datum do tada 
bismo trebali svi zajedno da sjednemo /prekid/ dio rješenja iz oblasti kada je u pitanju tip izbornog 
sistema, odnosno otvorene liste sa preferencijalnim glasanjem.  
            Na samom kraju, potpredsjedniče, još jedno izvinjenje. Za mene je uvijek rad ispred 
nerada, dijalog ispred kritizerstva, a partnerstvo ispred licemjerstva. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 16:22:59) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ uvodničaru ispred Poslaničkog kluba SDP.  
 Ja sam iz službe dobio informaciju da ste prvo Vi, pa nezavisni poslanik, ali potpuno je 
svejedno ako ste se dogovorili. 
 Aleksandar Damjanović ako je tako dogovoreno među vama. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (23.08.19 16:23:22) 
 



 Zahvaljujem. 
 Dakle, poštovana Skupštino, predlagači, da ovo razlučimo u dva nivoa, jedan koji je 
proceduralni i drugi koji je suštinski pa bih kratko i o jednome i o drugome.  
 Vezano za proceduralni aspekat čuli smo zašto su izabrana nezakonito i suprotno odluci i 
predložena dva člana iz jedne političke partije, a zašto nije predložen član Posebnog kluba 
poslanika koji je uredno predložen i u skladu sa pravilima. Jasno je da tu nema nikakvih izgovora. 
Radi se jednostavno o pravnom nasilju, političkoj prevari i jednoj podmukloj namjeri o kojoj ću 
naravno u suštinskom dijelu govoriti potpuno jasno i glasno.  
 Prije toga da zahvalim naravno Posebnom klubu poslanika, kolegama iz moga Kluba da 
uopšte donesemo odluku da predložimo člana za ovu radnu grupu, za ovaj Odbor. Naravno i 
kolegama iz Ujedinjene Crne Gore posebno, koji su izuzeli svoje mišljenje na Klubu, ali smo imali 
jednu iscrpnu i drugarsku diskusiju. To je način kako se dolazi do ozbiljnih odluka. I negdje da se 
zahvalim i kolegama iz Administrativnog odbora iz opozicije koji su juče, naravno i kolegi Janku 
Vučiniću kao našem kolegi koji je obrazlagao ovaj Predlog koji su iznijeli potpuno jasno razloge 
zašto se radi ovo pravno nasilje, ova politička prevara i ova podmukla namjera.  
 Dakle, da je bilo volje, Odbor je mogao da izabere zakonito samo jednog od ova dva, jer 
dvojicu birati je nezakonito iz Demokratske Crne Gore. Prekinuti sjednicu, odnosno završiti 
sjednicu i onda raspraviti predlog koji je uredno stigao u Administrativni odbor i naravno predložiti 
ili ne predložiti onog člana kojeg je predložio Posebni klub poslanika. To je pravo koje nam pripada 
po članu 5 stav 2 Odluke i to što Odbor to nije uradio nego je podržao dvojicu kolega kojima 
pripada samo jedno mjesto, govori o pravnom nasilju, političkoj prevari i podmukloj namjeri. Ja 
sam ponosan i drago mi je što me ne bira DPS iako sam predložen potpuno zakonito u zakonitoj 
proceduri. Jasno je i meni i građanima zašto to nije urađeno. Jasnije je sada i svim ostalima zašto 
su izabrana nezakonito dva člana Demokratske Crne Gore i šta se želi sa tom podmuklom 
namjerom, političkom prevarom i pravnim nasiljem. Dakle, izguraćemo ono što je suština ove priče 
i doći ćemo do odgovora zašto danas DPS bira nezakonito dvojicu predstavnika Demokratske 
Crne Gore u ovaj Odbor.  
 Da je bilo volje, Odbor je mogao i na toj sjedinici to da završi jer ova sjednica je zakazana 
prije 15 dana. Tada Odbor nije imao konstituisan stav i nije kasnio, a morao je na početku sjednice 
pošto je ovo vanredno zasijedanje da ima svoj stav, nego ga daje danas na kraju vanrednog 
zasijedanja, odnosno na samoj sjednici. To toliko o tome, iks puta su stizali predlozi odboru do 
samog početka odlučivanja, ovoga puta se naravno napravilo nešto što se napravilo iz ovih 
razloga suštinske prirode. Dakle, šta je suština? Suština je poštovani građani u broju koji treba da 
donese predlog izbornog zakonodavstva, famozni broj 11 od 14. Ja ako vam u ovom trenutku 
kažem da su van ovoga procesa, da je DPS izbacio iz ovoga procesa sedam parlamentarnih 
partija možda vam neću reći puno. Dakle, van ovoga procesa su izbačene Demokratska narodna 
partija, Pokret za promjene, Nova srpska demokratija, Socijalistička narodna partija, imam 
odobrenje i dogovor sa gospodinom Jokovićem da kažem da SNP nema svoje predstavnike u 
ovom Odboru, to mogu ovdje javno da kažem, to je četvrta partija, Ujedinjena Crna Gora peta 
partija, Radnička partija kao šesta i URA. Sedam parlamentarnih partija koje predstavljaju 
najmanje 25 poslanika od 39 opozicionih, 25 od 39 neće biti zastupljeno u ovom Odboru. To je 
pravo nasilje, podmukla namjera i politička prevara.  
 Vjerujem kolegama iz SDP-a da neće dati legitimitet ovakvom načinu rada, pa i nezavisnom 
kolegi gospodinu Rudoviću. I šta, osam poslanika jedne političke opcije i jedan kolega iz jedne 
druge političke opcije koji ovdje danas nije prisutan, devet kolega. Devet kolega od 39 poslanika 
opozicije treba da budu legitimni i da daju legitimitet onome što treba da bude konsenzus ovdje. A 
šta se želi kolege ovdje i šta se želi poštovani građani? Želi se pritisak, lomljenje, sedam poslanika 
vlasti i dvoje demokrata, to je devet. Vi imate devet u ovom trenutku, do 11 želi da se lome kolege 
koji su u Odboru, dakle prije svega kolege Rudović i kolega Koknjević. Nadam se, iskazujem stav 
da se to neće desiti ni lomljenjem ni bilo kojim drugim uticajem osim dijalogom kojega nema u 
ovom trenutku i koji je zgažen već juče na samom početku kada ga je trebalo da bude.  
 Mene pitati da li sam ozbiljno predložen i ove ljude jeste udar na kolegijalnost. Pa šta smo 
radili nego što smo ispoštovali proceduru i ozbiljno predložili u skladu sa članom 5 stav 2 Odluke 
jednog poslanika da bude u ovom Odboru. Šta se neko boji, šta se neko boji da će imati, a 
govorim o sebi, poštovani građani po prvi put u ovom domu za ovih deset godina i veliko izvinjenje 



jer moram da  govorim u trećem licu jer se neko boji Aleksandra Damjanovića kao famoznog 11 
člana ili 14 ovog odbora, pa njega ne može ni kupiti ni ucijeniti ni slomiti ni bilo šta, nego se on 
može dogovoriti i napraviti ozbiljno rješenje za obziljne izborene uslove zajedno sa kolegama iz 
Demokratskog fronta, pa ide linijom manjeg otpora da uvali dva padobranca iz Demokratske Crne 
Gore koji će sa sedam poslanika DPS imati devet i da onda lomi dva člana. Da tih 11 bez 25 
poslanika opozicije predloži izborni zakon i da se traži famoznih 12 junaka koji će od 42 do 54 da 
dignu ruke za taj izborni zakon, pa da se kaže evo izborni zakon sada, pa se i priča o tehničkoj 
vladi i o bojkotu,  ili evo vam i tehnička vlada, ali znate koja tehnička vlada u kojoj neće perticipirati 
isti oni zbog kojih danas radimo ovo pravno nasilje, političku prevaru i podmuklu namjeru, nego će   
reći - evo građani, mi smo je donijeli. Pa kome vi to pričate, kolege? Zašto radite ovo? Ne radi se 
tu o meni, predlog je mogao da bude i koleginice Anka Vukićević, kolega Janko Vučinić, bilo koga. 
Zašto kršite Odluku koju ste sami donijeli, za koju ste sami glasali. Zašto birate dva, završiću 
pošto govorim u ime Kluba, zašto birate dva nezakonita padobranca, člana Demokratske Crne 
Gore iako im pripada samo jedno mjesto a ne birate i ne dajete petorici poslanika pravo da imaju 
člana odbora koji treba da donese izborni zakon. Van procesa sedam parlamentarnih partija 
opozicionih, van procesa 25 poslanika, uključujem tu četiri poslanika SDP-a, imam pravo to da 
kažem zbog odnosa prema SDP-u i znam kako i na koji način razmišljaju. Opstajete sa 10 
poslanika sa 9, od 39, s njima ćete da donesete izborno zakonodavstvo. Tu ćete da tražite 12 
junaka da dignu ruku da vam ove podle namjere završe.  
 A ja vama sad da kažem i poručujem građanima i naravno svima nama ovdje. Tehnička 
vlada sa najjačom postavom koju ćemo svi dogovoriti i koja će funkcionisati u određeno vrijeme 
optimalno da se sprovede izborno zakonodavstvo koje ćemo svi dogovoriti. Oni koji dignu ruku 
samo će dati legitimitet nečemu što se odavno govori da se narandžasto polako pretva u crveno i 
da se narandžasto pretvorilo u crveno. Znate na šta mislim. Ako toga nema, imaćete proteste i 
bojkot, radikalizovaćete i onaj dio opozicije  koji niste radikalizovali. Ako je to nekome bio cilj, 
nikakav problem i u tome, idemo polako u taj proces. Donijeće nam ko zna kakve nepoznanice, 
destabilizovaće dodatno ovu državu i onako je dosta destabilizovana, a krivci i nalogodavci ovog 
prljavog dila sedam poslanika vlasti i dva iz Demokrata da bi se lomili neki drugi će biti poznati 
javnosti, pa da vidimo kom opanci kom obojci. Što se mene tiče ne bojim se nikakve političke 
odgovornosti i onoga što slijedi, ali znam da je ovo jedna od najvećih prevara koja se desila u 
ovom Parlamentu. 
 Na kraju, završavam time, pismo koje je upućeno juče članovima Administrativnog odbora 
od strane predsjednika kluba poslanika Demokratske Crne Gore je nešto najprljavije što je ovaj 
Parlament doživio. U ovom pismu se denunciraju kolege članovi kluba, Posebnog kluba poslanika, 
opozicionari sa izborne liste Ključa i izborne liste Demokratskog fronta kojima se impultira da nisu 
opozicija i da ne mogu sa kvote opozicione da budu u ovom odboru, e da bi oni nezakonito odbili 
dva člana. Ovo je najprljavija podmetačina koju ja pamtim ovih 10 godina koliko sam u 
Parlamentu.  
 Na kraju, da vam saopštim nešto, nemojte zbog, izvinjavam se građanima što govorim u 
trećem licu o sebi, nemojte zbog Aleksandra Damjanovića mijenjati Odluku, jer Aleksandar 
Damjanović neće prihvatiti da se zbog njega bilo šta mijenja.  Mijenjani su ovdje zakoni zbog 
pojedinaca da bi se dobro napunili, da bi dobro napunili svoje džepove. Zbog mene se neće 
mijenjati ništa u ovom parlamentu a kamoli Odluka nezakonita koju ste danas donijeli a da bi se 
povećao broj na 8 i 8,16, pa opet dvije trećine bile 12, pa opet neko prljavo računao. Možete samo 
da ispoštujete ono što jeste odluka, ako to nećete javnost to jasno vidi, idemo dalje, biće političke 
bitke, nećemo posustati, nećemo se, kako velimo, predati, prodati, a niko nas bogami ne može 
ucijeniti. Hvala vam. 
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 Dajem riječ Rašku Konjeviću u ime poslaničkog kluba SDP. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.08.19 16:33:12) 



 
 Poštovani kolege, ja razumijem da politika može da donese naizgled i nemoguće solucije. 
Mislim da o čemu svi zajedno trebamo da vodimo računa da iz neprava ne možemo graditi 
povjerenje.  
 Ja ću radi vas građana pročitati odluku na bazi koje trebamo danas da odlučujemo. Čudi 
me da ovo kolege u Administrativnom odboru nisu vidjeli. Tamo su pravnici valjda. Član 5 stav 1 - 
"Odbor ima 14 članova, i to sedam članova koji se biraju iz reda poslanika parlamentarne većine i 
sedam članova koji se biraju iz reda poslanika parlamentarne opozicije. Sastav Odbora, 
uključujući predsjednika i zamjenika predsjednika Odbora, konstituiše se na način da svakom 
klubu poslanika pripada najmanje jedan član Odbora, a preostali dio proporcionalno broju 
poslanika." Dakle, kolege, stav 3 - "Izuzetno, klub poslanika koji u Odboru zastupljen sa dva ili više 
članova, ima pravo da drugom klubu poslanika ustupi pravo na još jednog člana u Odboru."  
 Sada vi hoćete nas da ubijedite da je ovo što je Administrativni odbor predložio u skladu sa 
ovom odlukom. Nemojte nas baš toliko da ponižavate. Možda mi manje znamo od vas, možda vi 
imate veće povjerenje građana od nas, ali nemojte baš toliko da nas potcjenjujete. Znamo čitati, a 
znamo nešto i protumačiti, jer ako se u Odluci kaže da svakom klubu poslanika pripada po jedan 
član, od sedam poslanika koji na paritetnom osnovu treba da budu iz opozicije, pojasniću svima 
nama kojima je nejasno, a znam da je svakome od vas jasno. Postoji pet klubova poslanika koji 
pripadaju opoziciji. Da li da objašnjavamo kako pravimo definiciju ko je vlast ko je opozicija? Znači 
pet je poslaničkih klubova iz opozicije. To bi značilo da svaki klub treba da ima po jednog 
predstavnika, to je pet. Od pet do sedam je dva. U toj odluci se kaže vrlo precizno: "a preostali dio 
proporcionalno broju poslanika u klubu". Ovo proporcionalno bi značilo da se ostatak od dva dijeli 
dontom. A dont je popularno nazvano nešto što u matematici znači sljedeće: ako dijelimo dva, DF 
ima 17 poslanika u klubu, prvo podijelite 17 sa brojem 1, to je količnik 17, pa 17 sa brojem 2 koliko 
treba da raspodijelite je 8,5, pa idete na narednog, da ne objašnjavam znate svi to, možda građani 
ovo ne znaju. Bez obzira, nisu me ništa razumjeli, ali jesu drugi, bez obzira na slaganja ili 
neslaganja, ne možemo iz neprava, koje danas pokušavate da sprovedete, da gradimo 
povjerenje. Povjerenje da se složimo oko izbornog zakonodavstva da bismo stvorili fer i 
demokratske uslove da se dogovorimo oko načina implementacije tog zakonodavstva, a mi ne 
možemo ovaj član odluke da implementiramo. Ovo bi djeca u prvom razredu osnovne škole svima 
nama jednostavno protumačila.  
 Ja mogu da se složim sa kolegom Damjanovićem, ili da se oko niza nekih stvari ne složim, 
ili sa kolegama iz Fronta. Dakle, ne mogu da budem elementarno ljudski, politički nekorektan pa 
da ovu odluku tumačim na drugačiji način. I ako mislite da ćemo do dobrog dijaloga, do dobrih 
rješenja, do implementacije tih rješenja, mi jesmo za to, mi jesmo da taj odbor profunkcioniše, mi 
jesmo da taj odbor radi, mi jesmo za to da pokušamo da dođemo do tog dogovora, ali, kolege, ne 
na ovoj vrsti prevara. Dakle, ne na vrsti prevare gdje od sedam ljudi koji trebaju da pripadaju 
opoziciji se kaže da po jedan, pet je klubova, pet i dva po dontu Front ima dva.  
 Možda bi nama politički ako bismo /prekid/ gledali i odgovarala ovakva vrsta matematike, ali 
vam ponavljam onu rečenicu s početka priče. Ne možemo ni politički dijalog, ni politička rješenja, 
ni zakonska rješenja graditi na nečemu što može da liči na političku prevaru. I ja ne zamjeram 
kolegama iz Demokratske Crne Gore uopšte u trenutku kada su poslali taj dopis. U tom trenutku,  
nemam nikakvu zamjeru da neko iskaže želju da misli da mu pripada dva a ne jedan.  
 Kolege iz Demokratske partije socijalista, ako ste vi za dijalog, ako vi želite da dođemo do 
nekih rješenja, onda nemojte da se možda stekne pogrešan utisak da želite da nečiju poziciju u 
tom odboru favorizujete. Moj vam je prijedlog sljedeći. Da bismo izbjegli ovako eklatantno kršenje 
odluke, a stalno se pozivamo na poštovanje zakona, poslovnika, propisa, da napravimo pauzu od 
pola sata, da zasijeda Administrativni odbor, da ako jedan broj ljudi u Administrativnom odboru 
možda je napravio previd kod ove odluke, a prosto ne mogu da vjerujem da ovoliko nijesu vidjeli. 
Nekima su iz tog Administrativnog odbora puna usta prava. Dakle, da po ovoj odluci donesemo da 
kolegama iz Posebnog kluba pripadne jedan član i da zaista počnemo, jer kroz ovo što su oni 
iskazali, da počnemo da u tom odboru radimo ko želi da radi. Mi ne želimo da pravimo opstrukciju, 
želimo da započnemo dijalog taj. Taj bi dijalog možda i bio da nijesu bila neka dešavanja iz 
decembra prošle godine. Ne možemo graditi dijalog na ovakvoj vrsti elementarne političke 
prevare. Neka bilo ko od vas, ne odnosi se ni na koga pojedinačno nego u političkom kontekstu 



pričam, neka bilo ko od vas pravnika, molim vas ustane, upali mikrofon, gledam neke pravnike i 
kažem im da moje tumačenje ove odluke nije ispravno, ja ću da se povučem i da glasam za ovu 
odluku ako me na bilo koji način ubijedite. Ali računajte da je ovdje operacija sabiranja i 
oduzimanja od 7 do 5, a svi znamo da je to 2. Zahvaljujem. 
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 Zahvaljujem. 
 Sada dajem riječ Milanu Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (23.08.19 16:41:09) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u,  
            Razvilo se crno vreme opadanja,  
            nabujao šljam, i razvrat, i poroci,  
            podigo se truli zadah propadanja,  
            umrli su svi heroji i proroci,  
            razvilo se crno vreme opadanja.  
       Upravo ova apokalitična strofa Disa Petkovića, umjesto svadbenog Mendelsonovog marša za 
prvi ples između Alekse Bečića i Zaeva, treba ustvari da potvrdi sklopljen jednopolni politički brak 
31. jula između Demokratske partije socijalista i Demokratske Crne Gore. Vjerujem da će to biti 
prava uvertira da u septembru i oktobru potvrdite onaj zakon koji nikako da se izglasa zahvaljujući 
ovim ekstremnim nacionalnim manjinama, a to je zakon o jednopolnim bračnim zajednicama.  
 Ali ovih 20-ak dana neviđene veleizdaje Demokrata i gubljenja nevinosti s Milom 
Đukanovićem dva puta, oni su dva puta izgubili političku nevinost s Milom Đukanovićem. Prvi put 
31. jula, a drugi put evo 23. avgusta. Za manje od mjesec dana neko da izgubi dva puta nevinost 
će ostati zabilježeno u analima ne samo crnogorskog parlamentarizma, nego vjerujem i u 
sabranim djelima Markiza de Sada. Međutim, ovo je i pokazalo da svaki patriota liči na patriotu, a 
svaki izdajnik je izdajnik na svoj način, da mi ne bude zamjereno da parafraziram u nekim 
aluzijama Lava Tolstoja da ga negdje Milivoje Katnić ne zapiše proširenjem istrage.  
 Ni afrički parlamenti ne pamte ovakvu izdaju, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u. Prvo je 
amandmane Demokratske partije, taman Demokratske partije, to jest Demokratske Crne Gore tu 
više nema razlike, branio Željko Aprcović, koga su oni prozvali pajser zato što je, po njihovim 
riječima, razbio sve katance na Starom gradu, čak ni oni topovi nisu ispred ostali samo da bi se 
uselio u zgradu lokalnog parlamenta. A pošto im pajser nije bio dovoljan, onda su prešli na mace, 
a mace su uzeli ozloglašeni Brano Gvozdenović, po njihovim riječima, Marta Šćepanović i Nikola 
Rakočević, koji su zakazali vanrednu sjednicu 23. avgusta kad iz Podgorice bježe i marokanski 
skakavci, da bi na silu ubacili ove padobrance u rov Demokratske partije socijalista. I sad imamo 
jedan šizofreni spektakl. Ova crvena pačurlija koja se krije iza ovih nepotpisanih saopštenja, ulazi 
u radnu grupu, gle čuda sa kim, uz pomoć Luiđa Škrelje, od milošte zvanog Ljubo, Marte 
Šćepanović, koju smo mi juče u saopštenju nazvali političkom snajperušom i Branom 
Gvozdenovićem, ozloglašenim Branom Gvozdenovićem, tako su ga oni nazivali sve vrijeme. I šta 
će oni da rade tamo? Kao pačurlija svaka da sjede u krilu Branu Gvozdenoviću i da pjevaju 
"Ringe, ringe raja", jer oni ne znaju ništa drugo da rade bez da ponavljaju matrice koje se nalaze 
na nivou jednog infantilizma. A odakle su, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, korijeni praizvorišta 
ove epske opozicione izdaje? Vi znate da mi u Demokratskom frontu ne koristimo rukavice. Ne 
skrivamo se ni iza koga i krećemo junački u razotkrivanje jedne opasne interesne grupacije koja 
želi da uništi i okupira tradicionalnu Crnu Goru.   
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, ovo je, što bi rekao Srećko Šoić, korpus delikates kako 
je pravljen ovaj spektakl od radne grupe i ugovarana ova uglava između Demokratske partije 
socijalista i Demokratske Crne Gore. Prvi na ovoj slici potpuno go i pokriven samo majicom i 
nekom loptom je lider Crnogorske stranke Vladimir Pavićević, kodno ime Pozadinac, tako smo ga 
mi nazvali. On je ideolog i čovjek koji je kreirao ovu izdaju. Ovo je čovjek koji je Aleksu Bečića 



proglasio za novoga Zaeva i dan nakon toga, ne samo što što su uhapsili Katicu Janevu, nego 
svaki čas čekaju da uhapse i Zaeva nakon ovoga što je on napravio poređenje sa Zaevim. Evo ga 
glavni ideolog sekretar Demokratske Crne Gore /prekid/ i neformalni lider ove partije i tvorac svih 
onih promo sadržaja kad vidite riječ Dana - Bravo ti ga, Bečiću, u potpisu mr Aleksa Bečić.  
 Korisim vrijeme kluba, dozvolite mi. Koristim vrijeme kluba, smanjićemo broj govornika. 
 Vidite ovu mladu rijetku damu među ova četiri momka, to je ko? Daliborka Uljarević, heroina 
NVO grantova. Gospođa koja je do sad prihodovala 4,5 miliona evra i 26 centi, ne znam da li je 
plaćala PDV od ovih evropskih grantova. Ona je napravila ovaj sastanak kako bi mogla da se 
zaokruži ova priča sa Aivom Oravom i Demokratskom partijom socijalista u jednom lokalu u Boki 
Kotorskoj. Evo gospođa Maja Ćatović mi klima glavom da poznaje ambijent lokala o kome se radi. 
To je najbolji dokaz kako je planirana opoziciona izdaja. A ova gospođa Uljarević je viđena negdje 
u nekom njihovom egzaltiranom novoevropskom transu da zamijeni Duška Markovića. Ona bi 
trebala da bude taj neki evropski fikus koji će posaditi ovaj profesor Pavićević i ova ekipa iz 
Demokratske Crne Gore i koja je uzela 4.400.000 do sada, kao da je igrala u Real Madridu a ne u 
nekoj njenoj nevladinoj organizaciji.  
 Vidite već ovdje poznato lice nepoznatih namjera mladog magistra na čekanju Aleksu 
Bečića, a do njega vidite poslanika Danila Šaranovića. I ako se pitate ko je ovo fotografisao, 
slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, u odrazu ovih naočara mlađanog poslanika Šaranovića 
naslućuje se gromadna figura, znate koga? Nije Brana Gvozdenovića, nego foto Željko Aprcović, 
zvani Pajser.  
 Eto, gospodo iz Demokratske Crne Gore, evo, gospodo iz Demokratske partije socijalista, 
kako se radi iza leđa opozicije, kako te pozadinske strukture utiču na tradicionalnu Njegoševu 
Crnu Goru. I sad dobijamo informaciju, gospodine Gvozdenoviću, da je ovaj profesor Pavićević, 
koji je ideološki oblikovao Aleksu Bogdanovića i još jedan broj funkcionera Demokratske Crne 
Gore, razočaran našim saopštenjima odlučio da napusti Crnu Goru da se uda ili oženi i vrati u 
Beograd. A mi ga sada pozivamo sa ove govornice - vrati se i ostani u Crnoj Gori, odlično ti ide. 
Niko bolje ne radi posao za istinsku Njegoševu Crnu Goru nego što radi ova proglašena koalicija 
Pedro. I mi smo, zato što smo ih uhvatili u izdaji, optuženi da pokušavamo na svaki način da 
opstruiramo ono što je viđela čitava Crna Gora i to pod motom "Valjda više vjerujete nama nego 
što vjerujete sopstvenim očima". Tako je LGBT forum progres podnio protiv nas krivičnu prijavu jer 
nama smeta što su oni homoseksualci. To nije tačno. Nama ne smeta što su oni homoseksualci, 
nama smeta što su oni izdajnici. Među homoseksualcima je bilo iskrenih patriota Frensis Bekon, 
Fred Mekjuri i ugledne ličnosti, general Petar Živković koji je otvorio vrata kada su ubili kraljicu 
Dragu i kralja Aleksandra Obrenovića u majskom prevratu 1903. godine. Mi samo ukazujemo na 
izdaju. 
 I šta se dešava? Šta je to što spaja Luiđa Škrelju, od milošte zvanog Ljubo, šta spaja Martu 
Šćepanović sa Demokratama i šta spaja Boba Radunovića i ovu poslanicu Vuković? Spaja ih 
krivična prijava. Oni su danas ispred Skpuštine Crne Gore, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, 
podnijeli krivične prijave protiv 17 poslanika Demokratskog fronta i protiv Nebojše Medojevića. 
Poslanik Koprivica, poslanik Šaranović i poslanica Popović. E sad ih obavještavam - pošto smo mi 
sudski autoriteti, niko od nas ne poznaje Krivični zakonik i Zakonik o krivičnom postupku, da sa 
zadovoljstvom čekamo da otpočne taj sudski postupak i da ćemo slovo po slovo da pređemo 
svako naše saopštenje i da tražimo gdje smo mi to njima nanijeli duševne bolove u kvalifikacijama 
koje smo iznijeli. Ali, u svakom slučaju tražićemo i vještačenje za sve ono što smo tvrdili u našim 
saopštenjima, a što će oni morati da pokriju. Međutim, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, oni 
moraju da budu u ovoj grupi jer su ucijenjeni sa plagistarskim radovima, sa fiktivnim fakturama, sa 
nekakvim sumnjivim fotografijama, sa tim što su oni odustali od one tradicionalne i Njegoševe 
Crne Gore. Znate li ko su njima uzori? Ova neoliberalna fašistička društva koja su se udaljila od 
čovječanstva i više liče na neke guštere iz svemira. Ja ću da vam pokažem ko je to i kakav njihov 
uzor. Vidite li, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, ko je na ovoj slici? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 16:51:32) 
 
 Završili ste. Imate još 30 sekundi. 



 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (23.08.19 16:52:03) 
 
 Dozvolite mi, ja trošim vrijeme kluba. 
 Evo ga, Bil Klinton obučen u plavu rašu svoje žene, uslikan u dvorcu Epštajna, 
milijarderskog pedofila, koji je koristio djecu po Balkanu. Ovo nas je bombardovalo, ovo je uzor 
američke i crnogorske demokratije. Ovo je čovjek na koga se ugledaju Demokrate i traže da mi svi 
budemo ovakvi. Ovo je čovjek koji je fotografisan takođe u ovoj Epštajnovoj kući, ovo je bivši 
predsjednik Sjedinjenih Američkih Država. I sad šta se traži od nas? Od nas se traži da mi 
obučemo raše, a da naše žene pušte brkove, inače idemo u zatvor. E mi nećemo da oblačimo 
raše, niti će naše žene da puštaju brkove, a to što Demokrate danas saopštavaju da smo mi 
prodali Nikšić da bi dobili slobodu u državnom udaru, najbolji je dokaz kakva im je svaka istina. 
Jer, Andrija Mandić i ja smo dobili po pet godina zatvora. Četiri mjeseca sam već bio u zatvoru. 
Nebojša Medojević je 15 dana bio u samici. Mihailo Čađenović je bio osam mjeseci u zatvoru, 
dobio je godinu i po zatvora. Da ne nabrajam sve one aktiviste i funkcionere Demokratskog fronta. 
Ali znate zbog čega, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, jer nas ovako nisu oblačili i skidali u 
Američkoj ambasadi kao što su oblačili gospodu /prekid/ I na kraju želim uručiti jedan poklon, 
znači u ime razočaranih glasača Demokratske Crne Gore, koji su me sreli ispred Skupštine želim 
/prekid/ 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (23.08.19 16:54:33) 
 
 Hvala Vam, poštovani potpredsjedniče Gvozdenoviću sa saradnikom, 
            Poštovani građani Crne Gore, 
 Izbori su temelj demokratije i najbolji pokazatelj stanja u državi kada je riječ o političkim 
pravima i slobodama. U članu 2 stav 3 Ustava Crne Gore zapisali smo da se ne  može uspostaviti 
niti priznati vlast koja ne proističe iz slobodno izražene volje na izborima u skladu sa zakonom. 
Dakle, osnova izbornog sistema je postavljena u Ustavu i ta osnova se kasnije nadograđuje i 
razrađuje po posebnim zakonima kojima se uređuju izbori.  
 E sad, valja podsjetiti da se izborno zakonodavstvo u Crnoj Gori kontinuirano usavršava i 
da se /prekid/ Evo, ako se stvore uslovi kod kolega da nastavimo, jer i nama je bilo jako zanimljivo, 
ali smo sa pažnjom slušali čak i ono što nam se ne dopada za razliku od vas. Vježbajte 
demokratiju i učite da slušate i one koji razmišljaju drugačije od vas.  
 Dakle, valja podsjetiti da se izborno zakonodavstvo, kao što sam rekao, u Crnoj Gori u 
kontinuitetu usavršava i da se to uvijek čini tragom preporuka OEBS-a i ODHIR-a, koji su nakon 
svih izbora uvijek izricali jednu ocjenu - da izbori u Crnoj Gori predstavljaju autentičan izraz  onoga 
što je volja građana Crne Gore. U oktobru 2017. godine Radna grupa na čijem je čelu bila 
koleginica Marta Šćepanović implementirala je sve preporuke OEBS-a i ODHIR-a. Ostalo je da se 
integrišu u izborne zakone one preporuke koje podrazumijevaju i koje traže 2/3 podrške poslanika.  
 Mi smo, kao što znate, i želim da podsjetim crnogorsku javnost na tu obavezu, čekali 
godinu neke, ove druge malo više da se vrate u Parlament da bismo počeli da radimo na 
intervenciji koja je podrazumijevala primjenu onih rješenja koja sugeriše OEBS, kako bismo 
unaprijedili zakonodavni okvir u Crnoj Gori. Međutim, demokratija je u svojoj suštini mnogo više od 
onoga što podrazumijevaju zakoni i demokratske procedure koje nas vode do izbora. Demokratija 
podrazumijeva i političku kulturu koja se demonstrira prije svega u ovom Parlamentu, jer smo 
pozvani da to činimo od strane onih koji su nas birali. Dakle, današnjom odlukom mi pokušavamo 
da uradimo ono što smo mogli da uradimo mnogo ranije, kada smo ovdje ovim glasovima 
poslanika dali podršku formiranju ovog odbora, dali podršku ulasku jednog broja članova opozicije 
u taj odbor i sada želimo da širimo front onih koji su zainteresovani da se izborna pravila u Crnoj 
Gori unapređuju. Dakle, dajte da govorimo o suštini, a ne o tome ko je sa kim, jer jedino što su 
fakti to je da, iako to rado ne činim, da govorim o stanju unutar opozicije, ali je fakat da oni koji 
danas pokušavaju međusobno da se diskredituju, na način na koji vi to činite jedni o drugima, a 



istovremeno boravite u vlasti u nekolike crnogorske opštine, najbolje govori o onim standardima 
demokratije koje vi promovišete pred vašim biračima. Ako vi smatrate da je to djelo odgovornosti i 
da se na taj način preporučujete narednoj izbornoj provjeri, onda aferim i ja vam zaista čestitam na 
toj vrsti političke evolucije.  
 Mislim da je jako bitno za državu da postoji ozbiljan dijalog između vlasti i opozicije, 
istovremeno da postoji i dijalog unutar opozicije. Možda bi vam bilo lakše da prevaziđete ove 
nedoumice oko toga koliko ko ima mjesta u odboru da ste međusobno sjeli za sto, porazgovarali i 
vidjeli šta kome pripada. Pošto zajednički sjedite za stolom u određenim crnogorskim opštinama 
gdje upravljate sudbinama građana koji tamo žive, a danas ovdje, i ne samo vi nego i vaše kolege 
koji nijesu u Parlamentu, iznosite teške optužbe na račun jedni drugih.  
 Dakle, mi imamo posebnu odgovornost prema Evropskoj uniji. To je ključni, strateški 
spoljno-politički cilj ove države. Mi smo u ovom trenutku država koja se nalazi na početku kolone 
država koje pregovaraju sa Evropskom unijom. /Prekid/ ima određena očekivanja od nas. Dakle, 
oni žele da vide izborni ambijent u Crnoj Gori gdje će sve zainteresovane strane imati jedan 
odgovor na kraju tog izbornog procesa, koji podrazumijeva priznanje rezultata izbora. Jer ono što 
smo do sad imali, imali smo jedan standard nepriznavanja izbora od strane opozicije tamo gdje 
izbori ne odgovaraju vašoj političkoj volji. Tamo gdje ste pobijedili, uredno ste formirali vlast sa 
onima o kojima se danas izjašnjavate na način na koji to činite. Istovremeno kritikujete naš 
demokratski kapacitet koji je pokazan u konkretnom slučaju da otvorimo vrata onima koji su 
zainteresovani da zajedno sa nama rade na poboljšanju izbornih uslova. A mi vam sve vrijeme 
ponavljamo da je njihovo odsustvo iz Parlamenta nedostatak političke kulture, i ne samo to, 
nedostatak odgovornosti i vaspitanja ako hoćete. Jer svakog mjeseca se pojavljivati na blagajni, 
uzimati po dvije hiljade eura od građana Crne Gore, a ne provesti jedan dan na svojim radnim 
mjestima, to je ozbiljan deficit lične odgovornosti i vaspitanja. Zbog toga vas podsjećam, i građane 
Crne Gore prije svega, ne moramo mi da razgovaramo o izbornim zakonima sa vama, jer smo mi 
spremni da mijenjamo sebe, a na taj način da unapređujemo kvalitet političkog života u Crnoj Gori. 
Mi to moramo da činimo zbog građana Crne Gore, zbog Evropske unije i zbog onih procesa koji 
traže evropeizaciju i demokratizaciju ovog društva.  
 Dakle, mi ne mislimo da je dobro to što postoje ovako intenzivne svađe unutar opozicije, jer 
to usporava demokratizaciju Crne Gore. To šteti vama. To nama politički i te kako odgovara, to 
morate da znate. Ali, mi želimo da stvorimo jedan ambijent da se oni prigovori koji se odnose na 
nedostatnost u izbornim uslovima popravljaju na način da izađemo pred građane i da kažemo - 
ovo su izborni uslovi koje smo zajednički dogovorili. Ovo su pravila ponašanja kojih ćemo svi da 
se pridržavamo i hajde da nakon tih izbora pružimo ruku jedni drugima i da vidimo ko je dobio 
odgovornost da upravlja sudbinama ljudi u Crnoj Gori.  
 Demokratska partija socijalista od 15 do 20 i kusur godina u kontinuitetu dobija povjerenje 
građana Crne Gore sa podrškom koja se kreće između 40 i 55% unutar biračke javnosti zajedno 
sa svojim koalicionim partnerima. Znate li zašto je to tako? To je zato što su nam ljudi više 
vjerovali nego što vjeruju vama, ali to ne znači istovremeno da treba da budemo zadovoljni zbog 
podrške koju dobijamo. Treba da popravljamo stanje demokratije u Crnoj Gori. Imamo konkretne 
prigovore koji se odnose na funkcionisanje Javnog servisa, Agencije za sprečavanje korupcije, 
Državne izborne komisije. To je sve ustanovljeno Izvještajem Evropske komisije. Dakle, mi 
prihvatamo ono što su njihove sugestije. Želimo da popravimo to stanje zajedno sa vama ili bez 
vas. Mi bismo voljeli da vi podijelite zajedničku odgovornost sa nama, jer je to dobro za građane 
ove države. Nema zrelog i odgovornog društva bez zrele i odgovorne vlasti, ali zrelog i 
odgovornog društva ne može biti bez zrele i odgovorne opozicije. Ono što vi govorite jedni o 
drugim je politička korist za Demokratsku partiju socijalista, ali mi smo spremni da suspendujemo 
ono što su naši partijski interesi zarad državnih interesa. Naš je državni interes da ovaj odbor radi i 
da u ovom odboru budu svi predstavnici opozicije i da ovaj odbor, ukoliko to bude bilo potrebno, 
promijeni odluku o svom formiranju na način da u njega uđu i oni koji to žele, ali je pitanje kada vi 
to želite. Ovdje su neki posebni klubovi formirani nakon što je formiran Odbor za izborne zakone, 
pa su onda razmišljali da li će da se uključe u Odbor čekajući da vide kako će se o tome izjasniti 
drugi opozicioni politički subjekti.  
 Dakle, ako ste principijelni vi ćete da kažete - mi želimo da popravimo izborne uslove, 
želimo da radimo na zakonima zajedno sa vama, ali ne na način da mi tražimo sad tehničku vladu 



zato što ta tehnička vlada treba da nas učini više važnim u odnosu na važnost koju trenutno 
uživamo u biračkoj javnosti. Pa onda tražite da popunite određene resore koje ste /prekid/ prošlim 
izborima i to samo po sebi nije sporno, to su vaše ambicije i vaše želje, ali ne možemo vam svake 
izbore davati parče vlasti da bi vi sa pozicija vlasti tražili da idete u izborni proces. Još nam tražite 
predsjednika Vlade koji neće biti iz redova vladajuće koalicije, a na sve to da bude na paritetnoj 
osnovi od tri grupacije vlast-opozicija i nevladin sektor. Pa ja ne znam ima li države, samo fali Izet 
Fazlinović iz "Lud, zbunjen, normalan" da on predloži neku konstrukciju ovdje političku i onda da 
kažemo, da aplaudiramo tome, to je divno rješenje i to je doprinos demokratiji.  
         Prema tome, dobra praksa je da zakonska rješenja budu spremna šest mjeseci prije izbora. 
To je dovoljno vremena ukoliko ima političke volje da na tim zakonskim rješenjima zajednički 
radimo, a, ponavljam još jednom, opredjeljenje Demokratske partije socijalista je da učešće u 
ovom odboru uzmu svi oni koji su zainteresovani. Kako ćete se dogovarati o paritetu unutar 
opozicije, to vi treba da vidite, jer bi bilo dobro da možda sjednete zajedno i da porazgovaraate o 
tome da li imate jedinstvene ili imate parcijalne političke interese. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:06:15) 
 
 Hvala. Na ovaj način smo završili uvodna izlaganja. 
 Imamo dva pijavljena poslanika za komentare Luiđa Škrelju i Aleksandra Damjanovića, ali, 
uvažene kolege, nisam u mogućnosti da vam dam riječ. Repliku nisam prepoznao, tako da bićete 
u prilici da to uradite nakon uvodnih izlaganja. 
 Sad dajem riječ Aleksandri Vuković. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (23.08.19 17:07:00) 
 

 Hvala, potpredśedniče Gvozdenoviću. 

 Evo, ja se nadam da će mi kolege omogućiti da prozborim. 
 Uvaženi građani i građanke,... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:07:42) 
 
 Dajem pauzu pret minuta.  
 
 
 
                                                          /Pauza/  
 
 
            PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ: 
 Riječ ima Aleksandra Vuković. 
 Bila je jedna intervencija vezano za datum formiranja Posebnog kluba poslanika koji je 
formiran prije donošenja ove odluke. 
 Izvolite, Aleksandra. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (23.08.19 17:10:44) 
 

 Hvala Vam, potpredśedniče Gvozdenoviću. Prije svega hvala što omogućavate da u 

Parlamentu, đe bi trebalo i koji bi trebalo da bude središte dijaloga, uopšte govorimo jer smo čuli 
da iako smo davno kao čovječanstvo ušli u zonu artikulisane riječi, se ođe i neartikulisanim 
zvucima pokušava ometati ne moj govor, ali uopšte rad Parlamenta. 
 Uvaženi građani i građanke,  



            Trebalo bi ozbiljno da se zamislite pred neozbiljnošću crnogorske opozicije. Mislim da vam 
i današnja sjednica crnogorskog parlamenta to govori. Međusobno se optužuju za kolaboraciju sa 
DPS-om, nespremni da priznaju kapitulaciju pred mogućnošću bilo kakvog opozicionog dogovora, 
zbog čega svjedočimo ljetnjoj kakofoniji, đe je više falša nego što bi to mogao podnijeti čak i 
politički nesluhista, kamoli iole politički trezveno biće. Doza juvenilnosti koju pokazuje opozicija u 
ovome procesu mjera je njihove reprezentacije od kada su se pojavili na crnogorskoj političkoj 
sceni. Da nema evropskih arbitara, situacija bi bila još komičnija, pa bismo imali utisak da gledamo 
neku literarnu družinu koja nišani svoje zamišljene neprijatelje uvijek promašujući. Govor je jedna 
velika ljudska obaveza, govorio je Zuko Džunhur, sa kojim sam se i mrtvim družila prethodnih 
dana, pa sam mogla podnijeti sve ono što su kolege iz opozicije jedni o drugima u saopštenjima 
govorili. 
 Naši opozicioni kolege ovoga ljeta su pokazali da na neki način ne shvataju smisao 
političke zajednice, međusobno se satirući na mizeran način zbog čega nama iz DPS-a nažalost 
nijesu proširili prostor za političko poentiranje, nego su nas onijemili svojom spremnošću za 
satanizaciju kolega sa kojima tobože treba da grade opozicioni štit od vlasti koju demonizuju 
godinama. Pozivamo kolege iz opozicije da prestanu sa učvršćivanjem ..... čvora oko vrata 
pregovora ili pregovaranja, jer ćete ugušiti, posebno Vi, kolega, koji se na taj način obraćate meni 
kao parlamentarki, svaku mogućnost dijaloga koja je izvor smisla bavljenja politikom.  
 DPS je sve vrijeme vrijedno radio na izbornim zakonima. Ne volimo da čekamo prilike, mi 
prilike stvaramo. Stvaramo prilike kako za sebe, tako i za opoziciju i naravno čekamo da se 
konačno i vi pridružite i udružite svoje snage sa nama da stvorimo ambijent u kome će jačati 
povjerenje u izborni proces. 
 Naime, ja sam davno još kad sam tek ušla u politiku ośetila, s obzirom na saopštenja koja 
sam čitala nekih kolega iz opozicije, da živimo u postmoralnom vremenu i kazala sam da su 
možda društvene mreže i mogućnost da svako iza nekih anonimnih svojih profila kaže što misli o 
političkim neistomišljenicima, da su možda te društvene mreže u naše postmoralno vrijeme bacile 
mrežu kojom love čestite duše. Ali ovo zaista što smo doživjeli u crnogorskoj političkoj zbilji u 
posljednje vrijeme zabrinjava. 
  Moj kolega Andrija Nikolić je kazao da DPS želi demokratizaciju društva na uštrb našim 
partijskim interesima, a da štitimo državne interese time što ćemo štititi naravno i manjinske 
narode u ovoj državi, ali i manjinske grupe u ovoj državi i nećemo dozvoliti da se u ovom 
Parlamentu o manjinskim i ugroženim grupama govori na tako jedan demonistički i satanistički 
način. To crnogorska država neće dozvoliti ni izglasavanjem Zakona o istopolim zajednicama, a 
niti svojim odnosom prema onima koji su nažalost slabiji od nas, a ja bih voljela da jednog dana 
postanemo društvo u kome će oni biti jednakopravni građani i đe neće biti izloženi ovakvim 
klevetama i uvredama.  
 Sa svojim kolegama u Radnoj grupi šest radila sam na etičkom kodeksu i tek sada shvatam 
koliko to nije jedan deklarativni dokument, nego je to jedan dokument koji je neophodan ovoj 
političkoj zajednici. Iako smo ponašanjem /prekid/ srozali nivo političke kulture na najniži nivo, ne 
znam da li može niže, mislim da treba da imamo etički kodeks o ponašanju političkih subjekata. Mi 
smo vrijedno radili na tom dokumentu, završili smo ga i mi ćemo ga predati vama ako konačno 
uđete u Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva, kako biste doprinijeli njegovom 
obogaćivanju i eventualno ponudili neko bolje rješenje. Jer, nadam se da i sami shvatate koliko je 
potrebno da se mi kao politički akteri, politički subjekti uprisebimo i da zaista održimo crnogorsko 
društvo na onom nivou koje je makar proklamovano kao poželjni nivo ponašanja u našoj zajednici, 
a to je taj nivo o kome se toliko govorilo - nivo čojstva i junaštva. 
 Dakle, pola godine smo se pitali međusobno da li uvesti neke zabrane, da li uvesti 
ograničenja, da li uvesti kaznene mjere koje bi i te kako uticale na ponašanje političkih subjekata. 
Međutim, smatrali smo da kaznene mjere treba ostaviti izvan ovog dokumenta i da bi ustvari riječ i 
neka politička savjest trebalo da budu obavezujući, a da kazne u vidu novčanih iznosa ili kazne 
koje bi značile odstranjivanje političkih subjekata iz parlamentarnog i drugog života zaista nijesu ni 
u duhu političke kulture, niti u duhu onoga što mi želimo stvoriti kao političku zajednicu Crnoj Gori.  
 Prema tome, bilo bi poželjno da što prije uđete u ovaj Odbor. Dakle, čuli smo i prijedloge 
koji su došli od mojih kolega, a to je da mi ne zebemo od Aleksandra Damjanovića kao poslanika 
koji bi sigurno svojom trezvenosti i načinom rada, vrijednim i aktivnim načinom rada doprinio radu 



Odbora za izborno zakonodavstvo. Samo vi nađite modus kojim biste Aleksandru Damjanoviću 
omogućili da participira u ovome Odboru. Dakle, vi nađite, jer mi ne možemo ustupati mjesto naše 
jer znate da moramo funkcionisati na nivou pariteta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:18:00) 
 
 Dajem riječ Ranku Krivokapiću. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (23.08.19 17:18:18) 
 
 O vremenu vremenu neuspješnog parlamentarnog dijaloga možda je najbolje prisjetiti se, a 
to rade i drugdje, kad se voda zamuti, otići malo ka izvoru, kad smo mogli to da radimo i uspješno. 
Ne tako davno, 2015-2016. godine najveće opozicione proteste ulicama Crne Gore smo zamijenili 
dijalogom, došli do sporazuma u aprilu, a već u maju do Vlade izbornog povjerenja. U težim 
uslovima, opasnijim uslovima, NATO poziva za članstvo, razbijanje demonstracija, otkazivanja 
povjerenja Vladi, napuštanje SDP-a Vlade, došli smo do dogovora i zakona koji je to regulisao i to 
sve u par mjeseci. Tada inicijativom SDP-a smo za sto doveli i vanparlamentarne partije. 
Vanparlamentarna je bila URA, vanparlamentarni je bio DEMOS, vanparlamentarne su bile 
Demokrate. Svi su bili za stolom. Lideri partija po prvi put u istoriji Crne Gore za istim stolom i 
vodio se dijalog. Ali treba reći da su svi u opoziciji bili jednako uvaženi i ovo sad što se dešava nije 
krivica DPS-a u ovom dijelu, dešavanja u opoziciji, nego jedna opoziciona partija iza leđa svih 
ostalih plaća svoje greške i prevare prema međunarodnoj zajednici, na račun sebe, na račun 
povjerenja u opoziciji, ali povjerenja sa DPS-om, jer sa takvim partnerom ne može DPS da 
sarađuje. DPS i SDP se nisu slagali, kao što znate, ni unutar vlasti, ali postojao je nivo ozbiljnosti, 
nivo kodeksa koji se poštovao. Toga sada nema ni na elementarnom ljudskom nivou, a ne 
političkom nivou i zato je ovakvo stanje ne u opoziciji, nego u Crnoj Gori. Ne može to ni većina da 
kompenzuje kad je dobra, a ne kad je ovakva kakva je. 
  Ozbiljne zemlje na svojim uspjesima uče sljedeći korak. Mnogo je trebalo biti lakše sad 
napraviti novi korak i dogovoriti se nego tada, ali mi to ne uspijevamo. Nažalost, kad zavlada 
populizam u političkom životu, kad se ukinu veze, kad Poslovnik koleginice postane kaznenik, ovaj 
Parlament u svim sazivima višepartijskog sistema nije imao ovoliko kazni koliko sad ima u jednom 
proljećnjem zasijedanju. Nije bilo kazni. Bilo je povjerenja, bilo je dogovora, bilo je članova 
Parlamenta koji su garantovali za opoziciju i bilo je članova Parlamenta koji su garantovali za 
vlast, sjedalo se, dogovaralo. Problemi su se pojavljivali, ali su se rješavali. Kazna nije način 
odnosa među parlamentarcima, jer je glavni proizvod ovog Parlamenta politička kultura, pa tek 
onda politički stavovi i zakoni. A kaznom se ne dolazi do kulture među ozbiljnim ljudima. Kazna 
neće od ozbiljnih ljudi napraviti dobru politiku. E sve je to ono što se stvara atmosfera, e 
odgovornost DPS-a upravo je to - da stvori atmosferu poštovanja opozicije i kad je kriv. Ne znam 
koliko je kriva opozicija, ali kad je kriva već ima veću odgovornost da ovaj Parlament djeluje kao 
Parlament i da partneri opozicije budu svi uvaženi, a ne potrošni pojedini i sezonske pojave, 
sezonske pojave koje plaćaju kaznu zbog obmane Evropske unije. Naravno, razumijem DPS 
može profitirati trenutno, ali bez dijaloga, bez dogovora i DPS je gubitnik. Neće imati izbore, a sva 
priča u NATO-u i sva priča o odbrani tih vrijednosti će pasti ako bude bojkota izbora. Svi oni koji 
ne žele dobro Crnoj Gori će najviše voljeti da vide bojkot izbora, a odgovor neće biti ovih koji 
bojkotuju. U tom trenutku odgovornost prelazi na vas. I vi ste prvi koji treba da budu dobitnici 
dogovora oko izbornih uslova i tehničke Vlade. Tako je bilo kad smo se mi pitali iz te vlasti. Vlast je 
bila dobitnik Vlade izbornog povjerenja. Crna Gora je bila spremna za dogovor, za okupljanje oko 
razvojnih pitanja i da nije bilo državnog udara ovakvog ili onakvog, imali bismo Vladu koja bi se 
bavila napokon samo razvojnim pitanjima Crne Gore, a ne sukobom vlasti i opozicije. E to je 
odgovorna i zrela politika. Imamo primjer - probajte ga ponoviti, investirajte više. Ova odluka je 
jasna. Kolega Konjević je do detalja objasnio, onako precizno do detalja. Nema potrebe da 
sprovodimo sate već danas da bi jedan poslanik kluba kome to pripada običnim jezičkim 
tumačenjem odluke, ljudi, da bi Saša Damjanović koji hoće da radi u tom Odboru, ne Saša, Saša 



je samo metonimija za predstavnike tog kluba, dobio to mjesto, a da bi sujete dječijih politika, 
prevarnih politika imali dva za koji niko neće znati ko su ta dva. Ovo je vrijeme da ovaj parlament 
pokaže i ljudi u vladajućim i opozicionim partijama da ima zrelosti da pravimo ozbiljnu politiku.  
 Mi smo došli do nivoa u toj neozbiljnosti da se svi topimo i krivi, i vini, i nevini, i vini. Svi se 
topimo, topi se parlamentarizam i naš međunarodni ugled, ako tako smijem reći. Jer, ako 
Parlament ne pokazuje sposobnost dogovaranja, to mu je osnovna funkcija, i rješavanja sukoba, a 
to mu je takođe osnovna funkcija, onda ne funkcioniše demokratija. Dajte da danas, imali ste 
predlog, popunimo to jedno mjesto i dođeemo u produktivnu fazu dogovora.  
 Naravno, završavam, potpredsjedniče, onoga što SDP zna, kad smo krenuli u novembru 
2015. godine, postojale su dvije tačke: dogovor oko pravnih uslova i pravno-političkih garancija da 
se to sprovede. Ne mora DPS prihvatiti tehničku vladu, ponavljam šesti put u ovom istom domu 
ovih mjeseci, ali mora prihvatiti da razgovara o tome. Neozbiljno je bježati od toga. Ako smo već 
imali, makar moramo razgovarati i dajmo ta dva kolosjeka da radimo zajedno. Ne trošimo vrijeme. 
Ponavljam vama koji dijelite istu zapadnu vrijednost kao i ja - bojkot izbora je stavljanje na probu 
svega što imamo. Ni jače zemlje od nas ne mogu izdržati tako otvoreni prostor političke 
nestabilnosti i neizvjesnosti. Zato vas upozoravam, imamo još vremena, nemojmo da trošimo 
dane i mjesece prljajući političku scenu /prekid/ mjesta koje nesporno pripada ovim kolegama i koji 
su konstruktivi da na tome rade. Ne radi se da im damo mjesto pa da ga nose ne znam gdje. Hoće 
da rade na tome, hoće da se bave problemom, hoće da se dogovaraju i jesu opozicija. Dajte 
pauzu, 'ajmo sat vremena i dajmo im ono što im pripada. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:25:37) 
 
 Riječ ima Marina Jočić. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (23.08.19 17:25:45) 
 
 Čujem i slušam kolege iz DPS-a, posebno ove mlade. Neminovno mi se nameće jedna 
misao iz Jevanđelja: "Usta mu puna meda, a u srcu zmija". Odakle moralno pravo da govorite o 
postmoralnom vremenu? Postmoralno vrijeme apsolutno jeste tako. Kad neko može da se poziva 
na moral, a da pri tome pere fakture od vrijednosti od nekoliko stotina miliona eura, ili da daje 
stanove nekome kome ne pripadaju stanovi, ili da se ne brine o onome što mu je dato na 
povjerenje da time upravlja. Je li to moralno? Ili je nemoralno govoriti o problemima na ovaj ili onaj 
način. Možemo da umivamo, ali mi iz Demokratskog fronta smo takvi, mi smo direktni i govorimo 
onako kako mislimo i kako će najbolje naši građani da nas razumiju.  
 Govorite o ratu između opozicije, to nam prebacujete. Mi uopšte ne doživljavamo Pedro 
koaliciju opozicijom, to je sad srasli dio vas. Kakva opozicija? Apsolutno to nikakve veze sa 
opozicijom nema.  
 Poštovani građani, od kako je prase rep iskrivilo i kasnije malo, od kako je uvedena 
demokratija, nije poznat slučaj da vladajuća stranka bude portparol navodno opozicionoj stranci. 
Zamislite jednu Martu Šćepanović da se zalaže za prava Peđe Bulatovića, pravo na nešto na šta 
on nema. Je li to liči na opoziciju? Je li to normalno? Koji je put da jedna, nekad opoziciona 
stranka, pređe do ovakve sraslosti sa režimom i da uđe u tim igrača režima? Put je kratak i veoma 
poznat DPS-u i oni se već 30 godina time služe. Otvaraju fijoke i šta nađu tamo? Nađu fiktivne 
račune, nađu eksplicite scene snimljene negdje, fotografije, nađu scene sa nekih seminara, nađu 
120.000 eura ukradenih od prethodne stranke itd. Onda se vrši pritisak i vrlo lako se takvi igrači 
dobijaju za svoj tim. E, Demokratski front nije takav i zato vam smeta i zato i Pedro koaliciji i DPS-
u smeta Demokratski front, jer apsolutno se zalažemo za jednu demokratizaciju društva, za 
slobodne izbore koji će pokazati istinsku opredijeljenost naroda. Ne ovako kao što vi nama s 
vremena na vrijeme, odnosno neprestano spočitavate da vas je glasao narod. Znamo mi kako vas 
je glasao i kako ste napravili biračke spiskove i sve ostalo. Zbog toga što mi tako znamo sve to i 
zato što u ovom timu su vrlo iskusni ljudi, Demokratska partija socijalista je odlučila da prekrši 
zakon matematike. Za njih više jedan nije jedan nego jedan je dva, a jedan kao recimo što je 



trebalo da bude Saša Damjanović za njih ne postoji, da ne kažem nula. Nije nula nego ne postoji. 
Znači i matematika se kriši kad hoće DPS svom novom koalicionom partneru da obezbijedi 
benefite. A zašto im obezbjeđuje? Ne zato što oni vole Demokrate. Oni ih bolje poznaju nego mi, 
nego zato što znaju kolko znaju i na koji način će da im se suprotstave.  
 Prije ove sjednice sam pogledala biografije ova dva nova člana Odbora. Gospodin 
Koprivica, prije nego što je postao poslanik, ima nula godina, nula mjeseci i nula dana radnog 
staža. Isto toliko ima i gospodin Šaranović - nula, nula, nula. I ovo što su sad zaradili ovdje 
naravno nije nikakav radni staž, nego eto iskoristili su zakonske mogućnosti i neka ih ako to već 
žele.  
 Znači, Demokratskoj partiji socijalista su trebali ljudi koji pojma o ovome nemaju. Sa tim 
mogu da barataju kako hoće. Vi samo vidite koju su oni dževu digli sa ovom promjenom naziva 
odbora. Šta znači sveobuhvatna promjena? Pa, može da piše znate onaj vic što je pisalo na 
tarabi, može da piše šta god hoće. Ali je suština kako doći do tih promjena, kako sveobuhvatne 
promjene da se učine. Rad dodatni na izbornom zakonodavstvu, nemojmo zaboraviti i to nama 
Demokrate vrlo često pripisuju da smo glasali za Zakon o izboru poslanika. Jesmo, popravili smo 
ga i znatno je bolji bio nego što je bio prethodno i upravo zbog toga je opozicija tako dobar izborni 
rezultat imala 2016. godine. Opozicija bi pobijedila da nije bilo lažnog državnog udara. Neću dalje 
da uzimam vrijeme svojim kolegama. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:31:01) 
 
 Hvala.  
 Dajem riječ Danijelu Živkoviću, a poslije su Budimir Aleksić i Branka Bošnjak. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (23.08.19 17:31:16) 
 
 Hvala, uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću.  
 Uvažene građanke i građani Crne Gore, poštovane kolegenice i kolege,  
 Imali smo već jednu priliku da govorimo na ovu temu što se tiče proširenja Odbora za 
izmjenu izbornog zakonodavstva. Evo danas opet imamo tu priliku da podijelimo mišljenja na ovu 
temu u odnosu na ono što jeste konačan izvještaj Administrativnog odbora.  
 Demokratska partija socijalista se zalaže za jedan transparentan proces, koji 
podrazumijeva što veći konsenzus u društvu i podrazumijeva učešće svih političkih aktera. I ne 
samo njih, nego i onih koji su akteri u društvenom životu. Govorimo prije svega i o nevladinom 
sektoru, govorimo i o akademskoj zajednici i to smo pokazali upravo kroz rad pododbora na 
izmjeni, pripremi nacrta različitih izbornih zakona. Mi smo te izborne zakone, zapravo nacrte tih 
izbornih zakona pripremili kao jedan vid platforme sa ciljem da kada kolege iz opozicije prihvate 
učešće i uzmu učešće u radu ovog odbora, vide šta smo mi to radili i da oni doprinesu još 
kvalitetnijim rješenjima nego što ona danas izgledaju.  
       Ali ipak situacija danas nije baš tako sjajna, iz prostog razloga što se u ovim ljetnjim 
mjesecima odigravaju upravo igre prijestola u opoziciji. Dakle, odigravaju se igre u opoziciji ko će 
zapravo biti prvi, odnosno ko će imati to eskluzivnije pravo jednih između drugih da ponese taj 
barjak navodnih izdaja pred građanima, koji su ih glasali i dali im povjerenje na parlamentarnim 
izborima 2016. godine. Dobro je za nas što se vi na taj način legitimišete pred građanima Crne 
Gore iz prostog razloga što upravo građani, koji imaju biračko pravo, treba u narednom periodu 
dobro da se zamisle kome će to povjerenje i dati.  
 Mi kada govorimo o tome da su vrata otvorena i kada govorimo da želimo transparentan 
proces, kažemo da pozivamo sve kolege iz opozicije da uzmu učešće u tom procesu, ali sa druge 
strane ne vidimo dovoljan stepen konsenzusa, odnosno dogovora između kolega iz opozicije. To 
je na vama da li ćete se vi dogovoriti ili nećete. Drugo, među vama postoji laki luzeri koji su 
spremni unaprijed već da smisle neko dobro opravdanje za neki od budućih izbornih poraza. 
Dakle, to je dio vašeg stepena političke emancipacije, odnosno onoga što mislite da će u 
narednom periodu biti. Vi ste već sebe unaprijed osudili na izborni poraz i već vidite da ćete 2020. 



godine da izgubite ovu trku sa Demokratskom partijom socijalista i njenim koalicionim partnerima, 
iz prostog razloga što mi ni prethodnih puta nijesmo imali nikakav problem da otvorimo ove teme i 
da na ove teme razgovaramo. Svjesni toga da smo i kao odgovorna vladajuća većina spremni da 
razgovaramo u svakoj situaciji o izmjeni ukupnog izbornog ambijenta. 
 Takođe, moramo poslati poruku i nezrelim pionirima Socijalističke narodne partije koji su se 
danas ogrnuli nekim novim odijelima, koji nama pokušavaju nešto da imputiraju da smo mi 
prisiljeni, prinuđeni i tako dalje. Dakle, ne, oni moraju da shvate na koji način se ponaša 
odgovorna vladajuća većina i na koji način funkcioniše ta politička kultura koju mi baštinimo u 
našim redovima. Dakle, mi kažemo - u redu. I i tada kada smo formirali upravo ovaj odbor neka 
ostane upažnjeno jedno mjesto, jer se može desiti da se dođe do samoosvješćivanja jednog dijela 
opozicicije da će se oni vratiti. Možda nijesmo vidoviti, ali smo znali kako funkcionišu stvari zbog 
dugogodišnjeg iskustva koji imamo na političkoj sceni. Bili smo svjesni toga da se jedan dio 
političkih subjekata opet može vratiti i u redu. Kazali smo - ostavimo to slobodno mjesto. Sada je 
došlo do osvješćivanja jednog dijela opozicionih predstavnika koji žele da se vrate u rad ovog 
odbora i da uzmu učešće u radu ovog odbora i da preuzmu jedan dio odgovornosti. I zašto da ne 
uzmu jedan dio odgovornosti? Mi smo im otvorili vrata i evo neka danas kada izglasamo ovu 
odluku upravo ti ljudi uzmu učešće u rad ovog odbora i podjele dio i tereta i odgovornosti. To 
naravno preporučujemo i ovom dijelu opozicije koji, jedni kažu da će da bojkotuju, drugi kažu da 
će biti masovan narodni bunt i tako dalje i tako dalje. Dakle, to je jedan konglomerat različitih 
političkih interesa koji dovoljno govori o vašoj političkoj legitimaciji pred građanima Crne Gore i 
dobro je da građani Crne Gore to dobro mogu da osmotre i da vide. Siguran sam da će dobro 
prepoznati na čijoj strani se upravo pronalazi ozbiljnost u smislu sagledavanja ukupnih političkih 
procesa. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:36:12) 
 
 Hvala. 
 Na zahtjev Poslaničkog kluba Demokratskog fronta, umjesto Buda Aleksića govoriće 
Nebojša Medojević.  
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (23.08.19 17:36:31) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Evo, već drugi put raspravljamo o jednoj važnoj temi, a to je kako obezbijediti fer i poštene 
izbore. Demokratski front je već više puta govorio da sve što radi Demokratska partija socijalista i 
njena Vlada u izbornoj kampanji je krađa izbora. Mi smo javno rekli da bi se spriječila krađa izbora, 
jednostavno mora se spriječiti u izbornoj kampanji nekoliko linija o kojima ima Demkratska partija 
socijalista  krade izbore. 
 Prvo je finansiranje kampanje iz nelegalnih izvora. Kako spriječiti Demokratsku partiju 
socijalista da pare od šverca droge i cigareta, koje dolaze u vrećama u računovodstvo 
Demokratska partije socijalista? To se ne može spriječiti ovim predlozima Demokrata o formiranju  
nekog voajerskog odbora u Skupštini koji će gledati i posmatrati šta radi Vlada. Znači, jednostavno 
treba spriječiti funkcionisanje institucija sistema u toku izborne kampanje, jer su sve institucije 
sistema u toku izborne kampanje usmjerene na krađe izbora. Kako spriječiti da mafija od šverca 
cigareta i droge, 25% od šverca cigareta, i droge dolazi u računovodstvo Demokratske partije 
socijalista, mlade kolege u crnim vrećama kod Milke Vujović, koja to distribuira opštinskim 
odborima? Svaki odbor Demokratske partije socijalista opštinski ima kasu u koji dolazi keš. Kako 
spriječiti na Konik da Gaši dijeli pare Romima koji glasaju za Demokratsku partiju socijalista? 
Znači, jednostavno tu morate imati vrlo ozbiljne operativne kapacitete i mogućnosti kao što su to 
bili u Makedoniji da se zaustavi sve ono što radi Demokratska partija socijalista. Ja sam dobio 
informaciju iz štaba Demokrtska partija socijalista 2006. godine dvadesetdvijetri hiljade ljudi je 
došlo da glasa u Crnu Goru fantom birača, najviše iz Srbije: Sjenica, Novi Pazar, Kosovo, iz 



Makedonije. Kako spriječiti izvjesnog agenta ANB-a, gospodine predsjedavajući, Petrovića iz 
Bijelog Polja, koji je upravo zadužen da te fantom birače dovodi? Bivši ministar policije u Vladi 
izbornog povjerenja je rekao da na dan izbora dva sata nijesu radile kamere, niti registracija 
digitalna na graničnim prelazima. Šta je to bilo, građani Crne Gore? U ta dva sata su dolazili kombi 
sa fantom biračima iz Novog Pazara, iz Sjenice, iz Gnjilana. Oni su ulazili u Crnu Goru, dobili su 
lažne lične karte. Ko im je obezbijeđivao lažne lične karte? Zejnilović sa Karabuškog Polja, 
predsjednik Mjesnog odbora DPS-a, koji je osuđen kao dio međunarodne kriminalne grupe za 
falsifikovanje dolara. On od bugarske mafije donosi lažne lične karte koje se dijele fantom biračima 
koji na dan izbora ulaze u Crnu Goru i glasaju za Demokratsku partiju socijalista. Može li se to 
spriječiti ovim intervencijama Demokrata, ovim voajerskim odborom koji će sve da posmatra? 
Znači, Demokratski front nijesu nikakvi voajeri da posmatramo šta vi radite na dan izbora pa da se 
žalimo poslije toga. 
 Da li je moguće spriječiti jednokratne socijalne pomoći koje se isplaćuju u toku izborne 
kampanje? Da li je moguće spriječiti zapošljavanja u toku izborne kampanje? Da li je moguće 
spriječiti kredite Investicionog razvojnog fonda? Kad bi ušli u Investicioni razvojni fond i pogledali 
kome je sve Investicioni razvojni fond davao pare i po kom osnovu, to bi bilo mnogo gore nego bilo 
koja banka u Crnoj Gori. Kad bi ušla nezavisna revizija u Investicioni razvojni fond i pogledala 
zašto je Investicioni razvojni fond dao pet miliona Žarku Rakčeviću za obrtna sredstva, njegovoj 
firmi Oliva da kupi Institut "Simo Milošević", zašto? Investicioni razvojni fond je fond koji je 
namijenjen da se daju sredstva za dugoročne izvore kapitala za razvoj. Zašto dajete određenim 
političkim strukturama pare iz Investicionog razvojnog fonda? 
 Poštovani građani Crne Gore, da bi se spriječio DPS da krade na izborima, Vladu 
Demokratsku partije socijalista treba zaustaviti mjesec dana da ništa ne radi, da ništa ne plaća, da 
nikoga ne zapošljava, Agenciju za nacionalnu bezbjednost treba zaustaviti, sve agente  dovesti u 
Podgoricu. Prošli put je u ime mene i opozicije neko ko je trebao da kontroliše Agenciju za 
nacinalnu bezbjednost bio Gojko Pejović iz Socijaldemokraske partije koji nije ušao u Agenciju za 
nacionalnu bezbjednost. Primao je redovno platu svaki mjesec, ušao nije u ANB, a ja kažem 
njegov službenik Petrović iz Bijelog Polja bio je zadužen ANB agent za ulaz fantom birača iz 
sjevera Crne Gore da glasaju u Crnoj Gori. Kako zaustaviti finansiranje od strane mafije? Kako 
zaustaviti zapošljavanje? Kako zaustaviti plaćanja jednokratna? Kako zaustaviti sve ono što vi 
radite? Ovo što je Demokratska Crna Gora sa vama zajedno predložila jednostavno nema 
dodirnih tačaka, niti to može zaustaviti krađu izbora. 
 Ja se danas, predsjedavajući, ovdje ispred Parlamenta, mislim treba li ste da reagujete, 
napadnut od strane nekih kolega iz Demokratske Crne Gore da se iznio neku netačnost. Ja sam 
ovdje objavio da je Demokratska Crna Gora preko firmi koje su bile vezane za afere Klap i Vardar 
prala novac. Ja imam kod mene fakture, govorinske fakture gdje su podizali pare. I ovo što je 
uradio kolega mlađani iz Nikšića ja moram da kažem da je stvarno pederski. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:42:41) 
 
 Završili ste Vaše izlaganje.  
 Riječ ima ima Branka Bošnjak. Prekoračili ste minut i po. Samo je bilo za uvodna izlaganja 
zbog toga što ste baš iz Kluba tražili. Zbog toga što je Aleksandar Damjanović prekoračio, pa sam  
dao svima poslije toga. Sada ste prekoračili preko dva minuta. /Prekid/ Izvolite. 
 Tiče se samo komentara, da znate koristite vrijeme Kluba. Dogovor je bio da izbjegavamo, 
ali je ovdje je direktno prozvao neko. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (23.08.19 17:43:32) 
 
 ...bio je na funkciji, u ime zakonske funkcije. Znači Gojko Pejović je, kad ljudi nijesu ovdje, a 
imaju neki moralni habitus i ljudski, a Medo to zna, koji je ostao na pravoj strani istorije 1990. 
tokom rata i svega ostaloga. Naravno, radio je svoj posao koliko je mogao u Agenciji. Znamo svi 
kakav je taj sistem, mi neki znamo i više. Jedan čovjek to ne može promijeniti ni da je na čelu te 



agencije, a kamoli kad bi došao tu na par mjeseci u pokušaju da pored inspektora, pored svih 
ostalih se ne može proći. Znam slučaj, a tu ću se zadržati da ni šef agencije nije mogao spriječiti  
teške zloupotrebe i krivične radnje koje su skupo koštale Crnu Goru. A kamoli jedan čovjek koji je 
došao par mjeseci da pokuša nešto pomoći. Pomogao je neću govoriti što, izvještaj ako nekoga 
interesuje mogu dati da pogleda u nekim djelovima. Zna ga  i kolega Medojević i mislim da nema 
potrebe da na njemu lomimo ova kola. Niti je zaslužio, niti ima razloga. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:44:44) 
 
 Hvala. 
 Branka Bošnjak. 
 /Prekid/ 
 Dajem pauzu pet minuta. 
 
 
                                                                    /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:47:01) 
 
 Nakon konsultacija, napravili smo dogovor. 
 Sada ima riječ Branka Bošnjak, a poslije nje Daliborka Pejović. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (23.08.19 17:47:54) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Uvaženi građani, ja se obraćam vama, da vam kažem da je pred vama jedna velika prevara 
i da treba da obratite pažnju, jer imate ove bestidne, besramne i licemjerne infantilne političke 
kalkulante, koji u plaćenim terminima, a ko zna ko ih forsira, šire neistine i pokušavaju da ono što 
su napravili, onaj dil koji su napravili sa Demokratskom partijom socijalista svojim promoterskim 
lažima u plaćenim terminima ublaže.  
 Poštovani građani, oni su licemjerni zbog toga što su našli za pravo da nama koji smo bili 
trovani od ove vlasti, prebijani na ulicama, naši su članovi završavali u zatvorima, kažu da smo mi 
u nekakvom dilu sa DPS-om. A oni su zapravo ti koji su u dilu sa DPS-om, jer je DPS taj koji ih 
kao što vidite danas brani, koji je predložio izmjene odluka u njihovo ime, koji na silu pravnim 
nasiljem pokušava da danas, i mimo Poslovnika Skupštine i mimo važeće Odluke, ugura dva 
njihova poslanika u ovu radnu grupu iako im pripada jedan. I oni još daju se sebi za pravo da tu 
ispred Skupštine dođu jer nemaju petlju da uđu ovdje u salu i da se sa nama pogledaju oči u oči, 
da ukrstimo argumente da najavljuju nekakve krivične prijave. Neka im je srećno. To je ono što ih  
je DPS naučio i tu su postali braća - neću reći kakva. Vrlo je podmuklo. A onda pred samu 
sjednicu Administrativnog odbora dobijamo jedno pismo od jednog lika koji izgleda pretenduje da 
bude Svetozar Marović Demokrata sa crvenom kravatom, pa nam on soli pamet i govori kako mi 
treba da tumačimo neki član i da li je poslanički Klub nezavisnih poslanika opozicioni, ili je to 
zapravo klub čiji predstavnik u odboru treba da ide na .... vlasti. To je nešto što je najsramnije što 
smo dobili u ovom Parlamentu. I oni tamo uživaju negdje po nekim lokalima na moru i misle da mi 
sad ovdje treba da radimo za njih, a neka samo to, nego što su našli i Demokratsku partiju 
socijalista, što je meni potpuno nejasno, ustvari možda mi je i jasno jer to njima odgovara, na taj 
način će lakše doći do pobjede - da oni sve njihove stavove danas ovdje brane.  
 Ovo je pomalo sve šizofreno, ali meni se čini, uvaženi građani, da je vama sve jasno. Znači, 
neko ko je spreman da plagira sve, sjetite se od početka, sjetite se one djevojke na trgu, ja ga 
zovem još uvijek Trg republike, Trg nezavisnosti sada, koju su plagirali od neke djevojke u Nišu, 
pa onda čuvenog njihovog Alekse Bečića, koji je plagirao magistarski rad, koji je negdje u fijoci i 
treba da se iznese, da li je to jeste ili nije, jer na kraju su se oglasili sa Ekonomskog fakulteta u 



Podgorici i ogradili se od toga. Ali su oni naravno u plaćenim terminima pokušali to sve da vam 
predstave na neki drugi način, pa su onda počeli da plagiraju i da citiraju ono što smo mi u jednoj 
kampanji govorili za gradonačelnika Mugošu, da nam je svima komšija, pa su onda plagirali 
podnesak Ustavnom sudu vezano za ove stanove.  
       Tako da ne mogu da vjerujem da postoji iko u Crnoj Gori da može da vjeruje da će Aleksa 
Bečić i ona njegova pačurlija oko njega da vodi državu i da donese nekakve promjene u ovoj 
državi. Pa oni nemaju jedan jedini dan radnoga staža, a ne da im se da za pravo da upravljaju  
nečim. Kako to rade imali smo priliku i da vidimo, ali je nevjerovatno ono što su napravili sa ovom 
odlukom koju oni promovišu kao briselska. Ustvari, ono što su oni prvi put dali je nazadnije deset 
puta nego ono što smo mi uspjeli na mišiće izguramo tada i da natjeramo DPS da se napravi ta  
odluka. I kada su vidjeli da je to loše po njih, oni su uhapsili našeg lidera Nebojšu Medojevića da bi 
opstruirali rad u ovoj grupi. E sada im treba poželjna opozcija, a poželjna opozicija nije DF i ja sam 
vrlo ponosna na to što nijesmo /prekid/ DPS-u, ali su zato poželjni Momo Koprivica i mali 
Šaranović, koji će vjerovatno klimati glavom što im kaže potpredsjednik Gvozdenović, iako su im 
bila puna usta toga da kritikuju i da govore kakav je potpredsjednik Gvozdenović. Mislim da je  
krajnje nekorektno, nepošteno i podmuklo ovo što su napravili, posebno što su napravili prema 
svojim nekim bivšim kolegama, kao što je kolega Damjanović. Nijesu ustvari napravili ništa njemu, 
u krajnjem slučaju napravili su sebi. Ja znam, građani, da će vi to znati odlično da procijenite. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI  BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:53:37) 
           Daliborka Pejović. 
           Izvolite. 
 
  
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (23.08.19 17:53:45) 
 
 Dakle, ja pokušavam evo cijeli dan da shvatim čemu ovolika priča i zašto ovoliko traje 
diskusija i moram da priznam da se jako teško snalazim u svemu ovome. /Upadica/ Dakle, moram, 
profesore, to da kažem iz razloga što svi dobro znate, odnosno svi znamo da će se ovo desiti. 
Reforma izbornog zakonodavstva je neminovnost. Možemo svaki dan da pričamo  da je neće biti, 
možemo da je odlažemo, možemo da je modifikujemo, formalizujemo na ovaj ili onaj način - ona 
će se desiti. Mora - iz dva razloga. Prvo, ako želimo uopšte da ova Crna Gora ima politički život i 
da se uopšte dese neki zbori, moramo ući u izmjene jer je ovakvo stanje dalje neodrživo. Drugo, 
svi smo konstatovali, pa i vi naravno, barem koliko ja uspijem da slušam kako vi diskutujete da je 
politički dijalog oko izmjena izbornog zakonodavstva zapravo osnovni temelj i ključni unutrašnji 
politički interes Crne Gore, ali izgleda ne idemo svi jednako u susret tome.  
 I treća stvar koju ovdje moram da kažem, meni je žao što se ovdje danas, i u neku ruku 
jeste u neku ruku i nije, sva priča o crnogorskom parlamentu a vezano za ovu temu nije više priča 
zlouptoreba DPS, a treba da je bude, ako ih ima treba, kažite i treba da ih kažete, nego se 
pretvorila oko toga da mi licitiramo na koji način i kako se desio problem u opoziciji. Sad ste vi 
postali problem, a ne mi i to je velika šteta politička. Ja vam to pričam vrlo otvoreno i vrlo iskreno. 
 Druga stvar o kojoj takođe želim da pričam. Slušamo i prošli put, slušamo i danas, slušamo 
stalno o nekakvoj političkoj infantilnosti. Meni prvo to mora neko da objasni, ali onda moram da 
postavim ja jedno pitanje - Zašto osporavate participaciju bilo koga ako polazite od činjenice da je 
neko za to dobio glasove? Neka je nakrivo nasađen, neka je nenormalan, neka je kakav god, on 
ima legitimitet građana koji su mu dali povjerenje. I ne ulazite više u licitaciju toga je li on kadar, 
sposoban, ovakav ili onakav. Inače, nemojte da pričamo o političkoj demokratiji, političkim 
principima. Ta priča više ne pije vodu.  
 Ovdje se stvorio osjećaj kao da će Odbor za reformu izbornog zakonodavstva donijeti 
Ustav Crne Gore, a ne predlog za izmjenu zakonodavstva. I stalno pokušavamo, što mene najviše 
muči, da ovdje sporimo legitimitet poslaničke funkcije. Pa neće valjda odbor glasati za izmjene 



zakonskih rješenja, nego će glasati na kraju svaki poslanik u crnogorskom parlamentu, s pravom 
da potpuno opstruira i promijeni čak predlog toga odbora, ili da da neki drugi doprinos ili izmjenu 
svega toga što bude on predložio. Prema tome, nemojte da nam Odbor supstituiše ulogu i 
kapacitete parlamentaraca. To ako mi neko objasni kako je do te formule došao, reći ću da sam 
potpuno politički nepismena.  
 Na kraju što želim da kažem i što me posebno, moram da priznam, na neki način i muči, je 
ta priča o nekoj velikoj ljubavi koju mi sad pokazujemo. Prvo, niko mi neće reći nikada, poslije 
svega onoga što sam ja u političkoj karijeri preživjela, pogotovu zadnjih izbora, da ja mogu da 
zastupam interese te grupacije o kojoj vi pričate. Poslije onoga što se meni dešavalo na Cetinju -  
nikad. Morali bi oni dobro da se promijene da bih to mogla da uradim. Prosto ne mogu da shvatim 
da neko misli ako čita saopštenja te političke grupacije i njihov odnos prema onome gdje DPS vrši 
vlast, o kakvoj ljubavi mi to pričamo. Vi govorite da smo se tajno s njima sporazumjeli. Vjerovatno 
da nas i napadaju na ovaj način kako to inače rade. Znači, ne pije vodu ta priča, vjerujte. 
 I na kraju sa još jednom tezom - nemojte da nam stalno pričate o političkom dijalogu, a 
stalno nas odvraćate od vas. Ja pričadam onim poslanicima kojima niko ne smeta - ni u 
crnogorskom parlamentu ni van njega, zato što bih na neki način denuncirala građane Crne Gore i 
njih koji su glasali za vas i sve druge predstavnike opozicije, vjerovatno ugrozila time što me oni 
ne bi interesovali, što ih ja ne volim, što ne želim da oni budu građani Crne Gore. To nije tako. Svi 
su mi građani jednako važni i poštujem ih - i one koji glasaju protiv mene i one koji glasaju za 
mene, odnosno za nas, odnosno za vas. Prema tome, nemojte da mislite da nam smetate. Dobro 
ste došli uvijek i ja vam to hiljadu puta ponavljam, dobro je što ste u crnogorskom parlamentu, mi 
smo bolji zato što ste vi ovdje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 17:58:05) 
 
 Imamo prijavljena četiri komentara: Raško Konjević, Aleksandar Damjanović, Predrag 
Bulatović i Neđeljko Rudović. 
 Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.08.19 17:58:19) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Koleginice Pejović, ja sam pa gotovo u svemu saglasan sa Vama. Dakle, samo da moramo 
da vodimo računa da održimo nešto što bi bio elementarni politički život i da u politici ne možete 
da se dogovarate osim kroz dijalog i da moramo da sagledamo probleme koji se nalaze i u vlasti i 
u opoziciji.  
 Jedino oko čega se s Vama ne slažem je pitanje legitimiteta, to je bio moj prigovor 
Demokratskoj partiji socijalista. Vi uzimate legitimitet kolegi Damjanoviću i poslaničkom klubu koji 
ga je predložio. To je samo moja zamjerka. Ja Vama kao pravniku ne moram čitati član 5. To me 
iznanađuje, ne lično, nego politički, da DPS dozvoljava da uzima legitimitet jednom opozicionom 
poslaničkom klubu, dajući ga drugom opozicionom poslaničkog klubu. Ja samo mislim da na tom 
principu ne prava na početku ne možemo ostvariti ove tri, četiri stvari o kojima ste Vi vrlo lijepo 
govorili. Saglasan sam s Vama, jer ne možemo početi da gradimo povjerenje za ove vrlo važne 
teme. Očigledno saglasni, samo što niko od vaših diskutanata neće da prokomentariše član 5. 
Dakle, i vi se slažete da ne Vi personalno nego politički. Zašto to radite nije mi jasno. I naš 
prijedlog i dalje stoji - dajte da se vratimo dijalogu, ali na dobroj početnoj osnovi. Da ispoštujemo 
član 5 ove odluke, da i kolega Damjanović u ime Posebnog kluba poslanika bude dio. Poslije toga 
- ko želi da razgovara, želi. Prije ili kasnije ćemo ući svi u taj dijalog, ali ako počnemo da kopčamo 
košulju tako što ćemo prvo dugme zakopčati krivo, ne možemo je ravno zakopčati. Bojim se da to 
radimo, u tome je problem. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:00:37) 



 
 Sljedeći prijavljeni je Aleksandar Damjanović. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (23.08.19 18:00:42) 
 
 Zahvaljujem. Pa dobro gotovo da nema potrebe sa mojom uvažnom koleginicom gospođom 
Pejović da polemišem, osim u jednom dijelu gdje se formalni dio onako suspenduje i tretira 
nebitnim. Slažemo se da nije Odbor sve i sja ovoj državi, neće Odbor donijeti ni Ustav ni izborni 
zakon, može eventualno konstituisati predlog na način kako je to predviđeno ovom odlukom.  
 Ono gdje nemam odgovor, nemamo ga a govorim nažalost o sebi, jer sam kandidat, 
odnosno predložen ispred Posebnog kluba poslanika od strane kolega, jeste zašto se flagrantno 
krši član 5 stav 2 Odluke i u obrazloženju koje je dao Administrativni odbor, u ovom obrazloženju 
je jasno navedeno kako se i definišu mjesta u ovom odboru. Zašto se Demokratskoj Crnoj Gori od 
strane DPS-a poklanja jedno mjesto više nego što im pripada i zašto se Posebnom klubu 
poslanika od strane DPS-a oduzima to jedno mjesto. Ako imamo povjerenje da ćemo da ozbiljno 
radimo, na kraju se složili ili ne složili, u ishodu rada tog odbora, zašto se pokušava graditi izborno 
povjerenje na nepovjerenje. Dakle, šta je skrivena pozadina davanja i čašćavanja jednog mjesta 
koje ne pripada Demokratskoj Crnoj Gori, ja je znam, ja sam to istakao, to je igra brojki, igra brojki 
gdje 11 od 14 članova treba da konstituiše predlog, sedam i dva već imate devet, jer oni su vaša, 
uslovno rečeno ekipa, dvoje demokrata, vas devet treba da polomi još dvojicu članova i udar će 
biti na gospodina Rudovića i gospodina Raška Konjevića, izvinjavam se što pominjem imiena u 
pozitivnom kontekstu, znam da će se taj udar odbiti i da neće biti "slomljeni" da bi se došlo do 11 i 
do famoznog predloga. Je li to problem da imate i predstavnika pet kolega opozicionih i da 
umjesto da razgovaramo o tome, da se ovdje radi kako treba shodno zakonu i shodno odluci, 
imamo kako sam ja to nazvao pravno nasilje, imamo političku prevaru, imamo podmukle namjere. 
Znači slažemo se potpuno da Odbor nema snagu da mijenja, može samo da predloži. Ali se ne 
slažemo da Odbor treba da bude definisan na pravnom nasilju, na uzimanju prava petorici 
poslanika gdje imaju svog člana, konstituisali smo predlog uredno i na vrijeme i blagovremeno. Čili 
ste predlog i gospodina Krivokapića i gospodina Konjevića kako se ovo može vrlo lako riješiti. Ne, 
vi nećete da riješimo, i dalje smo u namjeri da riješimo, uporno branite predlog Demokratske Crne 
Gore da imaju nezakonito i momo odluke dvojicu poslanika iz veoma loših namjera. Ne vaših, 
koleginice Pejović, vi znate šta mislim o vama i vašem radu, već iz loših namjera centara moći koji 
forsiraju i sabiraju, pa im je možda lakše sabrati dvojicu Demokrata, nego sve ostale nas ovdje 
koje treba lomiti /prekid/. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:03:50) 
 
 Pravo na odgovor ima Daliborka Pejović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (23.08.19 18:03:58) 
 
 Samo ću kratko.  
 Meni najviše smeta u svemu ovome što vi već vidite kakva će atmosfera na tom odboru da 
bude. Biće udar na ovoga poslanika - na koga ćemo, ljudi, da udaramo? Zašto bismo mi udarali na 
opozicione poslanike? Što je nama nužda da to radimo? Drugo, maloprije čujemo da se radi o 
participaciji Demokrata, koja je totalni promašaj sa aspekta znanja, sa  aspekta kapaciteta, a sad 
se plašite što su dvojica. Dakle, ja prosto veše stavove i vaš odnos prema nekim stvarima ne 
mogu da razumijem. Isto kao što ne mogu da shvatim što je problem u izmijenjnoj terminologiji kad 
je u pitanju mandat odbora. Kažu - smeta sveobuhvatna reforma. Da li vi znate da u Crnoj Gori 
postoje političke partije koje se danas ne mogu ugasiti? Znate li zašto se ne mogu ugasiti? Nema 
mehanizma da odgovorno lice u toj političkoj partiji stavi tačku na svoj mandat. Ono je maltene 
pod krivično-pravnom odgovornošću jer mora da podnosi izvještaje. E zato je sveobuhvatna 



reforma i zato nam trebaju svi koji misle da u ovoj priči treba da budemo ozbiljni i da iznesemo ovo 
do kraja.  
 Što se mene lično tiče, ako ćete Odbor sa 30 članova, niko mi personalno i niko mi politički 
ne smeta. Da sam znala da će ovoliko biti strašno interesantno da se bude tu, slobodno bih svoj 
rad, koji nije bio kao člana, odnosno članice Odbora, nego nekakva podgrupa, dala tako rado 
nekom drugom - da ide na sastanke, da sluša priče, da se svađa, da se prepucava, da brani 
određene stavove i sl. Ne da bih zaštitila DPS, nego samo da bi izašli u susret onome što je 
objektivna potreba. Vjerujte mi, pričam potpuno iskreno, niko mi ne sugeriše, niti suflira da ovo 
pričam. Niko ne smeta, radi mene 30, mislim da će jednako sjutra biti rezultat tog Odbora ako 
budemo iskreno u njemu radili. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:05:43) 
 
 /Prekid/ jer je izbrisano sa ekrana, tako da dajem riječ Predragu Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 18:05:52) 
 
 Dame i gospodo,  
 Poštovana gospođo Pejović,  
 Fino ste Vi to pričali. Poznato je da branite politiku partije kojoj pripadate i ja to pozdravljam 
i treba da se brani politika kad imate uvjerenja. Ali, prva i osnovna stvar, Vi kao dobar pravnik i 
jedan od najboljih studenata u svoje vrijeme, odgovorite pred crnogorskom javnošću šta piše u 
Odluci koja je usvojena vezano za sastav ove radne grupe. Demokrate nisu davale amandmane 
na tu Odluku i po toj Odluci u članu 5 Klub poslanika posebni, koji u svoje vrijeme se razmišljao da 
li želi da učestvuje, je izrazio želju da iskoristi svoje pravo. Vi to pravo ne dozvoljavate, vi pod 
pritiskom Demokrata. Suština jeste u tome da li će se ispoštovati odluka da bi se vidjela kakva će 
atmosfera da bude.  
 Ja ću u svojoj diskusiji da govorim zašto smatram da se želi prekršiti ta odluka. Šta se želi 
postići na taj način? Odlučivalo se sa 11 ili ne znam koliko u tom Odboru, ovdje za Izborni zakon, 
što Ustav propisuje, treba da bude 2/3 glasova. Čak i da ne završi rad ta radna grupa, može neko 
da predloži zakon koji će dobiti 2/3 da  se mi ne vrtimo u krug. Ovdje je  očigledno neka igra. 
        Javio sam se zbog ovoga da odgovorite, ne možete da odgovorite ako hoćete časno 
pravnički da odgovorite. Politički možete da podržite stav Administrativnog odbora, ali je suština u 
tome da Aleksandar Damjanović bude član jer mu pripada po tome i da se stvori u tom odobru, ko 
želi da radi, atmosfera korektna, proceduralna bez pritisaka bilo koga.  
 Javio sam se zbog sljedeće stvari, veoma dobro znate da je ovaj Odbor započeo svoj rad, 
da je formirao grupe, podgrupe itd. i da je Demokratski front jasno ukazao na ono što radi kako ne 
treba Demokratska partija socijalista. Govorili smo i o biračkom spisku, zloupotrebi onoga što su 
državni resursi, govorili smo i o elektronskoj identifikaciji. Znate li šta se desilo? Ne mogu da 
vjerujem da Vi, mogu da vjerujem neki drugi, zaboravljate da je Nebojša Medojević kidnapovan 
kad je počeo taj Odbor da radi. Da je ustvari to znak Demokratske partije socijalista da ne želi 
dijalog. Znate, Radna grupa je trebala da završi svoj rad do 30. septembra da nije uhapšen 
Nebojša Medojević i da nije stavljen u pritvor Milan Knežević. To je Vaša priča o vašem dijalogu i 
prosto mi je degutantno da slušam neke poslanike Demokratske partije socijalista koji su naučili 
pjesmice političke da govore o dijalogu u ovim uslovima, uslovima kad je pogažen Ustav, kad je 
Administrativni odbor /prekid/ prekršena međunarodna prava koja imaju Nebojša Medojević i Milan 
Knežević. To  su dvije stvari koje sam želio da Vam kažem, a ja imam diskusiju nakon ovoga. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:09:11) 
 
 Odgovor Daliborka Pejović. 
 



 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (23.08.19 18:09:13) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  
 Naravno da zastupam interese partije. Ja sam potpuno prirodno u situaciji da branim 
interese svoje partije iz razloga što do sada nisam imala potrebe da mislim drugačije i da se 
svrstavam negdje drugo. Ovo je prvo na nivou principa. Drugo, nemojte stalno da nas provocirate 
s pričom oko Nebojše Medojevića. Nismo mi tražili da taj čovjek bude uhapšen. Nemojte stalno 
poslanike DPS-a da uvlačite u nešto što nije primjereno nama. Nama nije to svojstveno, ne radimo 
mi to i mi to ne želimo. Da li je neko drugi uradio i zbog čega, ostavite tu priču tamo gdje treba ta 
priča da se ispriča. Nemojte nama to više da pričate. Nama je lično neprijatno, meni je neprijatno i 
ne želim više u takvom dijalogu da učestvujem, ne želim da mi niko crta shodno tome bilo kakvu 
metu.  
 Treća stvar, kolko ja razumijem Odluku, tamo se konsensualno odlučuje oko rješenja. 
Nema preglasavanja jedino ako je u pitanju parlamentarno odlučivanje vezano za neke elemente 
izbornog zakonodavstva. Ne znam o kakvom preglasavanju pričamo. /Upadica/ Ja sam ga upravo 
sad čitala pošto nisam članica Administrativnog odbora. Ovo je moje čitanje kako ja razumijem 
ovu odluku. Ne znam što je takva muka ko će biti u kojem broju u samom odboru kao da treba 
nadglasavanjem u tom Odboru da se donose konačna zakonska rješenja.  
 Ja vas molim, prihvatite ovo rješenje čuvajući činjnicu i situaciju da ćete sjutra kao poslanici 
svako i najbolje rješenje moći da opovrgnete ako ovdje dokažete da to rješenje nije dobro, u 
odnosu na ono što su naši i vaši politički interesi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:10:53) 
 
 Neđeljko Rudović. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (23.08.19 18:10:59) 
 
 Zahvaljujem.  
 Koleginice Pejović, Vi ste u svojoj diskusiji rekli da poslije svega što se Vama dešavalo na 
Cetinju Vi ne možete zastupati Demokrate i ne možete sa njima praviti bilo kakve koalicije. Ja sam 
se tim povodom javio, jer ja znam šta se dešavalo na Cetinju. Nadam se da nijeste imali neke 
prevelike neprijatnosti ili ikakve neprijatnosti, ali mnogi ljudi su imali ne neprijatnosti, nego su 
završili u Urgentnom centru Kliničkog centra u Podgorici nakon što su prvo tretirani u Hitnoj 
pomoći Doma zdravlja na Cetinju. Ja  sam 26. novembra 2017. godine bio tada u Hitnoj pomoći, 
tada je troje ljudi tretirano zbog napada biber sprejom, od čega su dvoje završili kasnije u 
Kliničkom centru Crne Gore.  
 Zato sam želio da Vas podsjetim šta se nekome drugome dešavalo na Cetinju tog 
novembra 2017. godine. I baš zbog čega mi danas razgovaramo, pokušavamo valjda kao ozbiljni 
ljudi da nađemo rješenje da se u ovoj zemlji dijalogom pronalazi neki put za ovo društvo i ovu 
zemlju umjesto crnim kapuljačama, batinašima i razbojnicima, koji su tog dana došli na Cetinje da  
plaše Cetinjane. Pa, kad nisu uspjeli da ih uplaše, onda su počeli da ih po ulici love, da ih 
napadaju, da im sipaju biber sprej i da ugrožavaju njihove živote. Zato sam želio da Vas pitam, ne 
znajući šta se Vama dešavalo, ali, da li ste Vi, tada ste bili na Cetinju, najodgovornija politička 
ličnost Demokratske partije socijalista možda posjetili i došli u Hitnu pomoć, da posjetite i da vidite 
u kakvom su stanju: Marko Popović, Dušan Kaluđerović, Šole Janković i Marina Martinović, koji su 
u tom trenutku zbrinuti poslije napada ljudi koje je unajmila vaša partija. Da li ste znali za crne 
kapuljače? Molim Vas da mi odgovorite. Sva Crna Gora je vidjela crne kapuljače, Cetinjani su ih 
neposredno gledali na ulicama Cetinja. Nekakvim sticajem okolnosti istu noć ih je vidjela sva Crna 
Gora i to direktno /prevod/ Jedan od ovih ljudi, briljantni ekonomista Dušan Kaluđerović napustio je 
Cetinje i napustio je Crnu Goru. 'Ajde da se zapitamo svi zbog čega i kako da neki sljedeći 
briljantni mladi ljudi, koji mogu mnogo dati ovoj zemlji i ovom društvu, ne odlaze iz ove zemlje. 



Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:14:31) 
 
 Sad imamo odgovor poslanice Daliborke Pejović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (23.08.19 18:14:39) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Dakle, počeću od zadnjeg kraja. Znate zašto nisam mogla da ih vidim? Zato što nisam 
mogla izaći na ulicu. Eto zato nisam pošla da ih vidim. Sve i da sam htjela, nisam mogla bez 
odreda Specijalne antiterorističke jedinice. To znate. To je trajalo šest sati na izborni dan. Drugo, 
što želim da Vam kažem je da ste promašili političku partiju. Ne pričam ja o zastupanju te političke 
partije o kojoj Vi govorite, nego sasvim druge. Niste me onda pažljivo slušali, jer se ovdje stavlja 
nama u usta činjenica da mi zastupamo političke interese jedne političke grupacije. Ne, u slučaju 
Cetinjanja i cetinjskih izbora ste potpuno promašili. Nije u pitanju ta, a na nivou principa mi je žao 
svakoga ko je doživio, sve što je loše doživio tokom izbora, ali ste zaboravili ako su već doživjeli 
ovi, da je nekima nestalo pola kućnog inventara, da su im bombardovane kuće, da nemaju više 
prozora na te kuće, da im familije nisu mogle izaći ispred svojih kuća. To ste sve zaboravili. 
Zaboravili ste kamenice prema nekim objektima stambenim na Cetinju? E ja nisam. Kažem, žao 
mi je ovih, ali moram da žalim i ove druge, odnosno moram žaliti moje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:15:55) 
 
 Završili smo komentare koji su bili na izlaganje poslanice Daliborke Pejović. 
 Prema sadašnjem planu, imamo izlaganje prvo Predraga Bulatovića, pa Neđeljka 
Rudovića, pa Buda Aleksića. Zamolili su nas da on iz nekog razloga bude sada na redu. 
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 18:16:17) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Crna Gora je danas nažalost doživjela nešto što na opozicionoj političkoj sceni nikada nije 
bilo. Bilo je svega i svačega između opozicije, ali danas to što je jedan broj poslanika Demokrata 
uradio ispred Skupštine Crne Gore protiv Demokratskog fronta, odnosno protiv naših lidera nije 
zabilježeno. Ja se nadam da će oni ljudi koji imaju savjesti, glasaju Demokrate ili su u vrhu 
Demokrata, napraviti ogradu od onoga što je danas izrečeno. Izrečeno je danas da Demokratski 
front nije učestvovao na izborima u Nikšiću, zbog toga da bi kupili slobodu Milan Knežević i Andrija 
Mandić, a mi veoma dobro znamo da je ovdje izglasano skidanje njihovog imuniteta i određivanje 
pritvora tih dana.  
 Milan Knežević i Andrija Mandić su dobili pet godina zatvora, Nebojša Medojević u procesu 
i naš rad koji je stopiran u Radnoj grupi za izborno zakonodavstvo nakon hapšenja Nebojše 
Medojevića zbog čega poslanici neki DPS-a kažu da im je neprijatno. Ako vam je neprijatno, 
pokrenite ovdje inicijativu protiv ministra unutrašnjih poslova, protiv direktora policije, protiv onoga 
ko je uradio neustavnu stvar. Ne možete reći da vam je neprijatno i da završite sa time. Ako mislite 
da nije u redu, pokrenite odgovarajuću aktivnost. E sada vi vidite šta je danas bilo ispred 
Skupštine Crne Gore. Mislim da ti ljudi treba da dođu ovdje, jer ako imaju petlje i hrabrosti, jer 
pljuju koliko god mogu, da se suoče sa onima koje pljuju ovdje na javnoj sceni. Mislim da je to loše 
za opoziciju, da je to loše za Crnu Goru, ali kad je to tako, ja ne doživljavam da ti ljudi žele loše 
Demokratskoj partiji socijalista. 
 Veoma je sramno, izuzetno je sramno reći da ljudi koji su progonjeni: Andrija Mandić, Milan 



Knežević, Nebojša Medojević, Mihajlo Čađenović i mnogi članovi naših familija koji su u sudskom 
procesu nepravedno žele neku trgovinu sa Demokratskom partijom socijalista. Ja vjerujem da je to 
lični stav, želim da vjerujem da je to lični stav onoga koji je to iznio i da će se naći neko da napravi 
ogradu od toga. To je veliki faul za opozicionu scenu u koju u ovom trenutku toga čovjeka i te ljude 
ja ne svrstavam. 
 Poštovani građani, dame i gospodo, po Odluci koja je usvojena, na koju nisu imali 
amadmane Demokrate, Posebnom klubu i Saši Damjanoviću pripada jedno mjesto. Ovo je falična 
odluka. Ta odluka ne može da zaživi. Ne smeta nama da budu Demokrate u toj radnoj grupi. Na 
kraju, mi smo rekli da smo suspendovali rad u tom Odboru zbog dvije stvari. Prva, zbog hapšenja 
Nebojše Medojevića i stavljanje u zatvor Milana Kneževića, nastupili su protesti, jedinstvo 
opozicije koje je bilo na protestu koje je imalo određeni broj zahtjeva. Jedan od tih zahtjeva jeste 
tehnička Vlada. Ovim zahtjevima se eliminiše tehnička Vlada. Vama je savršeno jasno da je 
Demokratskoj partiji socijalista jeftino da prihvati zahtjeve Demokrata. Ja mislim da je između njih 
sklopljen odgovarajući sporazum da se sve to uradi. Da li je potrebna izmjena izbornog 
zakonodavstva? Da. Po ovom izbornom zakonodavstvu i bez Vlade koja bi godinu dana 
pripremala te izbore na osnovu izmijenjenog izbornornog zakonodavstva, izbori neće biti fer i 
pošteni. 
 Dakle, što se Demokratskog fronta tiče, mi smo ostali vjerni sporazumu koji smo potpisali 
sa narodom. Međutim, sporazumu nisu ostali vjerni pokret "Odupri se", koji je nastao na talasu 
narodnog nezadovoljstva, ni Demokrate. Uostalom, da je bilo potrebe da se mijenja odluka od 
strane čitave opozicije, postoji jedna koordinacija lidera opozicije ustanovljena na osnovu 
sporazuma koji smo potpisali. Međutim, te iste Demokrate su rekle da ne žele sastanke na kojima 
su Socijaldemokrate i lično Ranko Krivokapić. Ako im Ranko Krivokapić smeta, imaju Draginju 
Vuksanović. I mogli su samo u jedan telefonski poziv da se kaže - mijenjamo odluku i da se 
dogovorimo šta je strategija. Ne, strategija je napravljena sa Demokratskom partijom socijalista. 
Sa njima postoji dogovor. Šta je sadržina toga dovora vidjećemo u vremenu koje dolazi.  
       Demokratski front u ovom trenutku je suspendovao svoj rad. Demokratski front na prvi 
sastanak koji bude sazvao Branimir /prekid/ ja sam jedan od članova, ja neću doći. Da li ćemo 
preduzimati neke druge mjere, mi smo ozbiljni političari, ne vodimo neozbiljnu politiku, mi 
zastupamo jedan značajan dio naroda. Znamo da je odnos prema Evropskoj uniji, kakva god da je 
birokratizovana itd, veoma važan, da je veoma važan naš odnos prema našim biračima. Znamo 
realno čitavu situaciju, ali sada u ovom trenutku sasvim sigurno nećemo biti tamo.  
 Velika je odgovornost na ostalim članovima opozicionim. Prije svega mislim na gospodu iz 
Socijaldemokratske partije i gospodina Raška Konjevića, pošto je danas vrlo oštro kritikovao način 
primjene ove odluke, da li će učestvovati na prvom sastanku. To je veoma važno, veoma važno da 
li će biti na tom sastanku koji će zakazati sa Demokratama Branimir Gvozdenović. Znamo zašto, 
pošto se neki iz DPS-a prave nevješti da ne znaju šta znači broj 11. Broj 11 znači ako DF-a nema i 
nema Socijaldemokrata, onda je savršeno jasno da taj Odbor nema svrhu svoga postojanja.  
 Dakle, ima niz stvari koje su ovdje indikativne, ali današnji dan, bar što se mene tiče, biće 
zapamćen na način da je bez imalo skrupula, zadrške i stida oblaćen Demokratski front i njegovi 
lideri, koji zajedno sa svim članovima i članovima njihovih porodica preživljavaju najstrašniji 
progon koji nije bio ko zna od kada u Crnoj Gori uključujući i sudske presude. To je nešto što 
moramo da kažemo. Pozivam ljude koji imaju savjesti, koji imaju odgovornosti da se ograde od 
takvog pojedinačnog stava. Ako je to stav stranaka, nažalost tome ćemo naredni pa ćemo da 
djelujemo kako treba. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:23:12) 
 
 Hvala. 
 Luiđ Škrelja je prvi poslije poslanika opozicije da govori u ime DPS-a.  
 Komentar. 
 Imamo Raška Konjevića takođe za komentar. 
 Izvolite. 
 



 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (23.08.19 18:23:40) 
 
 Komentar, pa ću raspravu kasnije. 
 Pokušaću u kratkim crtama, jer ovdje se namjerno preskaču neke stvari i preskače se ono 
što se stvarno desilo.  
 Dani 30. jul tekuće godine i danas 23. se malo razlikuju. Ista je priča, sve politički, ali ništa 
konkretno. Podsjećanja radi, tokom te rasprave koja je trajalo duboko u noć, niko nije iskazao 
interesovanje da se uključi u rad Odbora, niti je bilo bilo kojih predloga od političkih stranaka koje 
čine ovaj parlament da se bilo ko uključi, nego smo imali jednu ostavku i dva zahtjeva da se 
uključe u rad Odbora. Na osnovu toga je koncipiran i usvojen dnevni red i prisustvovali su svi 
članovi Administrativnog odbora. Sjednica Administrativnog odbora je nastavljena 1. i nije se 
mogla završiti. Juče, 22. smo završili sjednicu Administrativnog odbora sa usvojenim dnevnim 
redom od 30. jula u ponoć. Ovo je veoma bitno zbog javnosti.  
 Niko u Administrativnom odboru, gospodine potpredsjedniče, nije odbio gospodina 
Damjanovića da ne bude član, već smo odlučili i nijesmo se izjasnili o njegovom zahtjevu, 
odnosno kandididaturi za rad u Odboru. Kao društveno državni odgovorni ljudi stvarajte uslove da 
se to desi. Kompletan parlament, imate mehanizme da stvorite uslove da se i to desi i da se 
izjasnimo o tome. Namjerno preskačete. O gospodinu Damjanoviću se nijesmo izjasnili, ne da 
nijesmo prihvatili zahtjev, zahtjev stoji. Podsjećanja radi, neposredno prije sjednice 
Administrativnog odbora predsjednik Kluba poslanika, ovo nijesam ja napisao, Demokratskog 
fronta je rekao da su njihovi predstavnici zamrznuli rad u tom odboru, zapamtite dobro. Šta treba 
da radimo mi koji želimo da idemo naprijed?  
 Šef Posebnog kluba poslanika Aleksandar Damjanović je kazao da će prije sjednice 
Administrativnog odbora odlučiti da li će popuniti mjesto koje im pripada i predložiti svog člana u 
Odboru. Prije sjednice će odlučiti, ovo mi ne objavljujemo, Mina, ovo nisam ja napisao. Gospodin 
Damjanović dalje kaže što bismo mi žurili kada ne žuri cijela država ni sa sjednicom Odbora, ni sa 
plenumom, mi ćemo svakako blagovremeno imati odluku, rekao je Damjanović. On je kazao da će 
nakon sjednice Skupštine odlučiti da li će učestvovati u radu Odbora ili neće, to piše Damjanović, 
ne ja, kada budu, kako je naveo, imali bilans sjednice. Shodno odluci u Odboru dogovaraćemo se 
sa ostatkom opozicije, rekao je Damjanović Agenciji Mina. To sam htio zbog javnosti da kažem. 
Tako da je Administrativni odbor postupio u skladu sa onim što je imao kao predmet za raspravu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:27:28) 
 
 Gospodin Luiđ Škrelja je imao komentar na izlaganje Predraga Bulatovića. Pravo na 
odgovor ima Predrag Bulatović. Predrag Bulatović moli svoje kolege iz Demokratskog fronta da 
mu daju mogućnost da može da odgovori.  
 Izvolite, gospodine Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 18:27:51) 
 
 Gospodine Gvozdenoviću, kada je Nebojša Medojević u pitanju, on može sve. Što se mene 
tiče i nas iz Demokratskog fronta puna podrška.  
 Prvo, mnogo Vam zamjeram. Očekivao sam da ćete kao Albanac da se zahvalite na 
poklonu koji ste dobili od Milana Kneževića. Onda da ne objašnjavam o čemu se radi, Vi ćete imati 
diskusiju. Bilo je veoma važno jer je dobio poklon. Taj poklon nije zbog vremena mogao da bude 
uručen u direktnom TV prenosu zahvaljujući predsjedavajućem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:28:30) 
 



 Možda je dobro zbog gledalaca da odgovorim. Poslanik Luiđ Škrelja je rekao da neće 
Vama to da odgovori, nego će to uraditi u skladu sa Poslovnikom kada bude imao pravo da govori. 
Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 18:28:52) 
 
 Rekao sam da gospodin Knežević nije bio u TV prenosu kada je to predao i nisu građani 
znali koji je poklon dobio Luiđ Škrelja. Pošto ga Milan Knežević naziva puškomitraljezcem, možda 
su mislili da je neki redenik u pitanju, ali nije. Tako da će gospodin Škrelja da kaže šta je dobio.  
 Gospodine Škrelja, zadovoljan sam Vašom diskusijom izuzetno. To što su Vam pripremili, 
mislim da je dobro ponekad citirati Aleksandra Damjanovića. Dok smo bili u SNP-u, kada sam bio 
predsjednik, a gdje je on bio veliki funkcioner, za razliku od nekih koji se danas prave tuda naokolo 
da su bili funkcioneri, nisu mogli ni da privire ni Damjanoviću ni meni, od njega je moglo pametno 
da se čuje i tada, a ne sada. Vi ste, gospodine Škrelja, citirajući Aleksandra Damjanovića, ustvari, 
dali najveću kritiku vašem radu kao predsjedniku Administrativnog odbora. To je sve bilo u 
prošlosti. Vi ste imali juče sjednicu Administrativnog odbora, regularno predlog u skladu sa 
odlukom gospodina Damjanovića i vi ste bili dužni da riješite situaciju koja je bila problematična za 
vas. Vi ste dali obećanje Demokratama da oni trebaju da imaju dva mjesta da bi pokušali da 
ucjenjuju i vas, s vama imaju dogovor, izvinjavam se, a da ucjenjuju i ostalu opoziciju i da realizuju 
ono što javno kažu. Njih uopšte ne interesuje da li će Demokratski front doći na sjednicu Odbora 
za izborne reforme. Jasno. Zašto? Jer, ako nema Demokratskog fronta, biće 11 članova Odbora 
koje će oni natjerati da dođu da rade po njihovom principu. Očigledno da Aleksandar Damjanović 
nije taj iako mu pripada mjesto člana Odbora po ovoj odluci. Jedino što vi možete da uradite, ako 
ćete pošteno da uradite, jeste da zatražite pauzu, da zakažete Administrativni odbor, da u svijetlu 
odluke koja je tu zadovoljite sve ove dušebrižnike državotvorne iz DPS-a koji kažu da se omogući 
Aleksandru Damjanoviću da uđe u Odbor. To se ne obezbjeđuje izmjenom Odluke. To se 
obezbjeđuje primjenom ove odluke. Primijenite odluku i jedno mjesto pripada Posebnom klubu 
kome pripada Aleksandar Damjanović.  
 Poštovani građani, Demokratski front je ozbiljna politička grupacija. On je uočio nešto što 
se dešava u posljednje vrijeme, a to je dogovor pod okriljem Evropske unije Orava, za koga mislim 
da ne radi po instrukcijama iz Brisela, nego radi po instrukcijama iz kabineta Mila Đukanovića ovo 
što Demokrate sada realizuju. To mislim. Možda sam u krivu, ali imao sam iskustva sa tim 
birokratama koji su dolazili u svoje vrijeme da rješavaju probleme Đukanovića, a ne Brisela. 
Svakako je na dobitku Demokratska partija socijalista koja ne želi suštinsku izmjenu izbornog 
zakonodavstva, koja ne želi tehničku Vladu i koja je u velikim problemima od kada je Duško 
Knežević iznio snimak Miga Stijepovića, govorio o prvom milionu, o zgradi na Gorici, fakture o 
kojima govori Nebojša Medojević i afera "Stanovi". To vi želite da maknete, a da dođe na dnevni 
red ovo ko će biti u Odboru, a ko neće. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:32:32) 
 
 Komentar na izlaganje Predraga Bulatovića ima Raško Konjević.  
 Uvaženi građani, nije uobičajeno da u okviru opozicije postoje komentari, ali smo se 
dogovorili da to sada postoji. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.08.19 18:32:47) 
 
 Nije uobičajeno, kolega Gvozdenoviću, da glasate vi za opozicione predstavnike u ime svih 
nas, pa ste uveli to kao praksu. Uveli ste je vi. Posebno me, recimo, Vi iznenađujete.  
 Kolega Bulatoviću, prvo znam da Vam nije bila namjera, niti ćemo mi iz SDP-a da dociramo 
šta će da uradi Demokratski front i znam da Vi nijeste imali namjeru da docirate nama što bismo 
mi u tom dijelu uradili. Mi smo saopštili stav. Mislim da je pogrešno, a najveći dio nas ovdje šalje 



poruku da je potrebno da otvorimo dijalog, da je potrebno da pokušamo da dođemo do nečega što 
bi predstavljalo neku vrstu saglasja ili najvećeg mogućeg saglasja. Jer, ako se bavimo politkom, 
mora da nam bude cilj da dođemo do izbora. Da stvorimo jedan politički ambijent u kojem i vlast i 
opozicija može građanima kao potencijalnim biračima svih političkih partija da pošalje poruku da 
dijalog važi u Crnoj Gori kao elementarno političko oruđe koje je u svakoj demokratiji prisutno.  
 Ono što smo mi vrlo jasno saopštili jeste da ne mislimo da se može graditi ozbiljna politička 
priča, ozbiljna platforma za dijalog, tako što ćete na samom početku prekršiti Odluku koju smo 
zajedno donijeli. Dakle, ovo što je uradio Administrativni odbor to samo ima u crtanim filmovima, a 
pazite sljedeću neprincipijelnost. 
 Dakle, 31.07. u 23 časa i 30 minuta stigao je prijedlog jedne opozicione partije da se ti ljudi 
izaberu. Predsjednik Administrativnog odbora kao da je bio na čekanju - odmah je zakazao 
sjednicu. Danas ili juče kad po odluci niko iz Demokratske partije socijalista neće da pročita član 5 
i kaže - ljudi, mi mislimo da oni imaju da neki opozicioni klub ima pravo ne na jedan nego na dva. 
To je stav. Komentariše član 5 kao da je zavara, uključujući gospodina potpredsjednika koji ga je 
pisao i nama ga tumačio. Prema tome, mi mislimo, to smo predložili ovdje u mom uvodnom 
izlaganju, da je najbolje za dijalog koji mi želimo, ne želimo da opstruiramo rad bilo kojeg. Ali, 
takođe ne želimo da to tijelo radi na postulatima koji definišu kršenja ove ... 
 Prema tome, mi mislimo da je Administrativni odbor trebao juče da uradi isto kao što je 
uradio kad je bio zahtjev Demokrata, uradio prijedlog Posebnog kluba poslanika, da ono što 
pripada shodno odluci izabere gospodina Damjanovića. Poslije toga neka svako zauzima svoj 
politički stav, jer je /prekid/ subjekt.  
 Ali, ne možemo na ovakav način da prekršimo odluku i da očekujemo da ćemo doći do 
političkog dogovora. Nemoguće je. Vi ste to rekli, Saša je to rekao, mi smo to možda prvi rekli. 
Dajte da napravimo pauzu, da ispoštujemo odluku do kraja. Ko želi da učestvuje u dijalogu, neka 
učestvuje. Ko ne želi, ne želi. Bože moj, to je pravo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:36:23) 
 
 Poslanik Rudović ima riječ. 
 Je li ovo bio komentar na Vaše izlaganje? Jeste. 
 Teško je bio komentar na Vaše izlaganje. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 18:36:43) 
 
 Ne, ovo je bio komentar na moje izlaganje, jer ja sam želio da čujem ovo mišljenje da se 
malo ne složim sada ili da razvijemo čitavu misao. Ono što želim da potenciram u ovom 
komentaru jeste sljedeće. U Odluci koja je važeća, koja je suspendovana zbog hapšenja Nebojše 
Medojevića i stavljanja u zatvor Milana Kneževića, je Demokratski front insistirao, a gospodin 
Gvozdenović veoma dobro zna ako bude bilo potrebno da se razmatraju izmjene najvišeg pravnog 
akta Ustava, na insistiranje Demokratskog fronta. I to je za nas bilo i mnogo važnije pitanje od 
nekih izbornih, ali su nam i izborna bila važna. Ali, to nam je bilo prethodno pitanje i to je zastalo, 
gospodine Konjeviću, u trenutku kada očigledno DPS i određeni krugovi DPS-a nijesu željeli 
dijalog.  
 Ono što ja Vama mogu da kažem, vi ste citirali da je u 23 sata i 45 minuta stigao predlog za 
ovaj odbor, da je bila sjednica za koju je agitovao ovaj Orav itd. Pa moglo je 13, 15, 16. jula da se 
zakaže koordinacija predsjednika gdje ne bi bio Ranko Krivokapić, bila bi Draginja Vuksanović, da 
Demokrate kažu - Mi mislimo da treba da se izmijeni odluka, da izvršimo snažni pritisak. Mi bismo 
došli na taj sastanak i dogovorili bi se o svemu, uključujući možda izmjene iz sastava Odbora. 
 Ovdje je, nemojte da zamjerite, Vaša diskusija je bila principijelna, Vi ste rekli da ne želite 
da učestvujete u radu Odbora koji na samom startu krši Odluku. To znači da nećete ako bude ovo 
usvojeno doći na tu sjednicu gdje su dvojica članova demokrata. Ali, ja vam kažem sljedeće, 
vršiće se pritisak javnosti na vas Orav će da dolazi svako malo kod vas da vrši pritisak i znate šta 
će da vam bude kompromisno evropsko rješenje? Kompromisno evropsko rješenje će biti ovo što 



DPS priča, da se poveća po jedan član iz vlasti i opozicije. Vi nećete moći da odbijete Evropsku 
uniju, bože moj. To je nova odluka, ali dođu pravila koja žele Demokrate i DPS. Suština čitave 
priče je upravo u tome da se izvrši pritisak na vas i vi ste targetirani ne vi zbog vas i ne Draginja 
zbog Draginje, nego je toliko puta Ranko Krivokapić u svojoj političkoj karijeri izašao u susret 
evropskim i NATO stremljenjima, da oni misle da će on i ovaj put da uradi.  
 Ja vjerujem da on neće i da je ..... igru o kojoj je riječ. Hvala. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (23.08.19 18:39:48) 
 
 /Upadice/ Kako ne, pa da pritiscima podliježemo. 
 Naravno, kolega Bulatović dobro razlikuje uvjerenje ali pritisaka. I on zna da su to jedino 
nama u ovom Parlamentu izborna politička uvjerenja koja smo doveli do kraja. Ovo nije stvar 
uvjerenja, ovo je stvar nepoštovanja onoga što smo mi ovdje usvojili. Ne postoji, a to sam mnogo 
puta dokazao, niko iznad ovog Parlamenta koje će SDP i ja ispoštovati. Što mislite koliki su bili 
pritisci da ostanemo u Vladi u januaru 2016. godine? 
 Samo da vam pomognem, što mislite koliki su bili? Pa SDP nije pokleknuo ni iznutra od 
otpadnika, ni izvanka od vrlo važnih adresa, ne ambasadora, SDP je odavno prerastao taj vid 
diplomatije. Taj vid diplomatije je SDP odavno prerastao, otišao je na mnogo visočije adrese. Ne 
bismo opstali da nijesmo čuvali principe, a princip je - odluka je jasna i da postoji malo čak bih 
rekao sada političke pameti, ta bi partija sama rekla - povlačimo se, a ne držala pressove pred 
Skupštinu i rekli - dajmo ono što pripada kolegama, a i da im ne pripada dali bi im. Da SDP ima tu 
poziciju, dala bi im ida im ne pripada.  
 Ponavljam, mi smo tu partiju uveli u Parlament kad je bila vanparlemantarna i njih, i URU, i 
DEMOS i sjeli su za sto sa svima nama. Neparlamentarni su bili, a kamo li Sašu Damjanovića koji 
je tu već doajen u Parlamentu, pod čijim su skutom nažalost kratko rasli jer su bili neki drugi 
poslije toga. Prešli su sa skuta u suknje, ali u svakom slučaju dali bi to mjesto koje im pripada i da 
mu ne pripada. I to je naša razlika.  
 SDP je jasno rekao što će raditi, a vi ste dovoljno, kolega Bulatoviću, zreo čovjek da ste nas 
provjerili koliko smo principijelni. Jedina partija, kao što znate, koja je kad ispuni cilj to uradila, 
ispoštovala što je obećala, a ponavljamo - cilj nam je dijalog.  
 Nama je cilj dijalog, jer želimo doći do izbora, a nećemo doći ako trošimo vrijeme. 
Najprostiji način - dajte da promijenimo tu odluku o imenovanju u skladu sa odlukom o radnom 
tijelu, dajmo ono što pripada Klubu samostalnih poslanika i da počnemo raditi. Stvar je vrlo prosta.  
 Ali, mislim da ako nemamo toliko političke zrelosti i pameti, onda smo u ćorsokaku i u 
nazadovanju, a ne u bilo kakvoj produktivnoj poziciji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:42:35) 
 
 Hvala.  
 Dajem riječ Neđeljku Rudoviću. 
 Imam primjedbu iz Poslaničkog kluba DPS-a, da sam više tolerantan prema opoziciji nego 
prema mojim kolegama za replike i ostale stvari.  
 Izvolite. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (23.08.19 18:42:49) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, dame i gospodo, 
 Ja mislim da smo mi možda došli do nekog nivoa kad možemo govoriti o rješenju, jer je 
potpuno jasno da u opozicionim klupama ne možete imati podršku za direktno kršenje Odluke o 
formiranju Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornih zakona. 
 Gospodin Škrelja je danas saopštio da odluka o tome da li će Posebni klub imati člana 



odbora ili neće nije donijeta, nego da je samo odložena. To znači da će Administrativni odbor čim 
prije, a imate vrlo konkretne predloge danas odavde da se ta sjednica Administrativnog odbora 
zakaže koliko je večeras i da se formira Odbor za izbornu reformu na način koji je u skladu sa 
Odlukom koja je izglasana prošle godine. Tako da mi se čini da možda imamo rješenje. Ako vi 
ostajete pri tome da Poseban klub poslanika ne može biti zastupljen u Odboru, onda mi svi imamo 
problem sa čitanjem vrlo proste rečenice koja je ovdje izglasana. Onda, ako imate problem sa 
čitanjem, mislim da onda svi mi imamo problem sa nečijim skrivenim namjerama. Tako da 
apelujem da se pronađe rješenje, da se sprovede rješenje. Vi ste ga, gospodine Škrelja, sada 
saopštili. Mislim da su ga i Vaše kolege prije Vas, takođe saopštile, izrazivši potpuno 
razumijevanje za argumentaciju sa kojom ste suočeni. Posebnom klubu poslanika pripada mjesto 
u Odboru. Ako je već tako, ja mislim da onda treba da postupite shodno Odluci, Poslovniku i 
nadležnostima Administrativnog odbora Skupštine Crne Gore. Vaše kolege su danas saopštile 
sljedeće: Demokratska partija socijalista uopšte ne mora da razgovara sa opozicijom o izbornim 
zakonima, ali će to uraditi zbog Evropske unije i zbog građana Crne Gore. Takođe je saopšteno 
da Evropska unija ima određena očekivanja od Demokratske partije socijalista. Mislim da je ovo 
vrlo važna činjenica, jer ona svima nama govori na koji način možemo da iz ove situacije svi 
izađemo sa političkom koristi, za korist građana Crne Gore, a u smislu održavanja iole normalnih 
izbora i u smislu kreiranja iole pihvatljivog ambijenta za održavanje fer izbora.  
 Dakle, šta je ovdje suština? Da Evropska unija traži da se u Crnoj Gori održe izbori koji 
neće biti sporni. Ako je to činjenica i ako je činjenica da je DPS zbog pritiska članica Evropske 
unije morao da prihvati reaktiviranje rada u Odboru i dijaloga, onda mislim da je korisno i mudro da 
opozicija iskoristi situaciju u kojoj se našla Demokratska partija socijalista. Zato sam ja da 
pokušamo da dođemo do rješenja. Podržavam dijalog, podržavam rad u Odboru, pogotovu što 
sam razumio da će Posebni klub da nađe svoje mjesto u Odboru i pozivam sve da budemo na 
visini zadatka. Jer, ako nema dijaloga i ako nema dogovora, šta mi dobijamo? Dobijamo i dalje 
nestabilnu Crnu Goru, upitnu vlast, uzurpaciju vlasti i dobijamo što se tiče opozicije jednu situaciju 
koja je prilično nemoćna - da čekamo da se ponovo održe izbori 2020. godine, na isti način i u 
istim uslovima sa ambijentom crnih kapuljača, razbojnika i batinaša, kupovine glasova i svih 
ostalih mehanizama sticanja većine koja u suštini ne postoji. Mislim da je bolje da pokušamo da se 
dogovorimo ukoliko već imamo saveznika u liku članica Evropske unije. Završavam sa nekoliko 
rečenica. 
 Mislim da svi poslanici ovdje, pogotovo poslanici opozicije, imali smo prilike da čujemo 
dosta grkih riječi i dosta žuči u proteklih mjesec dana između nekih opozicionih subjekata, mislim 
da ova tema nije tema kojom se stiču ili gube politički poeni. Ovo je tema koja treba da nas sve 
zajedno okupi, jer kad se okupimo, kad imamo koordinisano djelovanje, onda Demokratska partija 
socijalista nema, niti može da ima odgovor na legitimne zahtjeve opozicije. Ako, dakle, govorimo o 
održavanju normalnih izbora, onda to između ostalog znači da mi imamo sigurnu promjenu vlasti. 
Zato što je i 2016. ova vlast došla tu gdje je sada zahvaljujući poznatom scenariju, zahvaljujući 
fabrikaciji Državnog udara, zahvaljujući kupovini glasova i, da ponovim, zahvaljujući crnim 
kapuljačama. Ona zna da nema većinu. Ako možemo da RTV Crne Gore otrgnemo od šapa 
ovakve vlasti, ako možemo Agenciju za sprečavanje korupcije da učinimo profesionalnom, ako 
možemo Državnu izbornu komisiju da učinimo nepristrasnom, onda mi imamo na izborima 2020. 
godine /prekid/ opozicije. Zato mislim da je bolje da svi zajedno uložimo sve što imamo i resurse, i 
znanje, i ono što je najvažnije, dobru volju, da dođemo do izbornih zakona i do ukupnog ambijenta 
za održavanje iole prihvatljivih izbora.  
 Gospodin Miodrag Lekić se pominjao u javnosti zato što je podnio ostavku na članstvo u 
Odboru. Gospodin Lekić nije danas prisutan. Zato sam zamoljen da pred cijelom Crnom Gorom 
kažem ono što je suština. Gospodin Lekić je iz dobrih namjera, da bi podstakao dijalog podnio 
ostavku da bi se Odbor kompletirao. To ne znači da će gospodin Lekić da se potpuno izmakne iz 
teme pregovora o slobodnim izborima. On će kao budući fef Kluba poslanika Kluba DEMOS-SNP 
/prekid/ Koligijuma i te kako na taj način učestvovati u temi o kojoj danas govorimo.  
 Mislim da je bilo previše proizvodnje izdajnika ili lova na izdajnike. Slušamo to ovih dana. 
Hajde da vidimo kako će to sve izgledati, da vidimo ima li tih izdajnika i ako ih ima, da svi zajedno 
pokažemo prstom na njih. Ali, mislim da je mnogo važnije da pokušamo da nađemo način da ova 
zemlja doživi demokratske promjene na izborima, a za to mislim da imamo šanse ako budemo 



dovoljno mudri, ozbiljni i odgovorni. I najzad, ako zaista želimo da se dogovaramo /prekid/ a da je 
naravno, preduslov da taj dogovor bude i sproveden u djelo. To je stav oko kojeg se slažu 
apsolutno svi opozicioni subjekti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:52:10) 
 
 Riječ ima Budimir Aleksić.  
 Neka se pripremi Anka Vukićević. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (23.08.19 18:52:19) 
 
 Osnovno pitanje i suštinsko pitanje za Demokratski front je kako pripremiti prve fer i 
slobodne izbore u Crnoj Gori i tako spriječiti izbornu krađu. Poznato je da ova vlast krade sve 
izbore evo 30 godina, na razne načine i preko jednokratne socijalne pomoći, i preko partijskog 
zapošljavanja, preko kredita, preko nerealnog biračkog spiska i nesređenog biračkog spiska. To 
su za nas suštinska pitanja. Postavljam pitanje da li će do tih slobodnih izbora dovesti ovaj dil 
Demokratske partije socijalista i Demokrata? Mislim naravno da neće. Ovdje se danas, kao što je 
to dobro kazao kolega Damjanović, sprovodi pravno nasilje, jedna velika politička prevara. U 
Odbor za izmjenu izbornog zakonodavstva biraju se nezakonito dva člana iz reda Demokratske 
Crne Gore, a iz procesa je istovremeno izbačeno sedam parlamentarnih stranaka. Demokratski 
front je, kao što smo kazali, suspendovao svoj rad u Radnoj grupi. Poznato je da smo mi htjeli 
dijalog oko izbornih uslova. Dakle, mi želimo da otvorimo politički dijalog, ali dijalog se ne može 
graditi na konstantnim prevarama. Iz reda vlasti danas smo čuli zaista licemjerne i karikaturalne 
priče u vidu zabrinutosti - kako se zaboga mi u opoziciji politički pred javnošću legitimišemo i zašto 
mi između sebe u opoziciji ne sarađujemo, a oni isti sklopili sporazum i ostvarili evo plodnu i 
perspektivnu saradnju sa jednom opozicionom strankom.  
 Ali, u čemu je, poštovani građani, suština, po nama iz Demokratskog fronta, cijele ove 
priče? Poznato je da smo mi još prije godinu dana prije formiranja Radne grupe za izmjenu 
izbornog zakonodavstva, jasno kazali i najavili šta će biti naši zahtjevi. Dakle, naš zahtjev je bio 
tehnička vlada i izmjene Ustava Crne Gore. Izmjene Ustava koje bi vodile u pravcu uspostavljanja 
ravnopravnosti srpskog naroda i imali smo jasno pripremljene predloge za Ustavni odbor. 
Naravno, DPS-u to nije odgovaralo. Oni su sve uradili da se to suspenduje, da se to razvali, 
tražeći podobnog parnera iz opozicije kojega te teme ne zanimaju. Dakle, ovu opozicionu stranku, 
kojoj nezakonito dajete dva mjesta u tom Odboru i sa kojom ste uspostavili tako dobro strateško 
partnerstvo, ne zanima ni tehnička vlada koja bi trebalo da pripremi prve fer i poštene izbore u 
Crnoj Gori i ne zanimaju ih identitetska pitanja. Za njih je Ustav dobar. Sve tekovine separatističke 
politike Mila Đukanovića i režima crnogorskih separatista okupljenih u DPS-u i satelitskim 
strankama su nesporne za Demokratsku Crnu Goru. Oni kažu jasno da ih ne zanimaju identitetska 
pitanja. To znači da ih ne zanima status crkve, da ih ne zanimaju napadi na sve što je srpsko u 
Crnoj Gori, da ih ne interesuje jednostavno to što mi smo svedeni na jednu populaciju koja nema 
nikakva prava. Ne postoji narod u Evropi čija se prava tako brutalno gaze kao što se gaze prava 
Srba u Crnoj Gori. I onda oni za koje glasa dobar dio tih Srba, i obraćam se najviše Srbima ovom 
prilikom, da dobro posmotre šta radi ta partija. Kad nema kamera, muvaju se njihovi funkcioneri 
oko crkava kad su sabori i obilježavanja nekih godišnjica, glumeći da su oni zaboga eto veliki 
vjernici, a onda kad treba da se izjasne o jednom zakonu koji treba da se zove po duhu je on to i 
po slovu treba tako da se zove zakon protiv srpske pravoslavne crkve, jedan anahroni  retrogradni 
zakon koji predviđa u 21. vijeku otimanje crkvene imovine, te velike pravne stručnjake u toj stranci 
to ne zanima jer kažu - to je onda saradnja sa DPS-om. Čudna neka logika, ali oni to kažu. To je 
suština čitave ove priče.  
 DPS je godinu dana tražio podobnu opoziciju koja će kazati i koja će se obavezati da je ne 
zanima tehnička vlada i da je ne zanima promjena Ustava Crne Gore, jer je Ustav Crne Gore za 
njih odličan. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 18:57:30) 
 
 Poslanik Vučinić. Izvolite. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (23.08.19 18:57:33) 
 
 Poštovane građanke i građani,  
 Na juče održanom Administrativnom odboru poslanički klub kome pripadam je brutalno 
diskriminisan, precrtan kao da nas nema i za pet opozicionih poslanika i dvije opozicione političke 
partije Ujedinjene Crne Gore i Radničke partije, koje su podržane od Socijalističke narodne partije 
kroz politički savez da svako ima - pokazalo se da mi nemamo mjesta u Odboru za sveobuhvatnu 
reformu izbornog zakonodavstva. 
 Iako smo u skladu sa Zakonom, odnosno Odlukom o formiranju Odbora uputili predlog 
odluke o popunjavanju tog Odbora sa našim predstavnikom, naš predlog odluke nije ni razmatran, 
niti se Administrativni odbor htio izjasniti o našem predlogu. Juče je predsjednik tog odbora bio 
neumoljiv, kao po običaju, kad su u pitanju zahtjevi opozicije, vrlo strog prema našem klubu i 
konstatovao je da smo zakasnili i na taj način presudio po kratkom postupku. Sasvim lagano je 
odbacio naš zahtjev iako član 69 Poslovnika jasno kaže i precizno da svaki predlog koji se uputi 
prema Administrativnom odboru mora biti razmatran i o tome treba biti obaviještena Skupština. 
 Poštovani građani, tek što se ukazala prilika da se kroz ovaj Odbor za izbornu reformu 
počne raditi i da se krene u pravcu slobodnih i poštenih izbora, sa ovim postupkom Demokratska 
partija socijalista je uradila ono što je uradila i prošloga puta kada je srušila rad u onom prvom 
odboru, poslije onakvog brutalnog hapšenja lidera opozicije Nebojše Medojevića, takozvanog 
stavljanja u zatvor. Ovaj put Demokratska partija socijalista je uradila to na jedan mnogo suptilniji 
način i protivzakonito onemogućila za pet opozicionih poslnaika i možemo slobodno reći tri 
opozicione političke partije da možemo imati mjesto u Odboru. 
 Šta se može očekivati poslije ovoga postupka? Može se jedino očekivati da rad u takom 
Odboru uopšte ne zaživi, jer poslije ovakvog pravnog nasilja, rekao bih, bezobrazluka, ne vjerujem 
da će ostali predstavnici opozicije uzeti učešće u tome radu. Ja sam u našem poslaničkom klubu 
bio jedan od najtvrđih zagovornika za to da imamo mjesto u Odboru, jer sam kroz rad tog Odbora 
vidio šansu da se dođe do dijaloga i do slobodnih izbora. Smatrao sam da mi moramo učestvovati 
u radu Odbora, a ne stajati po strani i posmatrati dok drugi rade i odlučuju u ime nas. Uostalom, 
rad u tom Odboru i odluke koje se budu donosile samo mogu imati puni legitimitet ako je 
zastupljena sva opozicija, odnosno predstavnici svih parlamentarnih opozicionih partija. Smatrao 
sam i to da je rad u Odboru bio samo prvi korak prema jedinstvenom cilju, prema tim slobodnim 
izborima. Drugi korak je bila tehnička vlada, koja bi sprovodila odluke toga Odbora. Ovako, poslije 
jučerašnje odluke Administrativnog odbora, ako se to izglasa na ovoj sjednici, je sve srušeno.  
 Juče nam je pokazano da opozicija sa DPS-om nema što da traži kroz institucije i po ko zna 
koji put nam je pokazano da su nam ulica i protesti jedini način da dođemo do slobodnih izbora na 
kojima bi se reflektovala volja naroda. Umjesto da se smiri duboka politička kriza u Crnoj Gori, ona 
je juče na Administrativnom odboru pravnim nasiljem još više produbljena. Ako mislite da sa dva 
poslanika koja ćete izabrati na ovoj sjednici možete doći do reforme izbornog zakonodavstva, 
mislim da ste u zabludi. Jer, kad nema ostalih predstavnika opozicije, ni ta dva poslanika koja ste 
vi izabrali, koja ćete izabrati na ovoj sjednici možete doći do reforme izbornog zakonodavstva, 
mislim da ste u zabludi jer kad nema ostalih predstavnika opozicije ni ta dva poslanika koje ste vi 
izabrali, koje ćete izabrati u ovom odboru, neće pristati da rade sa vama. 
 Ovo je drugi put da rušite nešto što se zove dijalog, na koji samo deklarativno pozivate. 
Idete toliko daleko u svom licemjerju da nama iz Posebnog klupa poslanika nudite vaše mjesto. 
Dajte vi nama što nama zakonom pripada, a to je po Odluci Posebnom klubu poslanika pripada 
jedno mjesto, a vaše danajske darove ostavite za nekog drugog, za neko drugo vrijeme i druge 
prevare kojima ste i te kako skloni. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 19:03:46) 
 
 Dajem riječ poslaniku Predragu Sekuliću. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (23.08.19 19:03:54) 
 
 Hvala Vam, gospodine potpredsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege, čini mi se da je crnogorska javnost vidjela tokom današnjeg 
dana da je Demokratska partija socijalista učinila sve kako bi privolila kolege iz opozicije da rade 
svoj posao. Ono što je nainteresantnije, mi ih molimo da rade ono što je njihov interes, odnosno 
ono što su oni tražili još od izbora 2016. godine, a to je da zajedno radimo na izbornim zakonima. I 
to se ponavlja od izbornog ciklusa do izbornog ciklusa. Onda kada našim kolegama iz opozicije 
treba opravdanje zašto su im dalje lideri u svojim strankama, odnosno zašto su i dalje poslanici u 
poslaničkim klupama nakon i toliko izgubljenih izbora, krivo je izborno zakonodavstvo.  
 Ono o čemu posebno želim da razgovaram večeras jeste pitanje koje provejava negdje i 
čini mi se u javnosti i na čitavoj opozicionoj sceni, a to je pitanje nove vlade izbornog povjerenja, 
kako su je krstile kolege iz opozicije. Čini mi se da o tome treba zaista otvoreno razgovarati na 
političkoj sceni. Iz prostog razloga što smo imali jedno loše iskustvo sa kolegama iz opozicije. 
Zašto kažem loše iskustvo? Znači 2016. godine nakon što je izglasano povjerenje Vladi Mila 
Đukanovića,  tadašnji premijer predsjednik Demokratske partije socijalista je ponudio kolegama iz 
opozicije da zajedno radimo na pitanju izgradnje izbornog povjerenja. Rekao bih da je tada bilo 
pitanje da li Demokratska partija socijalista koristi državne resurse da bi dobijala izbore. Mi smo 
jednostavno rekli da nudimo kolegama iz opozicije da uđu u Vladu, da uđu u kompletne strukture 
vlasti i da najzad demistifikujemo to pitanje korišćenja državnih resursa.  
 Znači, samo da podsjetim, kolege iz opozicije su preuzele resore: Ministarstva 
poljoprivrede, Ministarstva finansija, Ministarstva unutrašnjih poslova i državne uprave. Takođe,  
mjesto potpredsjednika Vlade, a takođe su zauzeli mjesta direktora mnogih javnih preduzeća. 
Podsjećam takođe, da se išlo ne samo po dubini kad su pitanju javna preduzeća, nego smo išli u 
lokalne samouprave. I bio je dogovor tada konkretan, džentlmenski dogovor, da kolege iz 
opozicije, odnosno oni koji izgube izbore priznaju izborni rezultat.  
 Imali smo to loše iskustvo. Zašto to loše iskustvo? Zato što su kolege iz opozicije izigrali ne 
samo naše povjerenje, nego i ono što je bio potpisani dogovor. Nakon održanih izbora u oktobru 
2016. godine, kada su pokušali, mislim da treba podsjetiti na to, da oni formiraju vlast pa nijesu 
uspjeli. Kada smo mi formirali Vladu, rekli su - ne, to se ne broji. Izbori su održani u danu kada se 
nešto dešavalo. Mi smo Vladu izbornog povjerenja napravili kako bismo demistifikovali pitanje 
korišćenja državnih resursa. Tih nekoliko mjeseci kada je Vlada izbornog povjerenja funkcionisala, 
nismo imali značajnijih primjedbi na pitanje korišćenja državnih resursa. A da je bilo što bilo loše, 
zakulisno ili bilo što da nije funkcionisalo kako treba, vjerujte da bi to pronašao jedan ministar 
finansija ili jedan ministar unutrašnjih poslova.  
 Znači, dozvolićete, često se govori kada govorimo o izbornim zakonima pitanje biračkih 
spiskova. Ministarstvo unutrašnjih poslova su vodila dva opozicionara. Jedan prije Vlade izbornog 
povjerenja, jedan tokom Vlade izbornog povjerenja. I oni su kontrolisali birački spisak. Nijesmo mi 
kontrolisali birački spisak, nego kolege iz opozicije. Sad opet imamo taj problem.  
 Mislim da o ovim stvarima treba otvoreno da razgovaramo. Šta treba sad ponovo godinu 
dana da imamo Vladu nekog novog izbornog povjerenja, da kolege iz opozicije koji su izgubili 
izbore da vode pojedine resore i da opet poslije godinu dana kažu - a ne, znate, mi smo izgubili 
izbore i onda to se ne broji.  
 Čini mi se da kada govorimo o međusobnom povjerenju moramo zaista da to radimo 
činjenicama, a ovo o čemu ja govorim su činjenice. Kako da imamo povjerenje u vas, kako da 
imamo povjerenje u kolege iz opozicije kada većina njih bila tu kada smo pravili prošli put Vladu od 
izbornog povjerenja? Nakon svega što je urađeno, nakon toga što nijesu imali primjedbe do 
izbornog dana, takođe, nijesu htjeli da priznaju poslije izborni rezultat itd. Imali smo kasnije bojkot 
Parlamenta i sve to što je proisteklo iz toga. 
 Sad prekidamo bojkot Parlamenta od jedne velike političke grupacije. Znači, samo da 



znamo, ovo je skupštinsko radno tijelo, kolege iz Demokratske Crne Gore ulaze u  to skupštinsko 
radno tijelo i time prekidaju svoj bojkot Parlamenta. Ne ulazeći u to koji su njihovi politički motivi 
vezano za ovo, čini mi se da će to i njima pomoći da razumiju da je Parlament mjesto gdje se 
ozbiljno radi i gdje se donose važne i ozbiljne odluke.  
 Ali nemojte Demokratsku partiju socijalista da krivite za svoje neizborne neuspjehe, s jedne 
strane, i molim vas nemojte da nas uvlačite u svoje međusobne svađe, s drege strane. Uostalom, 
to što imate raspravite između sebe u Budvi, raspravite između sebe u Herceg Novom, raspravite 
između sebe u Beranama. Tamo vršite zajedničku vlast i tamo zajedno sjedite u lokalnim 
samoupravama.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 19:09:50) 
 
 Komentar, Jovan Vučurović. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (23.08.19 19:09:58) 
 
 Proceduru, ali bolje komentar.  
 Dakle, samo budite malo precizniji kad govorite o Vladi izbornog povjerenja, jer govorite 
kolege iz opozicije. Demokratski front nije učestvovao u Vladi izbornog povjerenja iako je ta  Vlada 
izbornog povjerenja napravljena nakon, ona je bila u stvari refleks protesta od 24. oktobra 2015. 
godine, kada smo mi, Demokratski front zajedno sa slobodnim građanima diktatora bacili na 
koljena. Bili spremni da preuzmemo vlast u Crnoj Gori, zajedno sa ostalim slobodnim građanima i 
sa ostalom opozicijom. Ali, eto neko se, neću sada da kritikujem te ljude iz opozicije, ali na osnovu 
naše borbe napravljena je Vlada izbornog povjerenja u kojoj Demokratski front, gospodine 
Sekuliću, nije učestvovao. Samo da to malo razdvojimo. Takođe da kažem što se tiče izbora 2016. 
godine, dobili ste ih na jedan krajnje, 'ajde da /prekid/ način. Aktivirali ste jedan od planova koji je 
imala i državna bezbjednost Crne Gore, a to je, rekao bih, plan B. Radi se o lažnom Državnom 
udaru. Da ne pominjem šta se sve dešavalo i toga dana na dan izbora i tih neregularnosti na dan 
izbora. I nijeste ih dobili na fer način, na pošten način, kao što nijeste nijedne izbore u ovih 30 
godina dobili na fer način, nego čistom krađom i otimačinom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 19:11:34) 
 
 Predrag  Sekulić. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (23.08.19 19:11:41) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče. 
 Kolega Vučuroviću, samo nekoliko napomena. 
 Što se tiče samih protesta, 2015. godine, ono što se dešavalo ne ponovilo se Crnoj Gori. A 
odgovornost za to što se dešavalo snosi Demokratski front kao organizator protesta.  
 Sa druge strane, stalno to napominjem, u januaru 2016. godine izglasano je povjerenje 
Vladi Mila Đukanovića. Nijesmo mi imali manjinsku Vladu ili Vladu koja nije imala puno povjerenje 
Parlamenta. To pitanje formiranja Vlade izbornog povjerenja je bilo demokratsko pitanje. Tu je ne 
samo Demokratska partija socijalista, rekao bih čitava Crna Gora pokazala demokratsku zrelost 
načinom dogovaranja, sa jedne strane, i, sa druge strane, zaista otvorenim pristupom u odnosu na 
kolege iz opozicije da uđu u tu Vladu. I vi ste imali mogućnost da uđete u tu Vladu. To što nijeste 
ušli u tu Vladu je stvar vašeg izbora, ali ne možete sada delegitimisati tu Vladu izbornog 
povjerenja  ako su u njoj bile neke druge opozicione stranke. Ja zaista ne mislim da je neka druga 
opoziciona stranka manje opoziciona od vas. Uostalom, nemojte nas da zovete za sudiju kada se 



vi svađate ko je veći opozicionar, ko nije veći opozicionar. Vi međusobno svi jedni druge 
optužujete time da sarađuje sa Demokratskom partijom socijalista. A ja Vam odmah kažem - naše 
političke razlike i sa vama i sa Demokratama su nepremostive. To je pitanje odnosa prema 
evropskim vrijednostima, to je, ako hoćete, čak i pitanje odnosa prema civilizacijskim 
vrijednostima.  
 Tako da te mostove saradnje mi nemamo ni sa vama, niti sa Demokratama Crne Gore. Mi 
nemamo razumijevanja za vaše međusobne svađe i nemojte da tražite od nas da budemo arbitri 
sa tim svađama, sa jedne strane, a, sa druge strane, pokušajte da se uključite u demokratske 
procese i pokušajte da nam svima zajedno pomognete da promijenimo izborne zakone ako 
smatrate da ima nekih problema u tim izbornim zakonima i da zajedno rješavamo ono što su 
otvorena pitanja kada govorimo o budućim parlamentarnim izborima. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 19:13:56) 
 
 Komentar na izlaganje Predraga Sekulića ima i Goran Radonjić.  
            Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (23.08.19 19:14:05) 
 
 Zahvaljujem. 
 Samo da Vas ispravim, nije komentar, ako se ja razumijem u Poslovnik, nego replika zato 
što je rečeno da je neko prekršio obećanje, da nije ništa našao, kao ministri u toj prelaznoj vladi. 
Dakle, ne komentarišem nego ispravljam nešto što je pogrešno rečeno, mada vjerovatno sa 
izvjesnom vještinom da baci spicu da se mi počnemo svađati, što se nadam da ćemo izbjeći 
ovoga puta. Neistina je da je ovdje nekom dobrodušnošću tadašnjeg premijera formirana ta vlada, 
nego je bila vrlo teška kriza, sukobi, hapšenje poslanika, nezakonito ponašanje i afera Snimak.  
 Samo da pitam - u šta se pod kakve se to pravilnosti izborne računa onaj snimak sa 
kovertom? Jer, to su ti slobodni izbori, je li to možda bilo poslije? Birački spisak nije potpisan, 
suspendovana je službenica koja je bila zadužena za birački spisak. Brojne nepravilnosti su 
nađene na raznim nivoima. Nije bilo direktora javnih preduzeća u prelaznoj vladi, nego su bili ljudi 
koji su kontrolisali na različitim nivoima i našli bezbrojne malverzacije, podnosili krivične prijave, 
držali konferenciju za štampu. Uključen je bio nevladin sektor. Druga je stvar kad treba neko nešto 
da se žrtvuje za opšte dobro, a bogami i da dobije po neku privilegiju i neko službeno auto, onda 
su svi tu da savjetuju. Kad treba podnijeti odgovornost, onda ispada ništa nije bilo. Neće biti baš 
tako. Nego su bili uslovi takvi da je na kraju izmišljena ta cijela afera, kako je god zvali, 16. oktobra 
pod policijskim sirenama pola izbornog dana. Neće baš biti da su bili baš najljepši. Zašto se 
uopšte raspravlja o reformi i uspostavljanju izbornog povjerenja? Pa vljada zato što znamo pod 
kojim uslovima se dešava to. Nemojte da to tako ispada - imao on povjerenje i to je dobio od 
onoga koji je svoj legitimitet  gradio na objavljivanju afere Snimak, a sad je ambasador. Pa je li on 
sad sprovodi to sad ovdje izbori legitimni? Pa neće biti baš.  
 Ja razumijem tu Vašu potrebu da sad nekako posvađate nas i vratite na to. Ne, ne. Ovdje je 
na tapetu ključna stvar. Zašto mi tri decenije nakon uvođenja višestranačkog sistema jedini u 
Evropi i dalje raspravljamo da se treba formirati nekakva tijela Vlade, odbori, nadzori, da bi se 
napravili uslovi za slobodne izbore. Kako je moguće da smo mi jedini u Evropi koji to još 
raspravljamo. E to bogami nije zbog opozicije i ne izmišljamo  mi da nema uslova, nego se svako 
malo vaši ljudi pojave sa snimkom kako stavljaju koverte sa nelegalnim novcem. O tome se radi. A 
koliko toga ima samo na svakom od nivoa. Nama se kaže javno ako je problem partijskog 
zapošljavanja - učlanite se u DPS. Znate li kad bi to u Engleskoj bilo? Ni sekunda. Hvala. 
 
 
 
           PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ: 



           Poslanik Sekulić.  
           Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (23.08.19 19:17:13) 
 
 Hvala Vam, gospodine potpredsjedniče. 
 Kolega Radonjiću, naravno kad bih htio da odgovaram sa nivoa sa kojeg ste Vi pokušali da 
dezavuišete ono što radi Demokratska partija socijalista, podsjetio bih Vas na neke snimke gdje su 
dijeljeni poslovni prostori u Herceg Novom. Ali, nemam namjeru da to radim. Mislim, da sa svim 
onim što je pitanje zakonitosti treba da se bave neki drugi organi, a ne mi. Ali, hoću da polemišem 
sa nekoliko Vaših teza. Prije svega, januar 2016. godine, nije bilo političke krize. Ponavljam, 
izglasano je, ovdje sam bio u Parlamentu, povjerenje Vladi predsjednika Đukanovića. Znači, nije 
bio nikakav problem da ta Vlada nastavi da funkcioniše do izbora. Uostalom, nije bio problem i da 
padne ta Vlada pa da raspišemo izbore i da ih održimo za tri mjeseca. Ja samo pokušavam da 
objasnim da je Demokratska partija socijalista imala toliko demokratskog kapaciteta da ponudi 
kolegama upravo zbog toga što je odgovornost Vlade veća od odgovornosti vlasti. Meni je žao što 
većina od vas nikad nije imala prilike da osjeti tu odgovornost. Ali, odgovornost vlasti je mnogo 
veća od odgovornosti opozicije. Upravo zbog te odgovornosti mi smo otvorili vrata Vlade i dali 
mogućnost, najjači resor, Ministarstvo finansija, Ministarstvo unutrašnjih poslova. 
 Znači, ja zaista ne znam drugi primjer negdje u svijetu da se desilo. Vlada koja ima puno 
povjerenje uživa puno povjerenje Parlamenta da ponudi opoziciji da uđe u Vladu kako bismo 
premostili taj jaz između vlasti i opozicije. Željeli smo da građanima Crne Gore, prije svega, 
pokažemo da su državni resursi ne zloupotrebljavaju. Ili da ta zloupotreba ako postoji nije pitanje 
izbornog rezultata. Zato stalno ponavljam, čini mi se da je najviše pitanja oko tog Ministarstva 
unutrašnjih poslova. Njega nijesu vodili ljudi iz Demokratske partije socijalista. Dugi niz godina 
tamo nije bilo ljudi iz Demokratske partije socijalista. Mi smo prihvatili predlog opozicije da se 
birački spisak vodi na osnovu podataka, da ga Ministarstavo unutrašnjih poslova a ne kao do tada 
lokalne samouprave. Iz tih baza je formiran birački spisak. 
 Bili smo svjedoci da je dva puta provjereno sve kroz zapis iste. Da nemamo duplo upisanih 
birača, da nemamo ljudi fantoma, da nemaju fantomskih ličnih karata. To je samo pitanje da li 
želimo da pogledamo istini u oči ili ne. Naravno, duga je praksa ovoga Parlamenta, dvije  decenije 
već da zajedno radimo na izbornim zakonima. Znači, ako postoje neke primjedbe, od strane 
OEBS-a ili međunarodnih posmatrača, ili ako postoje neka bolja rješenja, dajmo da ih 
inkorporiramo u te zakone. Bio je predlog opozicije u vezi elektronske identifikacije. I to smo 
prihvatili. Dug je spisak tih predloga kolega iz opozicije koje smo mi prihvatili /prekid/ koji tu 
odgovornost nemate i nažalost evo pokazuje se da ne samo što nemate odgovornost prema nama 
iz vlasti, nego nemate ni međusobne odgovornosti.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 19:20:27) 
 
 Nikola Divanović. 
            Izvolite. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (23.08.19 19:20:33) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore, 
 Demokrate poručuju da je DPS poklekao pred njihovim briselskim planom. Odlično. DF 
poručuje da je ovim ozvaničena koalicija između DPS-a i Demokrata. Odlično. A ja bih njima 
savjetovao da već od danas počnu da razmišljaju o najboljem mogućem alibiju za izvjestan poraz 
na predstojećim izborima, ubjedljiviji nego ikad, koji će po ovim pravilima koja dogovorimo na 



ovom Odboru morati da priznaju i da se prvi put suoče sa ozbiljnom političkom odgovornošću pred 
svojim članstvom i svojim biračima. Da iole ozbiljno prate političku scenu, oni bi kroz u posljednjem 
periodu rekao bih jedan niz političkih analiza mogli da pročitaju neke važne poruke. Ja ću se 
pozvati na jednog ozbiljnog i nezavisnog političkog analitičara, koji se potpisuje kao Lovac na 
zmajeve, iako svi znamo da on u životu nije ulovio ni guštera, ni blavora, a kamoli zmaja. Dakle, 
taj analitičar koji nikad neće biti divni, jer kaže da ga opsijedaju mladi demoni a ne Milo, taj politički 
analitičar kaže da ga opsijedaju mladi demoni, koji će jednom zamijeniti Mila za kojega kaže da je 
crni đavo. Tu imate dvije jasne poruke. Prvo, Milo, koliko god da je crni đavo, opet je bijelo perje 
pri ovim mladim demonima. To je prva poruka. Druga je da se to neće desiti tako skoro. I on dalje 
u toj analizi precizno kaže to se neće desiti kaže prije 2063. godine. Bravo ti ga. Odavde meni ne 
prestaje ništa drugo nego da prosto zamolim predsjednika Demokratske partije socijalista - Milo, 
molim te izdrži do tada.  
 Poštovane kolege iz DF-a, naravno i kolege iz Demokratske Crne Gore, koje nažalost 
nijesu ovdje, iznijeću jedan svoj politički stav. Čini mi se da kroz ovo posljednje nadgornjavanje 
koje medijski afirmišete jedni između drugih vjerujete prosto da ste našli jedan spretan, dobar 
politički model da zamaglite suštinu. Da stvorite kod građana prvenstveno jednu konfuziju iz koje 
biste uspjeli da izvučete neke političke benefite. Ali moram da vas razočaram, ništa od toga. Ti 
građani kao i sve važne adrese naših partnera u Evropskoj uniji znaju da su to samo izgovori.  
 Kada Demokratski front zamrzne, odnosno bojkotuje rad Odbora u koji je ušao na način da 
vjeruje da time stvara neki produktivan pritisak na crnogorsko tužilaštvo i cijelo ovo vrijeme se bavi 
lovom na nekog epohalnog veleizdajnika u redovima opozicije, što je legitimno, dok Demokrate  
mijenjaju glasovne promjene u nazivu ovoga Odbora i zabavljaju se nekim fus notama u samom 
dokumentu, onda su to više ili manje izgovori da se pobjegne od probe koja se zove demokratski 
izbori. Ali nažalost  moraću i tu da vas razočaram. Uskoro ćemo  svi na izbore, uskoro ćemo svi da 
obujemo patike, odnosno kopačke da istrčimo na teren po pravilima koja ovdje dogovorimo, na 
ovom Odboru o kojem danas pričamo. Vjerujem da će  nakon te utakmice  neki od nas morati da 
konačno okače te kopačke o klin. Ja vam naravno iskreno želim puno sreće u toj utakmici, ali uz 
poruku - neka pobijedi bolji. Ali da ne bude kakve greške, da građanima bude do kraja jasno, mi 
smo ovdje prije godinu i nešto dana imali svi jedan projektni zadatak, da formiramo odbor i da na 
bazi projektnog zadatka dođemo do nekih konkretnih rezultata. Šta smo uradili? Mi smo se 
vrijedno prihvatili toga posla, mi - koalicioni partneri, NVO, eksperti i naši partneri iz Evropske 
unije. Danas imamo set zakonskih rješenja koja su, vjerujte, toliko kvalitetna da nemamo tremu ni 
od jednog evropskog zvaničnika, niti od jednog evropskog eksperta kome bismo to prezentovali. 
Šta imaju Demokrate? Demokrate, kao što sam rekao, imaju jednu igru riječi, glasovne promjene, 
amandmane i fus note u samom nazivu, u samom propratnom aktu ako hoćete. A Demokratski 
front ima to što ima. On ima taj svoj ponos time što je naravno našao konačno epohalnog izdajnika 
u redovima opozcije. E u tom dijelu dakle na kraju moram vam reći sljedeću stvar. I narod zna, vi 
ne možete u utakmici sa nama ništa da izgubite, jer ne možete da pobijedite. Ali, možete da 
izgubite zonu komfora, a ta zona komfora je jedan višedecenijski kotrljajući alibi za sve poraze, a 
to je da su izbori pokradeni. Onda iz te zone komfora polako morate da se suočite sa ozbiljnom 
političkom odgovornošću. Ja vas potpuno i ljudski i politički razumijem danas, kada vam se u ovim 
okolnostima, protiv ovakvog DPS-a koji 30 godina dominira političkom scenom Crne Gore, koji je 
30 godina najjača politička struktura na crnogorskoj političkoj sceni i koji je danas  kao što vidite  
jači nego ikada, da vam se ne istrčava na teren. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 19:26:04) 
 
 Hvala. 
 Uvaženi poslanici, radimo već tri i po sata vezano za Predlog odluke i samo ću vam reći 
gdje stojimo otprilike. Znači, u skladu sa  pravilima, DPS-u pripada 80 minuta. On je iskoristio 48 
minuta bez izlaganja gospodina Divanovića, znači 50 i nešto minuta. Demokratskom frontu 
pripada 39 minuta, a iskoristio je 54 minuta; SDP-u  pripada devet minuta, a iskoristio je 25 
minuta,;Bošnjaščka stranka, HGI i Albanska koalicija ima devet minuta, iskoristili su pet minuta; 
SD  i Liberalna partija imaju osam minuta i 30 sekundi, iskoristili su sedam minuta; SNP i  DEMOS 



iskoristio  je 12 minuta, a imao je na raspolaganju devet minuta; Posebni klub iskoristio je 22 
minuta, a po pravilu im pripada 11 minuta.  
 DPS je uvijek širok i uvijek raspoložen da se otvori određena diskusija i zato ste vidjeli da 
smo pravili određene ustupke i rekao sam vam da smo u jednom momentu imali sugestije iz 
Demokratskog kluba socijalista na veći novo tolerantnosti prema opoziciji, što možda treba i da  
postoji. Ja vas molim da vodimo računa o tome da se svako pridržava određenog vremena. 
Nećemo striktno poštovati, na Kolegijumu smo ipak na zahtjev šefa poslaničkog Kluba DF-a izašli 
u susret da ne moraju brojke da budu osnov, za sve ipak treba da postoji neki dogovor.  
 Zato dajem sad riječ  Milanu Zogoviću, a  poslije njega predstavnik DPS-a. 
 Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (23.08.19 19:28:02) 
 
 Danas u Skupštini Crne Gore prilično nevješto Demokratska partija socijalista pokušava da 
stvori ambijent kako zapravo ona nema nikakvog uticaja na ovo što je danas na dnevnom redu i 
na popunjavanje Odbora za sveobuhvatnu izmjenu izbornog zakonodavstva. 
  Iz prethodnih diskusija poslanika Demokratske partije socijalista stiče se utisak da su oni 
neke političke časne sestre koje zapravo kao nijemi posmatrači sa tribina gledaju, želeći da ostave 
utisak kako se opozicija iz čista mira svađa među sobom.  
 Poštovani građani, istina je da je juče Demokratska partija socijalista na Administrativnom 
odboru brutalno većinom otela Klubu posebnih poslanika mjesto koje im pripada u Odboru za 
sveobuhvatnu izmjenu izbornog zakonodavstva i mjesto poklonila kao drugo Demokratskoj Crnoj 
Gori, birajući između poželjne i nepoželjne opozcije. Mi poštovani građani, to je  i više nego jasno, 
nemamo povjerenje u Demokratsku partiju socijalista, a samim tim ne možemo imati ni povjerenje 
u one koji iza leđa kompletne crnogorske opozcije prave tajne dogovore i dilove sa Demokratskom 
partijom socijalista. Nakon jučerašnje sjednice Administrativnog odbora kojoj prilikom glasanja nije 
prisustvovao nijedan opozicioni poslanik, Administrativni odbor je predložio popunu Odbora za 
sveobuhvatnu izmjenu izbornog zakonodavstva sa dva predstavnika Demokratske Crne Gore, a  
odmah poslije toga je uslijedilo saopštenje Demokratske Crne Gore da su oni postigli cilj. To znači 
da je DPS konačno uspio da pronađe zdravo krilo o kojem se godinama govori po raznim 
političkim kuloarima. Ali centralno pitanje nije to. Centralno pitanje je, poštovani građani, zbog 
čega DPS danas neće da saopšti građanima Crne Gore na koji način je ucijenio Demokratsku 
Crnu Goru da prihvati da sa njima pravi tajne političke dilove iza leđa kompletne opozicione  
crnogorske javnosti. I vi danas treba da objasnite građanima Crne Gore zbog čega ste na silu oteli 
jedno mjesto Posebnom klubu poslanika, poklonili ga Demokratskoj Crnoj Gori i koje ste obaveze 
preuzeli  jedni prema drugima kada ste pravili tajne dogovore.  
 Naravno, to neće uticati na opoziciono raslopoženje većinske Crne Gore. Kada se pojavio 
Darko Pajović, mi smo i tada njemu podmetali da je pod vašim uticajem, da ćete ga slomiti, da je 
ucijenjen da je kupljen. I isto tako očigledno na isti način danas podmećemo i ovim novim 
Pajovićima, koji prave dogovore sa vama a nas optužuju da sarađujemo sa njima, i koji su dali 
sebi za pravo da bljuvaju jednu nezrelu i opasnu vatru danas  ispred ovog doma, da upiru prstom  
na poštene i časne ljude i dosljedne opozicionare koji su preživjeli golgotu od ovog režima. Ali, to 
neka im služi na čast. Vi ste, gospodo iz DPS-a, uspjeli da pronađete vaše zdravo krilo i to je stvar 
vaša i vašeg novog koalicionog partnera, ali nemojte ovdje prodavati nama rogove za svijeću i 
praviti se kako vi ne učestvujete u svemu ovome što se dešava, a zapravo ste vi kreatori ove 
političke igre. Zapravo je po vašem nalogu Evropska zajednica podvela Demokrate da prihvate 
ovaj dogovor sa vama. Meni je žao što se u opozicionom dijelu Crne Gore dešavaju ovakve stvari, 
ali iz dana u dan opozicija je prešla sve filtere i ja mislim da će vam se brzo vratiti kao bumerang  
sve ove vaše sitne igrice kojima zavadjate građane Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (23.08.19 19:32:44) 
 
 Poslanik Luiđ Škrelja. 



 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (23.08.19 19:32:54) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče.  
            Uvažene koleginice i kolege poslanici, 
 Dozvolite mi da na početku intervenišem naravno u pozitivnom smislu, pošto sam pročitao 
zabrinutost nekih medija. Zaustavite vrijeme dok se dogovorite.  
 Znači, imam obavezu da javnost upoznam i da otkolnim zabrinutost određenih medija koji 
nijesu imali prilike da vide šta se desilo nakon što je poslanik Milan Knežević prišao mom mjestu 
đe sjedim. /Prekid/ sve to dobro objašnjavali i na kraju su rekli da ne znaju što se desilo.  
 Desila se jedna lijepa i fina stvar, jedan koristan gest. Ja sam dobio na poklon od 
gospodina Kneževića jednu kravatu, crvenu kravatu, mada lično crvenu boju ne obožavam, ali 
poklonu se ne gleda u zube. Ja mu zahvaljujem, ali ovo ima neku drugu simboliku. Dao mi je 
posao pošto nema ga tu treba da provjerim cijenu koštanja ove kravate jer u slučaju da prelazi 
određeni iznos, moram da prijavim kao poklon Agenciji za sprečavanje korupcije. Jer, ja kao 
osvjedočeni legalista ne volim da ulazim u prekršaj po tom pitanju.  
 Ja mu još jednom zahvaljujem, ali zbog javnosti ponavljam - to nema veze sa njim. Lično ja 
kao Luiđ Škrelja nisam izmislio crvenu boju, ali nema ni snajpera, ni mitraljeza, ni crvene kravate, 
ni žute kravate, niti bilo koja boja da me promijeni iz političkog kursa u kojem se nalazim. Nalazim 
se na stabilnom brodu kojem svaki vjetar pomaže, jer zna đe će da ide i nemam namjeru da se 
ukrcam u neki brod koji ne samo što je potonuo, nego je izgubio i kompas.  
            Sad ću da pokušam vrlo kratko neku svoju viđenje ovoga što se desilo. Da ne bude 
zabune, poklon Milana Kneževića sa zadovoljstvom sam prihvatio. Skupština Crne Gore 26. 
saziva dana 30. oktobra 2018. godine je donijela Odluku o obrazovanju Odbora za  dalju reformu 
izbornog i drugog zakonodavstva. Dana 31. jula 2019. godine donijela je Odluku o izmjenama i 
dopunama odluke o obrazovanju Odbora za dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva, 
kojom je naziv odbora izmijenjen u Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog 
zakonodavstva. Odluka je stupila na snagu 5. avgusta 2019. godine.  
 Članom 5 Odluke određeno je da Odbor ima 14 članova, i to sedam članova koji se biraju iz 
reda poslanika parlamentarne većine i sedam članova koji se biraju iz reda poslanika 
parlamentarne opozicije. U nastavku ovog člana utvrđena su pravila raspodjela članstva u odobru, 
tako da svaki poslanički klub ima pravo na jednog predstavnika, dok se preostala mjesta dijele 
proporcionalno broju poslanika u  klubu. U toku implementacije ove Odluke, klub poslanika iz reda 
parlamentarne većine, kao i klubovi poslanika Demokratski front, SDP, SNP-Demos predložili su 
odgovarajući broj kandidata u sastav Odbora, dok je Poseban klub poslanika obavijestio 
Administrativni odbor da neće učestvovati u radu ovog tijela.  
 Cilj obrazovanja ovog Odbora bio je postizanje konsenzusa svih poslaničkih klubova u vezi 
sa izmjenama izbornog zakonodavstva kako bi se stvorili opšteprihvaćeni uslovi za  parlamentarne 
izbore koji bi vratili povjerenje svih učesnika, a prije svega građana u izborne procese u Crnoj 
Gori. Međutim, drage i uvažene koleginice i kolege, na osnovu prethodnih činjenja i nečinjenja od 
strane pojedinih poslaničkih klubova, jasno je građanima Crne Gore, ali i međunarodnoj zajednici 
da pojedini politički subjekti svoj neuspjeh na izborima pokušavaju opravdati navodinim lošim 
izbornim zakonodavstvom i ne žele priznati rezultate izbora koji predstavljaju izraženu volju 
građana.  
 Podsjećam da je Skupština Crne Gore dana 12. novembra 2018. godine /prekid/ 
predsjednika, zamjenika predsjednika 11 članova Odbora. U sastav odbora su bili predstavnici 
svih klubova, izuzev kluba Demokrate Crne Gore i Posebnog kluba. Dana 31. jula Klub Demokrate 
Crne Gore je dostavio predlog o izboru dva člana Odbora, dok je Miodrag Lekić, član odbora, 
podnio ostavku na mjestu člana Odbora.  
 Shodno dostavljenim predlozima, Administrativni odbor je zakazao 71. sjednicu, utvrdio 
dnevni red i na drugom nastavku sjednice postupio po predlozima navedenih klubova poslanika 
sve u cilju stvaranja uslova za rad Odbora. Međutim, juče je Administrativni odbor neposredno 
prije početka drugog nastavka 71. sjednice dobio dopis od Posebnog kluba poslanika kojim 
predlažu Aleksandra Damjanovića za člana Odbora, ali se o tome Odbor nije juče izjašnjavao iz 



razloga što je u toku bio drugi nastavak započete sjednice od 31. jula 2019. godine sa utvrđenim 
dnevnim redom. Odbor će na jednoj od narednih sjednica postupati po zahtjevu Posebnog kluba 
poslanika.  
 Juče je poslanik Aleksandar Damjanović prvo dostavio dopis Administrativnom odboru 
kojim  obavještava Odbor da će u ime Posebnog kluba poslanika sjednici kao zainteresovni 
poslanik prisustvovati Janko Vučinić. Nakon toga, pola sata prije početka sjednice dobili smo 
predlog Posebnog kluba koji je lično potpisao Aleksandar Damjanović, kojim je predložen za člana 
Odbora. Do tog trenutka a od 31.07. Odboru nije dostavljen nijedan drugi zahtjev osim zahtjeva 
Demokrata da se uključe u Odbor.  
 Na kraju, uvaženi poslanici, da bi poštovanim građanima Crne Gore bilo jasnije kakav 
odnos koji Klub poslanika ima prema radu Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog 
zakonodavstva, kao i koji klub ima kakve pretenzije u odnosu na članstvo u tom Odboru najbolje 
govore činjenice da je Klub poslanika Demokratskog fronta nakon što je Skupština, shodno 
važećim propisima, izabrala za zamjenika predsjednika i za dva člana predstavnika tog kluba, 
Demokratski front je dostavio predlog da se za članicu izabere Marina Jočić, kao četvrti 
predstavnik tog kluba, suprotno odluci o obrazovanju tog odbora.  
 Takođe, poslanik Aleksandar Damjanović, predsjednik Posebnog kluba, koji je juče 
neposredno prije početka sjednice, rekao sam, dostavio predlog, prethodno je 7. novembra 2018. 
godine obavijestio Administrativni odbor da neće koristiti pravo predlaganja članova kluba u Odbor 
za dalju reformu izbornog i drugog zakonodavstva. Istovremeno je predložio, suprotno Odluci o 
obrazovanju odbora, da se pripadajuće mjesto člana odbora ispred Posebnog kluba poslanika 
ustupi drugom opozicionom klubu poslanika.  
 Mislim da je sada svima jasno ko želi izmjene izbornog zakonodavstva, a ko opstruira i 
stvara uslove za ponovno opravdanje pred svojim biračima za sljedeće neminovno poražavajuće 
razultate na sljedećim parlamentarnim izborima 2020. godine, koji su već vidljivi kroz njihove 
postupke opstrukcije u radu Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva.  
 Hvala.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 19:41:32) 
 
 Komentar na izlaganje kolege Luiđa Škrelje ima kolega Damjanović.  
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (23.08.19 19:41:37) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Nimanbegu.  
 Pa, gotovo da ja nemam suprotne stavove sa ovim što je iznio gospodin Škrelja. Vi ste 
iznijeli sve onako kako je bilo. Samo jednu stvar niste ovdje rekli - Zašto ste, kada je sve to tako 
kao što kažete, dopustili da nezakonit predlog od dva poslanika dođe na glasanje Administrativnog 
odbora? Zašto niste birali samo jednog člana koliko i pripada tom klubu i zašto niste ako već to 
nije moglo na toj sjednici, a moglo je da ne ulazimo sad u tumačenje kako rade odbori, zašto niste 
zakazali sjednicu i izabrali ovog drugog člana? Dakle, sve je to tačno. Ustupili smo mjesto i bio je 
gospodin Lekić tu. Gospodin Lekić je napustio. Sada smo nakon izmjene odluke iskazali zahtjev 
da ono što nam pripada, pet opozicionih poslanika, da dobijemo. Onemogućili ste to time što ste 
nezakonito mimo odluke prihvatili predlog Demokratske Crne Gore. Zamislite da su vam predložili 
pet članova pa i da ste pet prihvatili ili deset. Znači, oni su mogli samo da predlože jednog člana, 
odnosno koliko god hoće da predlože, ali vi samo za jednog da se izjasnite i da mjesto koje 
pripada Posebnom klubu poslanika ne uzima nijedna druga politička opcija. Zašto je to urađeno ja 
sam u svom uvodnom izlaganju rekao, dakle van procesa.  
 Gospodine Škrelja, ja Vas znam kao demokratu, mi smo Ulcinjani, mi razgovaramo. Znači, 
u ovom trenutku ste na ovaj način ugrozili rad Odbora koji neće raditi. Sedam političkih partija  je 
sada van procesa. Ponavljam DNP, PZP, Nova, SNP, Ura, Ujedinjena Crna Gora i Radnička 
partija da bi unutra bili samo Demokratska Crna Gora i eventualno Demos. Je li to način da se sa 



predstavnicima ne više od deset poslanika od 39 iz opozicije radi i dođe do rezultata. Vi to znate 
da nije. Sve  je urađeno kako treba niste, sad da ja budem maliciozan neću jer sa Vama imam 
dobru komunikaciju i građansku i ulcinjsku što se kaže. Pa i vi ste čekali zadnji momenat da 
zakažete sjednicu Adinistrativnog odbora, 15 dana je zakazana ova sjednica Skupštine Crne 
Gore. Po onome što je vanredna sjednica, predlog je morao da bude 05. ili 06. avgusta gotov i da 
se zna o čemu se glasa. Ne, vi ste čekali zadnji dan uoči sjednice da zakažete, kao što sam ja 
čekao normalno, isto zadnji dan, kad je vi zakažete da podnesem uredno i na vrijeme Predlog. 
Jeste li mogli na ovoj sjednici, ja mislim da jeste, nećemo o tome da raspravljamo, ali ste mogli na 
drugoj koju biste zakazali pola sata nakon te. Kao što smo u 11:30h 31. jula zakazali, pred ponoć, 
da se uguraju dva čovjeka kojima to ne sljeduje, padobranci, a da bi se ostvarili neki ciljevi koji 
nisu vaši, nisu možda ni svih u DPS-u, ali jesu prljavih centara moći o kojima sam govorio. Dakle, 
imamo prostora da ovo popravimo, ako ne meni je drago i sa tim zaključujem, izuzetno mi je drago 
što ja nijesam onaj koga će birati danas DPS, nakon što je DPS 31. jula predlogom Željka 
Aprcovića branio amandmane Demokratske Crne Gore, sada predlogom Administrativnog odbora 
ponovo DPS čak i bez SD-a koji neće dati podršku, neću licitirati za ostale kolege, gura nezakonito 
dvojicu u odbor. Sve ostalo se slažem. Sve ostalo je stvar političke taktike, interesa u jednom 
momentu i /prekid/ bio kolega Lekić, podno ostavku, to je naše mjesto ponovo upražnjeno. Sad 
imamo interes da zajedno sa kolegama radimo i dođemo do finala ovog procesa, da predložimo 
dobro zakonodavstvo, nekome to ne odgovara, ne vama već dijelu kolega ovdje, ali brzo će se 
stvari otkriti do kraja. Potpuno se slažem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 19:45:26) 
 
 Poslanik Škrelja. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (23.08.19 19:45:28) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče Nimanbegu. 
 Nemam namjeru da, jer sam iskoristio možda i na način koji možda nije ni trebalo da citiram 
i Vas prije nego što ste mi dali komentar, tako sam i previše možda pričao o Vama, ali imam jednu 
činjenicu koju niko danas od vas neće da uzme u obzir. Vaš zahtjev, ja sam pročitao da ono što 
ste rekli da smo se izjasnili, da smo bili protiv, Administrativni odbor se nije izjasnio o Vašem 
zahtjevu. Ostavljamo malo vremena svima nama da vidimo šta ćemo. Dvojicu nijesmo nezakonito, 
jer 31. uveče jeste da smo kasno zakazali, ali je to i bilo plod duge rasprave da nijesmo još bili 
usvojili odluku. Nakon usvajanja Odluke, smo morali postupati po odluci i sada ono što vi sada od 
početka saopštavate, ne vi lično, da je ova sjednica nezakonita, da treba 27 poslanika da zakažu. 
Tačno, 27 poslanika treba da zakažu sjednicu, ali ne trebaju 27 poslanika da potpišu pojedinačno 
tačke dnevnog reda, jer to ide zajedno sa svim tim. Pročitajte Ustav, pa ćete da vidite kako piše u 
Ustavu. Mi smo sjednicu zakazali uzevši u obzir da je odmor, da je vrijeme godišnjih odmora, kao 
što vidite i danas i juče radimo, a Skupština nije u punom kapacitetu jer se ljudi nalaze na 
godišnjem odmoru. To je jedini razlog. Ali da smo mi stavili na izjašnjavanje Vaš zahtjev i da Vas 
eliminišemo onda je to druga stvar. Ali mi se nismo izjasnili. Ja sam rekao na početku i ponavljam, 
to je moje mišljenje, ovdje sjede ljudi odgovorni za državu i za društvo. Inicirajte uslove da se 
Odbor popuni onako kako treba, ali kako je krenulo ukoliko odstupe od odbora, nije isključeno da 
ćemo mi popuniti Odbor. Mi hoćemo da radimo. Mi hoćemo da idemo naprijed, mi hoćemo da 
završavamo ono što bi trebalo da bude afirmativno za ono što nas čeka u 2020. godini. Nećemo 
opet da nekome damo šansu da poraz opravdava onim što sam rekao, porazom na izborima, 
nego da stvaramo uslove da u uslovima jednakih šansi dobijemo kvalitetnu novu vlast u bilo kom 
osnovu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 19:48:07) 
 



 Na Vaše izlaganje ima komentar i kolega Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 19:48:14) 
 
 Dame i gospodo,  
 Pošto nije sve rekao, jer vjerovatno ne zna gospodin Škrelja, Vi ste dobili kravatu koju je 
nazadovoljni član i birač Demokrata dao Milanu Kneževiću da Vama, kao predsjedniku 
Administrativnog odbora, uruči za to što ste Vi pomogli da oni napuste Demokrate. Savršeno je  
jasno o čemu se radi. Kolika je cijena vidite sa ovim Radonjićem ili neko će Vam pomoći, on će to 
posebno da ocijeni. 
 Drugo, nemojte da se pravite ovdje da ste došli ne znam odakle i da govorite recitacije. Ne 
znam ko Vas je naučio, imali ste jedan fin esej od minut i po. Zakažite Administrativni odbor. Tema 
Administrativnog odbora "Primjena odluke". Vi ste pomenuli Marinu Jočić. Tačno, Demokratski 
front je u uslovima kada nije želio Posebni klub da učestvuje zbog toga što /prekid/ građanskog 
jedinstva, ili kao je oni zovu, i kada Demokrate nisu htjele, postojao je dogovor da se popuni 100% 
Odbor dok se neko ne predomisli. Nije gospodin Rudović izabran u prvoj iteraciji. Gospodin 
Rudović je izabran na osnovu konsultacija koje smo imali. Prevashodno je izabran gospodin Lekić, 
gospodin Lekić je načinio veliki gest, podnio je ostavku. Nije, nego ste napravili kombinaciju, 
gospodin Lekić je u dijelu ovog vašeg dogovora. Sada vi imate odluku. Ako hoćete da radite u 
skladu sa principima, na čemu insistira i Socijaldemokratska partija i mi, zakažite Administrativni 
odbor, dajte jedno mjesto Posebnom klubu, dajte jedno mjesto Demokratama. Ako je nešto sporno 
nakon toga, vršite izmjene odluka, promjene i tako dalje. Vi to, gospodine Škrelja, nećete, ali to je 
najmanje bitno.  
 Za mene je bitno, kao čovjeka, da sam ja čuo da danas ispred ovoga doma izgovara riječ 
jedan nazovi opozicioni poslanik koji sa vama ima dil da su sklopili sporazum DF za Nikšić i sada 
za oslobađajuću presudu Kneževiću i Mandiću izgovara danas, naš kolega koji je kolega 
opozicionar. Neka kažu što god hoće, napali su i mene i Milutina Đukanovića, to me ne interesuje, 
neću da odgovaram. Suviše su mali i suviše su sitni ti da im se odgovara, ali ovo je skandal. Ovo 
je nešto što nije čovječno, na ovo mora da se reaguje. Oni su danas javno dali punu podršku 
Milivoju Katniću za progon Andrije Mandića i Milana Kneževića i čitavog Demokratskog fronta. To 
je za mene kao čovjeka i za nas u DF-u /prekid/.  
 Gospodine Škrelja, dok smo god živi, pamtićemo Vas kao čovjeka koji je progonio, 
suprotno Ustavu i zakonu ove zemlje, ljude na pravdi Boga. To je Vaša pozicija. I sada završavate 
za te ljude posao da ih umjesto jedan bude dva. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 19:51:36) 
 
 Gospodine Škrelja, izvolite. Pravo odgovora na komentar. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (23.08.19 19:51:57) 
 
 ... tako da smo tu 1-1, ne sjekiraj se. Uopšte nemoj da se sjekiraš i te prijetnje, molim te, 
nemoj meni da upućuješ. Ne možeš me zaplašiti nikada. Rekao si jasno da ćete me zapamtiti 
zbog progona. Nikoga progonio nijesam. To je prva stvar. Druga stvar, ja sam mislio da je ovo 
poklon od Milana Kneževića i prihvatio sam. Nijesam znao da ste vi postali poštonoše Demokrata, 
da ste donijeli poklon od Demokrata. Tu završavam priču. Mislio sam da je poklon od Kneževića, a 
da ste postali poštari Demokratama nijesam znao. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (23.08.19 19:52:37) 
 
 /Govor na albanskom/ 



 Komentar kolega Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.08.19 19:52:48) 
 
 Evo da pokušam da negdje apelujem da iz ovoga izađemo na način koji će nam omogućiti 
da taj Odbor profukncionioše. Bojim se da ovako kako smo krenuli ili ćemo imati Odbor koji neće 
funkcionisati, ili ćemo dolaziti do određenih pravnih zavrzlama iz kojih ćemo teško izaći.  
 Dakle, kolega Škrelja, ovdje čak ni vaš koalicioni partner SD ne smatra da je Administrativni 
odbor donio dobru odluku. Mislim da i to negdje treba da znači nešto. Oni kažu da se ne slažu da 
jedan politički subjekt, mimo člana 5 Odluke, ima dva predstavnika. Dakle, ja sam predložio kao 
član Administrativnog odbora, nijesam mogao da budem juče iz porodičnih razloga,  na sjednici 
1.avgusta jedno rješenje koje vi niste prihvatili da se o njemu izjasnimo koje je imalo smisla. Sada 
ću reći koji je to bio Prijedlog. 
 Ja sam vam tada predložio da izkoristite činjenicu da se tada nije odlučivalo o bilo čemu, da 
svim poslaničkim klubovima, imajući u vidu da je donešena izmjena i dopuna te odluke, pošaljete 
kao predsjednika  Administrativnog odbora akt da pitate - da li želite da učestvujete u radu Odbora 
imajući u vidu novonastale okolnosti donijete odluke. Da ste tada prihvatili moj prijedlog i uputili 
dopis, vi biste za tu sjednicu koju ste zakazali kao nastavak 22, imali stavove klubova i bila bi 
situacija potpuno čista. Nijeste prihvatili moj prijedlog, dobili ste prije sjednice prijedlog kolege 
Damjanovića, kao što ste dobili prijedlog Demokrata u pola dvanaest 31. jula. Zakazali ste 
sjednicu i zbog sticaja okolnosti na toj sjednici se nije odlučivalo. Dakle, i Vi znate, Vi ste dobar 
pravnik, da član 5 te odluke kaže da svakom klubu poslanika pripada najmanje jedan član Odbora, 
a preostali dio proporcionalno broju poslanika. Dugo ste u ovom Parlamentu, znate da ovaj 
ostatak od pet do sedam, dakle ta dva koja se proporcionalno raspoređuju po dontu pripadaju 
kolegama iz Demokratskog fronta. Ponavljam i pozivam Demokratsku partiju socijalista da učini 
ovaj napor, da zakažemo sjednicu, da izaberemo kolegu Damjanovića jer mu to pripada. Ne zato 
što to želi DPS, ili zato što to želi SDP ili bilo koji subjekt, zato što piše u Odluci koju smo zajedno 
usvojili, a da nakon toga ko želi da učestvuje u radu Odbora, ko ne želi takođe ima pravo na svoj 
politički stav.  
 Mi vam sada /prekid/ da pravimo opstrukciju u tom Odboru, ali ne možemo da učestvujemo 
na nečemu što je konstituisano na nepravu, odnosno suprotno o ovoj odluci. Da bismo počeli da 
funkcionišemo kako treba i dali, ono što Vi kažete, da svaki vjetar, parafraziraću, će pomoći brodu 
koji zna đe treba da ide, ako mi kao taj Odbor znamo đe treba da idemo, a treba da idemo da 
napravimo dogovor oko fer i demokratskih uslova, onda nemojte na početku da nam vjetar 
umjesto u leđa, figurativno govorim, duva u lice i da na nepravu konstituišemo ovaj Odbor. Mislim 
da nam je to politički svima najelegantnije da uradimo. Poslije toga svako pravo na svoj politički 
stav može da ima, da učestvuje ili da ne učestvuje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 19:56:42) 
 
 /Govor na albanskom jeziku/ Nema potrebe. 
 Kolega Anđušić se javlja za proceduru. Izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (23.08.19 19:56:48) 
 
 Vrlo kratko u ime kluba poslanika Demokratske partije socijalista, potpredsjedniče, ako 
dozvoljavate. 
 Dakle, potpredsjednik Gvozdenović je maločas pročitao preostali raspored vremena i 
mislim da je bio više nego korektan kada je saopštio da će dozvoliti i pored toga što pojedinačno 
su gotovo svi klubovi iz reda opozicije prekoračili svoje vrijeme sve preostale diskusije. Mislim da 
je to više nego korektno, a mi pored toga imamo evo ne znam koliko već komentara po različitim 
temama, to ide već u nedogled. Ako je potrebno ponovo da pročitate preostalo vrijeme da vidimo, 



jer ne znam dokle ćete onda ići. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 19:57:35) 
 
 Kolega Anđušiću, ja sam lično imao jednu veoma bitnu za mene obavezu. Bio sam pozvan 
na neko političko slavlje kod jednog mog dragog gospodina i moraću preskočiti tu obavezu. Tako 
da u našem radu imamo trenutaka kad smo prinuđeni da nešto žrtvujemo. Tako ćemo žrtvovati još 
vremena dok ovi prijavljeni ne budu govorili, a oni su sljedeći: Jovan Vučurović, Jovanka Laličić, 
Anka Vukićević, Marta Šćepanović, Branko Radulović, Miloš Nikolić, Milutin Đukanović, Momčilo 
Martinović, Goran Radonjić, Nikola Rakočević, Andrija Mandić i time ćemo završiti redosljed 
prijave. Ja ne znam da je završnica na bilo kojoj strani.  
 Idemo po redosljedu.  
           Jovan Vučurović. Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (23.08.19 19:58:37) 
 
 ... prinesem tome da Vi ipak pođete na to slavlje. Da budem što kraći, a nijesam čak ni 
mislio da govorim dok nijesam vidio onu konferenciju za novinare izvjesnog Koprivice u 14h. 
Poslije toga mogu samo da konstatujem da osim što je došlo do koalicije između Demokrata i 
DPS-a, da su se Demokrate jasno stavile na stranu Milivoja Katnića, što je najgore što može da se 
desi nekome danas u Crnoj Gori. Aleksa Bečić, Boris Bogdanović i izvjesni gospodin koji se 
obratio ovdje ispred Skupštine, čini mi se da se preziva Koprivica, isti su kao Milivoje Katnić, 
makar što se mene tiče. Poznata je činjenica, poštovani građani, da crnogorski kriminalni režim 
kad god je u opasnosti, kad god mu nešto škripi aktivira spavače. Dakle, to smo vidjeli 'ajde da 
vratim vrijeme malo, u slučaju Novaka Kilibarde, Žarka Rakčevića. Vidjeli smo u slučaju Darka 
Pajovića, a danas to gledamo u slučaju Alekse Bečića i njegovih momaka, Demokratske Crne 
Gore i Aleksinog, ne znam šta mu dođe mentor ili partner, Vladimir Pavićević iz izvjesne stranke 
koja se zove Crnogorska, a inače je antisrpska i antipravoslavna stranka. I toj koaliciji danas 
pripada i Aleksa Bečić, ali zašto, poštovani građani, Demokrate upravo sada podržavaju 
Demokratsku partiju socijalista? Zašto ja sada pričam sada o spavačima? Dakle, ti spavači se 
aktiviraju u trenutku kada je DPS-u najteže. Bili su protesti.  
 Dakle, imamo aferu Koverat, aferu Klap, aferu Vardar, dakle, mora neko da se pojavi kao 
što je i bilo ranije, govorim od vremena Kilibarde, da pomogne Demokratskoj partiji socijalista da 
prevaziđe tu krizu, da se nekako odupre. A šta je najvažnije? To je da nekoga animiraju iz 
opozicije da im pomogne, a to je u ovom slučaju Aleksa Bečić i njegova stranka. Kad pomenuh 
ovo da se odupre, tu su, da se nađu režimu, od ruke i neki djelovi tzv. organizacije Odupri se. 
Vidimo ih danas i ovih dana da napadaju Demokratski front, da napadaju ostale u opoziciji. Dakle, 
uopšte ne razdvajam Aleksu Bečića i njegovoj pokušaj da pomogne režimu od onih rekao bih 
djelića što su ostali od nekadašnje organizacije Odupri se. Upravo ti ljudi koji danas pomažu Aleksi 
Bečiću su urušili proteste, vrlo svjesno. Čitavo vrijeme dok su protesti bili organizovani svojim 
potezima, svojim nečinjenjem, svojom neaktivnošću su rušili te proteste i oni se danas nalaze u 
istom horu zajedno sa Aleksom Bečićem, koji je danas u koaliciji sa Demokratskom partijom 
socijalista. Na političkoj sceni, poštovani građani, danas postoje dva koncepta. Prvi koncept je, 
vezano za izborno zakonodavstvo, koncept Demokratskog fronta i ostale opozicije  koja želi da se 
konkretnim i kvalitetnim rješenjima izbori za neke metode koje mogu da uruše ono što radi 
Demokratska partija socijalista 30 godina, dakle, krade izbore. Drugi koncept je koncept kako 
sačuvati DPS na vlasti. To je koncept koji predvode Marta Ščepanović, Aleksa Bečić, Boris 
Bogdanović, Ljubo Škrelja i ostali. To je drugi koncept.  
 Mislim da je opoziciona javnost poptuno na strani naravno koncepta koji predvode DF i 
ostale stranke iz opozicije, jer, poštovani glasači opozicije, mi smo ovdje vidjeli da Demokrate, 
Demokratsku Crnu Goru zastupaju gospodin Škrelja i gospođa Marta Šćepanović. Dakle, oni 
zastupaju predloge Demokratske Crne Gore i listom je DPS glasao za predloge DPS-a i 
Demokrata, a samo jedan poslanik opozicije je glasao za njihove predloge. To je ja mislim 



dovoljno da shvatite da čitava opoziciona javnost prezire ovo što su uradili Aleksa Bečić, Boris 
Bogdanović i njihov mentor i partner, ne znam šta im je sve, Vladimir Pavićević i da preziru 
koaliciju koja je uspostavljena između Demokrata i DPS-a. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 20:03:39) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći je poslanik Goran Radonjić, a neka se pripremi poslanik Branko Radulović. 
 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (23.08.19 20:03:51) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani, na dnevnom redu po ko zna koji put je stvaranje elementarnih uslova za 
slobodne i fer izbore, koje nažalost čekamo decenijama. Bez slobodnih i fer izbora nema 
slobodnog društva. To postaje sve više zarobljeno društvo i svaki segment tog društva postaje 
zarobljen i loše funkcioniše.  
 Jedan Andrićev junak iz "Proklete avlije", kaže ovako: "Ako hoćeš da znaš kakva je neka 
država i njena uprava i kakva im je budućnost, gledaj samo da saznaš koliko u toj zemlji ima 
čestitih i nevinih ljudi u zatvorima, a koliko zlikovaca i prestupnika na slobodi". To će ti najbolje 
kazati. E zapitajmo se svi je li Crna Gora bliža slobodi, slobodnom društv, ili Andrićevoj "Prokletoj 
avliji". Da li kod nas neko iz samog vrha vlasti ko prizna da je krišio zakon, zloupotrebljavao, 
napravio milionske štete, ide u zatvor? Da li neko ko smisli i sprovodi zloglasni plan - jedan 
zaposleni četiri glasa, trpi nešto, da li biva kažnjen, stigmatizovan ili biva zaštićen i nagrađen, 
unaprijeđen čak? Da li neko ko javno govori neistinu, ko plagira, ko falsifikuje, ko obmanjuje 
javnost, nešto trpi ili napreduje u diplomatiji, u ministarstvima? Da li neko ko učestvuje u izbornoj 
krađi nastavlja da radi u državnoj administraciji? Da li se opravdava time što se kaže - ljudi 
griješe?  
 Mi iz Ujedinjene Crne Gore još prošle godine kad  je formirana ta Radna grupa, nekad se 
tako zvala, nekad odbor, rekli smo da nema nikakve sveobuhvatne reforme izbornog 
zakonodavstva bez primoravanja DPS-a da prihvati prelaznu, tehničku, vladu državnog jedinstva, 
kako je god nazvali, koja će sprovoditi ono što bude dogovoreno. Jedini smo to govorili. I samo 
pod uslovom da najjači opozicioni subjekti sa najvažnijim ljudima uđu u tu vladu, da stanu 
autoritetom iza te vlade.  
 Takođe se ništa ne može postići, rekli smo bezbroj puta, bez koordinisanog i zajedničkog 
djelovanja opozicije. Vrijeme je pokazalo da smo bili u pravu. Za godinu dana, skoro godinu taj 
odbor je održao dvije sjednice. Nekakvi pododbori u tajnosti u konspiraciji nešto rade, a da niko ne 
zna šta i niti ko zna ko su članovi toga i navodno su pripremili nekakve predloge čiji se sadržaj 
takođe drži u tajnosti. Nedavno smo imali separatno dogovaranje sa DPS-om, svejedno da li 
direktno ili preko evropskih predstavnika, i isto, kao što smo i rekli, takvo dogovaranje ne može 
donijeti ništa dobro - niti za opoziciju, niti za građane. Zato treba odustati od takve rabote. Bilo bi 
očekivano da imamo zajednički plan, zajedničke ciljeve, zajedničke metode kao opozicija, da te 
predloge donesemo zajedno, da ih usaglasimo zajedno, a ne da ih dobijamo preko DPS-a.  
 Pozivam ponovo sve opozicione stranke da povuku svoje predstavnike iz Odbora. Pozivam, 
jednako važno, sve predstavnike NVO sektora da izađu iz tih pododbora, da izađu iz svih komisija 
bilo da se bave ovim, bilo da se bave pristupnim pregovorima. Šta će oni tamo? Kome oni pomažu 
tamo? Je li ljudima koji stvaraju uslove da nema slobode ovdje? Dosta je bilo glume da je sve 
normalno i da treba pomoć nekih eksperata. Hoće li sad ovi nevladini eksperti u Savjetu agencije 
za sprečavanje korupcije nešto da donesu? Koliko vidim, kao ovaj Administrativni odbor, odlučili 
su drugi put zasijedaju. Divno zaista. Zar je moguće da se borba za slobodne izbore, da kažem 
nešto i o nama, pretvorila u prepucavanje i pljuvanje unutar opozicije, psovanje? Zašto smo došli 
do toga? Hoćemo li da slušamo psovanje, pa onda poslije da kažemo -  hajmo sad da 
sarađujemo? Da se posle opet grle i ljube pa ponovo pljuju? Pa, nećemo valjda, nisu nas zato 



građani birali. Valjda su nas birali da se ponašamo odgovorno, valjda su nas birali da damo 
primjer ponašanja i kulture i principijelnosti.  
 Redosljed poteza treba da bude sljedeći - izlazak iz svih odbora, odmah prestanak rata 
unutar opozicije, sastanak i zajednička platforma,  onda ultimatum DPS-u i neodustajanje od tog 
ultimatuma i od tih zahtjeva za slobodne izbore. U protivnom, potpisali smo već bojkot. Na bojkot 
oni nemaju odgovor, imaju odgovor samo da nam nešto nude, ali u separatnim pregovorima 
nećemo dobiti ništa.  
 Još jedan stvar, nama ne treba krivac za poraz nego nam treba pobjeda. Sjetite se 
predsjedničkih izbora gdje su lideri opozicije da izađu, da pobijede Đukanovića, nego su nam dali 
kandidata koji ne može da pobijedi da niko ne bude kriv. Meni, a i vama, građani, ne treba krivac 
nego pobjednik. Mi smo zaslužili slobodu, a ne "Prokletu avliju". Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 20:08:53) 
 
 Hvala, kolega Radonjiću.  
 Sada je poslanik Branko Radulović. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (23.08.19 20:08:59) 
 
 Gospodine Nimanbegu, građani Crne Gore,  
 Ja sam, da vas podsjetim samo, odustajao od svake replike, tako da ćete mi neki sekund, 
ako budem vrijedan pažnje, tolerisati.  
 Građani Crne Gore, shvatite da politika treba da bude poštena djelatnost, zato što je ona u 
funkciji javnog interesa svih nas. Bez politike, prave politike..... Tako sam je i shvatio.  
 Ovih 29 godina, boreći se za demokratsku, samostalnu, prosperitetnu Crnu Goru, dobili 
sam dosta ožiljaka ja i moja porodica. Bavim se politikom u saglasju svoje porodice zato što sam 
dosta stekao i dosta napravio na profesionalnom planu. Imao sam mnogo ožiljaka, imam mnogo 
ožiljaka, ali posljednji ožiljci koje sam vidio i doživio, da boreći se protiv jednog nedemokratskog 
režima znak jednakosti moje golgote da je bila faktički samo igra i laž, s jedne strane. S druge 
strane, sad se ježim tako mi Bog pomogao, ono što mi prolazimo, ono što prolaze posebno lideri 
pojedini, ono što prolaze njihove porodice mislio sam nikada se nije ni desilo u Crnoj Gori. Ni prije 
50, ni prije 100, ni prije 200 godina, a ne danas da nam neko kaže da mi trgujemo sa tim 
samicama, sa tim gladovanjem, sa tih pet godina. Ja ne mogu da shvatim da je to politički interes. 
Ne mogu da shvatim da je to neka ljudska slabost. Duboko vjerujem da su ti nepomeni bolest i da 
to nije svojstveno Crnoj Gori. Ja duboko vjerujem da ona dvojica koji su bili danas ispred 
Skupštine meni nisu dolični, dostojni da pomenem njihovo ime. Onaj iz Pljevalja, zaboravim, 
naučila me ćerka da sve što je ružno izbacim iz glave i tako ostajem ja još, čini mi se, razuman. 
Da može ljudski um da u mojoj Crnoj Gori neko iskoristi, da neko kaže, daleko bilo da iko u Crnoj 
Gori doživi što su doživjeli: Mićko, Andrija, Nebojša i pojedini od nas. Daleko bilo.  
 Potpredsjedniče, ovo sam rekao zbog Crne Gore, zbog morala Crne Gore, zbog budućnosti 
Crne Gore i zbog svega. Ovo mi uzmite kao neki moj bol, kao nešto što jednostavno želim da 
nisam doživio, nije ovo Crna Gora, nisu ti ljudi Crna Gora. Ja nemam riječi što da kažem osim da 
kažem da je to bolest, da ne može ništa biti, da ne može to drugačije da se shvati.  
 Građani Crne Gore, bili ste opterećeni, ni pametni čojek, ni onaj koji je više u politici, ni onaj 
koji prati ne može sve to da isprati. Nije ovo borba u opoziciji, nije ovo konflikt sa vlašću. Ovo je 
put, izbora puta Crne Gore. Ja stalno zborim, ja stalno preklinjem da onaj koji odlučuje ne napravi 
pogrešan potez. Mi se nalazimo u strašnoj krizi, ljudi. Shvatite, odlaze nam. Moji razmišljaju iz 
moje porodice, mislim da smo jedni od najškolovanijih jer smo sve dali u tome. I moj otac, i ja, i svi 
ostali. Ja se bojim toga da nam ne pođu, da nemaju uslova. Jednostavno ćemo potrošiti 
crnogorsku mogućnost. Mi se nalazimo prije svega u moralnoj dubokoj krizi. Ovo danas što se 
desilo je bolest moralna kriza Crne Gore. I problem je, ono što se ne slažem sa vama, je da se 
svaki dan Crna Gora sve više troši, sve više truje. Crna Gora danas nije ista kao što je bila juče, 
sjutra. Ja sam tek počeo, ja Vas molim, preklinjem da ne oduzmete drugima, da mi dopustite i 



hoću nešto da rečem zbog čega sam u politici. Preklinjem Vas da mi date nekoliko minuta da 
kažem.  
 Sljedeći izbori su biti ili ne biti Crne Gore, da li će se skameniti Crna Gora u nečemu što 
znači nestajanje građanske Crne Gore, suživota Crne Gore ili će krenuti onaj koji misli da će sjutra 
napraviti zlatna brda i doline je laž. Treba nam desetine i desetine godina zajedničkog 
najpoštenijeg rada da Crna Gora krene nekim uzlaznim putem. Ljudi, uvijek sam želio, nikad 
nisam zborio da ste vi jači od nas. Problem je što se mora stvoriti u svakom društvu alernativa 
jaka, programska i u svakom obliku. I zato sam bio u Liberalnom savezu zato što sam volio Crnu 
Goru, i zato sam bio u Narodnoj slozi, zato da bih objedinio i zato sa ponosom kažem da sam u 
Pokretu za promjene. Još većim ponosom u Demokratskom frontu. Tako mi Bog pomogao, ja to 
tako kažem. Ne da bih vas srušio i da bih vam napravio pakost. Mrzim to. Da Bog da da vam 
svako dijete bude srećno, napredno, radno, progresivno. To je dobro za Crnu Goru. Ta 
konkurencija, taj točak demokratije, to vrćenje, bolji od boljeg, za to se borimo. Da ne bude onih 
/prekid/ slabosti, da se ponovi i 2016. i predsjednički izbori, kada nam je bio Lekić. Nije Lekić 
pobijedio samo zbog Lekića. Pobijedio je i zbog Demokratskog fronta i zbog sve opozicije. I mi 
smo pobijedili i u takvim uslovima. 
 Ovo su dokumenta, ja sam ludak koji čita, koji radi. Ovaj dokument je prvi briselski 
dokumenat koji ne valja boba. Znate li šta je bob? Bob je ono kad nema ništa u njega. Okruglo je i 
mnogo te mami, ali kad ga otvoriš ništa nema. To je bilo 28.06. 2018. Toliko smo ga unaprijedili da 
je bilo nenormalno i promjene Ustava, jer Ustav nije sveto pismo. Ustav je nešto što treba 
mijenjamo da bi bila ustavnost veća, da bi bilo suživot veći. I ono je mnogo toga doprinijelo i 
prokleta ona noć 30.11. kada sam mislio da Crna Gora nije onoliko ružna, kad Daliborka koju 
poštujem, reče da nije Crna Gora ono. Nije Crna Gora Daliborka ono. Ono je prokleta Crna Gora 
kada je uhapšen Nebojša Medojević i zamrznuli smo ovo. Mnogo smo ovo unaprijedili. Ljudi što su 
sada napravili, ovaj takozvani Brisel 2 ne valja ništa. Znajte nešto, ja volim da se s vama tučem, ali 
ne na ulici da vas smijenim. Prokleto je na ulici ako vas smijenim, ali s vama ću da se tučem da 
bih bio s vama ravnopravan, da sjednem za isti sto i da dođemo do zajedničke platforme i 
zajedničke prelazne vlade.  
 Na slobodnim izborima neka pobijedi onaj /prekid/. Demokrate, nemam ništa protiv njih. Oni 
su mladi, ludi, neki će postati čovjek, neki neće. Mnogo ih znam i ne želim o njima da pričam. 
Naša pozicija je 0. Vi ćete da mašete, minimum uslova ćete da napravite. Neće ništa biti od 
tehničke vlade, neće biti ništa od uslova. Da li će biti slobodni izbori? Ne. To je prokletstvo Crne 
Gore i neće se priznati. Ima rješenje za to, ponovo zajedno nek' se izvinimo i ponovo zajedno. Bez 
vas nema Crne Gore, ali ni bez nas nema Crne Gore. Bez vaše đece nema Crne Gore, poštene i 
dobre, ni bez naše đece nema Crne Gore. Treba da se dogovorimo kako da budu slobodni izbori. 
 Izvinjavam se zbog vremena, mogao bih da pričam još sat vremena. Nadam se da neće 
moj parlamentarni život i politikom iz profesure biti uzaludan. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 20:19:23) 
 
 Sljedeći je poslanik Milutin Đukanović, a neka se pripremi poslanica Anka Vukićević. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (23.08.19 20:19:34) 
 
 Poštovani građani, evo samo u Crnoj Gori može da se dogodi da politička praksa postane 
saopštavanje nevjerovatnih neistina. Tako smo danas mogli da čujemo infantilne i imbecilne izjave 
predstavnika Demokratske Crne Gore da je Demokratski front, zamislite, prodao Nikšić da njegovi 
lideri ne bi išli u zatvor. Takođe smo mogli da čujemo da smo napravili dogovor sa Demokratskom 
partijom socijalista kako bi naši lideri bili oslobođeni u aferi "Državni udar". Od kada se bavim 
politikom veće neistine nijesmo mogli da čujemo. Koliko je to istinito najbolje znaju građani Crne 
Gore. 
 Andrija Mandić je osuđen na pet godina zatvora, Milan Knežević takođe na pet godina 
zatvora. Milan je odležao četiri mjeseca u Spužu, Mihailo Čađenović je osuđen na godinu i šest 



mjeseci, već je proveo osam mjeseci u Spužu. Dejan Vujisić, Željko Šćepanović i Momir Nikolić  
bili su već u zatvoru šest mjeseci. Protiv njih i Nebojše Medojevića se vodi sudski proces. I mi 
sarađujemo sa DPS-om? Milivoje Katnić nije mogao da poželi da neko da ovakvo saopštenje, a 
neko ko se do prije nekoliko zvao opozicija. Takođe nam se saopštava da smo mi napravili tu 
formulu vlast sedam, opozicija sedam i da raspored unutar partija bude takav kakav je danas, da 
svaki klub ima po jednog. 
 Radi građana, prvi predlog Demokrata iz juna 2018. predviđao je šest predstavnika vlasti, 
pet predstavnika opozicije. E pa mi smo krivi što smo taj odnos izjednačili sedam vlast, sedam 
opozicija.  
 Zbog čega je DPS slomio dogovor sa Demokratskim frontom? Zato što je DPS znao da je 
Demokratski front jedan od uslova koje je postavio i na Kolegijumu saopštavao, da mi želimo da 
mijenjamo Ustav u njegovim diskriminatorskim normama. Te su norme najviše diskriminisale 
srpski narod, ali takođe bilo je tu još normi koje su izborni proces činile nelegalnim. Crna Gora je 
jedna od rijetkih država gdje nijesu definisana prava, odnosno definisana su prava nacionalnih 
manjina, ali se ne zna ko su nacionalne manjine. Da li neko i danas želi da određeni manjinski 
narodi dobijaju mandat sa 1.500 glasova? Takođe, u Odluci iz oktobra prošle godine bilo je 
predviđeno da se implementiraju preporuke Evropske komisije, da se implementiraju preporuke 
OEBS-a iz 2018. godine. I Demokratska partija socijalista je bila svjesna da je to suštinsko 
otvaranje priče o ambijentu za održavanje izbora. Za njih je to jednostavno bilo neprihvatljivo, 
brutalno su prekinuli rad tog odbora na način što su uhapsili Nebojšu Medojevića, a Milana 
Kneževića stavili u pritvor, bez skidanja imuniteta, protivzakonito i protivustavno. Godinu dana su 
tražili nekog poželjnog i, nažalost, uspjeli su da nađu Demokratsku Crnu Goru Alekse Bečića. Vi 
pričate o nejedinstvu opozicije. Da li  je opozicija bila ikad  jedinstvena  kao danas? Svi osuđuju  
odluku Administrativnog odbora. Samo imamo osam poslanika iz Demokratske Crne Gore koji 
podržavaju nezakonitu  odluku Administrativnog odbora. 30 poslanika  opozicije se protive ovome i 
niko iz Demokratske partije socijalista neće da kaže - jeste, u pravu ste, ova odluka 
Administrativnog odbora je nezakonita. I s kim ćete da postignete dogovor, sa kim ćete da vodite  
dijalog? Mislite ako je neko /prekid/ i podveden /prekid/, da možete postići neki napredak i da ćete 
dobiti neki štrik u Briselu i da ćete na taj način prikazati kao neki demokratski iskorak u Crnoj Gori. 
Od toga nema ništa. Vi očigledno bježite od suštinske rasprave u ovom Parlamentu. Politiku vodite  
u kuloarima i ko je spreman da radi na taj način, nek mu je srećno. Mi nećemo da budemo dio 
toga. Sad ponavljam ovdje - nijesu samo zakoni problem, problem je kako se sprovode ti zakoni. 
Ako mislite da napravite milimetar naprijed, morate da saopštite javno da ste spremni da će 
eventualnu implementaciju tih zakonskih rješenja sprovoditi tehnička vlada. To je minimum. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 20:25:35) 
 
 Hvala. 
 Prije nego što dam riječ koleginici Anki Vukićević, da najavim da je poslije koleginice 
Vukićević kolega Andrija Mandić i završna riječ u trajanju tri minuta ispred DPS-a. Onda se stiču 
uslovi da odmah potom pristupimo glasanju povodom ove tačke dnevnog reda. Znači 10 - 15 
minuta nadam se da ćemo moći pristupiti glasanju. 
 Koleginice Vukićević, riječ je Vaša. 
 Izvolite. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (23.08.19 20:26:04) 
 
 Poštovani građani, Posebni klub poslanika ostaje pri stavu da nema izlaska na izbore bez 
tehničke vlade. Takođe, naš predstavnik u Odobru za izmjenu izbornog i drugog zakonodavstva,   
ako bude izabran naravno, uzeće učešće u radu Odbora kada se na dnevnom redu nađu 
pregovori o tehničkoj vladi. Ne vjerujem da je bilo ko od kolega iz opozicije spreman da ide na 
izbore bez tehničke Vlade kao mehanizma kontrole izbornog procesa. Ulazak u trku bez pravila  



koja bi jednako važila za sve pred građanima Crne Gore, pred opozicionim biračima više nema 
ama nikakvog opravdanja. Sve primjedbe, žalbe, prigovori, pa i onih 2300 prigovora nakon izbora 
2016. godine su uzaludna  priča /prekid/ koji su jasno ukazivali na kršenje izbornih i drugih 
zakona.  
 Poštovane kolege iz opozicije, mislim da smo mjesec izgubili na međusobne svađe, 
umjesto da zajedno insistiramo na poštovanju zakona i Ustava, da zajednički insistiramo na 
rasvetljavanju afera Klap i Koverat i brojala bih do sjutra koliko ih je, da zajedno se potrudimo da 
zaštitimo Crnu Goru i njene prirodne resurse od devastacije onih privilegovanih pojedinaca. 
Vrijeme je da sjednemo za isti sto da razgovaramo. Jer, za naše sukobe nije nam kriv DPS, krivi 
smo mi. Krivi smo mi koji uporno istrajavamo na međusobnim sukobima. Kad bi tako istrajavali u 
onome što nam je zajednički cilj, a zajednički cilj nam je smjena sistema vrijednosti, smjena ove 
vlasti nakon tri decenije, kada jedni drugima na tom putu ne bismo bili neprijatelji, ne bismo pravili 
neprijatelje, možda bismo i do tog cilja konačno došli. Vrijeme je da međusobne sukobe ostavimo 
po strani, da partijske interese ostavimo po strani, međusobne animozitete, jer na to nemamo 
pravo. Na to nas obavezuju opozicioni birači koji su svoj glas dali ne da se takmičimo međusobno, 
ne da biramo najjačeg u opoziciji nego da donesemo promjene koje će biti u interesu svih građana  
Crne Gore. Ja moram priznati da sam jučerašnji dopis kolega iz Demokratske Crne Gore doživjela 
kao sumnju u opozicionarstvo poslanika Posebnog kluba. Kada izražavam sumnju u nešto, ja 
iznesem argumente, iznesem činjenice, a moram za nešto imati i povod. Ja želim da pripišem 
možda to mladalačkoj nesmotrenosti, nekoj omaški u saopštenju, ili omaški u dopisu. Međutim, 
ako nije tako, ako ipak postoji povod, postoje argumenti, onda ostaje nejasno ko li će to baždariti 
kantar i ko li će koristiti kantar koji će mjeriti naše opozicionarstvo.  
 Poštovane kolege iz opozicije, još jednom vas molim, zaustavite međusobne sukobe jer 
stprljenje onih koji su nas svojim glasovima doveli u ove klupe je na izmaku i vrijeme je da se 
damo u pamet. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 20:29:45) 
 
 Hvala, poslanice Vukićević. 
 Kao što sam najavio, sljedeći je poslanik Andrija Mandić. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (23.08.19 20:29:53) 
 
 Poštovani građani, dame i gospodo, 
 Ovo je, rekao sam i u prvoj tački dnevnog reda, veoma važno skupštinsko zasijedanje gdje 
se određujemo u odnosu na nekolike važne teme. Dakle, danas su ispred Skupštine Crne Gore 
pale veoma teške i ružne riječi usmjerene prema Demokratskom frontu od strane mladih ljudi, ljudi 
koji nemaju mnogo isustva u politici, ljudi, iako to ne želi Predrag Bulatović da kaže ali ljudi koji su 
vršili u nekadašnjoj partiji gdje je on bio predsjednik potpuno manuelne poslove, bili smješteni u 
posebnim prostorijama, i ja gledam sa koliko žara vrijeđaju one koji su bili tada lideri njihove partije 
i razmišljam o meni, Goranu Daniloviću, koji smo takođe imali problema u partiji  u kojoj smo bili. 
Nikada našeg osnivača Božidara Bojovića nijesmo uvrijedili, nijesmo uvrijedili bilo koga,imali smo 
poštovanje za sve one koji su imali osjećaj za politiku. Da ne govorim o jednom veoma važnom 
čovjeku Momiru Bulatoviću, koji je jedan od osnivača Narodne socijalističke stranke,  odnosno 
negdje se nalazi u temeljima Nove srpske demokratije. Gledam taj žar i energiju od mladih ljudi  
kako napadaju Demokratski front zbog toga što im Demokratski front ukazuje na greške koje su 
napravili. Ljudi možda ponekad iz najboljih namjera žele da urade nešto veliko, žele da ih istorija 
upamti, misle da drugi prije njih nijesu to znali nego su oni otkrili toplu vodu. I poslije jednog 
velikog iskoraka kojeg je napravio Demokratski front, otvarajući Radnu grupu vezano za izborno 
zakonodavstvo, koja nije obuhvatala samo izborno zakonodavstvo nego je obuhvatala i promjenu 
Ustava Crne Gore, gdje je trebalo da se promijeni u potpunosti položaj srpskog naroda. Ja sam na 
Kolegijumu  predsjednika Skupštine  rekao - mi vam nećemo glasati za ovaj izborni zakon ako se 



ne promijeni Ustav u dijelu u kojem će biti potpuno promijenjen položaj srpskog naroda i 
obezbjeđeno da on više nikada ne bude diskiminisan u Crnoj Gori.   
 Jedan od uslova koji smo takođe saopštili Demokratskoj partiji socijalista bila je tehnička 
vlada. Demokratska partija socijalista uhapsila je Nebojšu Medojevića, krenula da hapsi Milana 
Kneževića, jer je to bila prevelika cijena koju su trebali da plate u jednom velikom dogovoru 
vezano za izborno zakonodavstvo, a ako dogovora nema, onda slijedi bojkot opozcije i te izbore 
neće priznati niko. Zato su uradili što su uradili i sve vrijeme preko svojih ljudi pod firmom briselske 
administracije, i pod izgovorom takozvanog briselskog dogovora, a tu mislim na ove odlazeće 
ljude iz briselske administracije podmetnuli mladima i naivnim ljudima priču kako iza ovoga 
dogovora stoji Brisel, a sva ideja je bila da se upravo  zahtjevi Demokratskog fronta, koji su bili 
neprihvatljivi Demokratskoj partiji socijalista, promijene. Promijenili su u naslovu u onom odboru, 
odnosno u radnoj grupi koja treba da priprema izborno zakonodavstvo, ali ostale stvari nijesu 
željeli da u njima učestvuju. Ovi su ljudi odustali od najvažnijih stvari, od vlade tehničke, od 
promjena Ustava i negdje sam siguran da je Demokratska partija socijalista procijenila da je to i te 
kako dobro za nju. Dakle, mi ne napadamo, da ne bi bilo zabune, nikakvu Demokratsku Crnu 
Goru, niti nas oni interesuju, niti imamo mišljenje da su oni nešto važni u ovoj čitavoj priči, iz 
jednostavnog razloga što većina tih mladih ljudi koji su u rukovodstvu Demokratske Crne Gore 
nemaju ni dana radnog staža. Njima majke ne daju da upravljaju sa kućnim budžetima. Novčanike 
drže daleko od njih, a oni bi željeli da upravljaju državnim finansijama. E onda neka svako u Crnoj 
Gori razmisli da li je to ispravno. Mi smo imali jednom iskustvo 1989. kada je jedan mladi čovjek sa 
28 godina preuzeo državne finansije. I vidimo kako se to završilo i nikada više to ne treba Crnoj 
Gori. Dobra je mladost za atletiku, dobra je za brzo plivanje, dobra je za trku na 100 metara, ali za 
ovaj posao koji podrazumijeva javnu odgovornost, koji podrazumijeva određeno životno iskustvo, 
neophodne su i godine, neophodno je određeno obrazovanje, a svakako da je neophodno i 
određeno životno iskustvo. Politika je važna stvar. Mi u opoziciji imamo ovog trenutka Demokratski 
front kao najjaču opozicionu snagu, imamo sve opozicione stranke i opozicione klubove na jednoj 
strani i imamo osam opozicionih poslanika koji nama, 2/3 većini iz opozicije, spočitavaju da su oni 
navodno prevarili DPS, koji umjesto njih zastupa njihov predlog tako prevaren i ovdje sa nama se 
danas svađa kako su super posao odradili i da mi radimo pogrešnu stvar - mi 2/3 opozicije.  
 Poštovani građani, ovo je jedan veliki problem sa kojim se danas suočavamo. Veoma je 
važno ovo o čemu je govorio gospodin Milan Knežević, a posebno je važno ono što je istakao i 
činjenično saopštio gospodin Nebojša Medojević i svi poslanici Demokratskog fronta. Mi moramo 
ovome da se suprotstavimo. Ja bih volio kada bi, i pozivam ove mlade ljude da odustanu od ovoga 
neka ne misle da su najpametniji. Nijesu bili najpametniji u onom SNP-u Predraga Bulatovića, 
nijesu mogli ni da se plasiraju da uđu u onu baraku, pa neka ne misle za nekolike godine da su 
postali tako super pametni da mogu danas da spočitavaju sve ovoj opoziciji i da su navodno 
prevarili DPS, koji je tako naivan, iz susjedne zgrade Milo Đukanović i Duško Marković naivni pa 
su matirani od strane Alekse Bečića i da im to u potpunosti odgovara.  
 Kolege iz Demokratske Crne Gore, napravili ste veliku grešku. Nije još kasno da 
odustanete od ovoga puta kojim ste krenuli. Mladi ste, mnogi od vas. Meni je žao što su se neki 
koji su se borili sa mnom i sa Predragom Bulatovićem, /prekid/ i sa ostalima koji su se borili za 
zajedničku državu i bili su spremni da jurišaju na tenkove, danas postali, ne znam šta da kažem, 
ali prosto postali onako veoma problematični da nisu spremni mladim kolegama da kažu - stanite, 
ovo nije dobro, ovo nije pametno. Nemojte ići na ono mjesto gdje se jednom već išlo. Jednom su 
Havijer Solana i briselske adrese nama iz opozicije preporučivali jedno, a Milu Đukanoviću drugo. 
Na kraju smo shvatili da je to u suštini bio Milo Đukanović. Danas iste te adrese ove mlade ljude 
uvlače u jedan pogrešan politički potez i ja bih ih pozvao u ime Demokratskog fronta da odustanu 
od tog puta. 
 A za uvrede, znate kako? Oni su krenuli na Demokratski front i ovih prethodnih mjeseci mi 
analiziramo šta su sve rekli. Meni i ovom čovjeku su rekli prošle godine u avgustu da smo uzeli 
četiri miliona evra od Vučića i da smo /prekid/ za zadovoljenje ličnih potreba. Vi znate, poštovani 
građani, da su to najobičnije laži. Znate da je to jedna primitivna kampanja, a ta primitivna 
kampanja se na kraju obije o glavu onome koji je pokrenuo. Mi smo sigurni da opozicija treba da 
bude u jednoj koloni i mi smo sigurni da oni koji misle da su prepametni i da su svu pamet ovog 
svijeta popili, na kraju će se suočiti sa jednim tvrdim zidom o koji će samo lupiti glavama i na kraju 



doći tamo gdje i treba da dođu - da se sa starijim kolegama konsultuju, da se sa starijim kolegama 
dogovaraju, da sa njima prave zajedničke planove, a da to ne prave sa Branom Gvozdenovićem, 
Luiđom Škreljom, Miškom Vukovićem i ostalim liderima Demokratske partije socijalista, jer je to 
pogrešan put. Taj pogrešan put nije put opozicije u Crnoj Gori, jer mi imamo ogromnu i veliku 
šansu da na izborima 2020. godine budemo većina. Takva su ispitivanja javnog mjenja, a to što je 
Demokratski front najjači i najbrojniji u ovom trenutku ne treba da vrijeđa te mlade ljude. Pred 
njima je život pa imaju vremena da budu i bolji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (23.08.19 20:39:09) 
 
 Hvala, kolega Mandiću. 
 Sada ispred DPS-a ima riječ Nikola Rakočević. To je zadnji prijavljeni. 
 Kolega Rakočeviću, izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (23.08.19 20:39:20) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani građani, čini mi se da su Demokratska partija socijalista i koalicioni partneri 
pokazali u ovih posljednjih godinu dana kad govorimo o izbornom zakonodavstvu da smo bili sve 
vrijeme otvoreni za sve sugestije svih političkih subjekata kako u vlasti, tako u opoziciji. Upravo 
zbog toga smo došli do teksta jedne odluke, zatim do izmjena teksta te odluke, na osnovu čega je 
nastala ta druga odluka. Potpuno smo saglasni sa tim da nema velikih suštinskih razlika između 
prve i druge odluke. Nama se čini da je ono što je nama najvažnije i zadovoljeno je da svi treba da 
radimo na osnovu odluke na usvajanju preporuka OEBS-a i ODIHR-a i da usvojimo jedno izborno 
zakonodavstvo na koje niko neće imati primjedbe 2020. godine kad sprovedemo izbore.  
 Takođe, jasno u Odluci pište da nema tehničke vlade. To je ono što politički odgovara ne 
samo vlastima, već odgovara i sistemu države Crne Gore, jer situacija u kojoj bi pred svake izbore 
godinu ili dvije dana imali prelaznu vladu, odnosno tehničku vladu značilo bi da ni jedni izbori 
nikada više u Crnoj Gori ne mogu biti održani bez tehničke vlade. To bi značilo da nekada kada mi 
budemo opozicija, naravno ne bi izašli nikada na izbore dok ne bismo dobili tehničku vladu. Tako 
u nedogled pa bi možda se otvorilo pitanje da ugradimo i tehničku vladu u neki od izbornih 
zakona, da bi to bila ključna pretpostavka da se izađe na izbore. Dakle, Odluka je čini mi se i 
druga ista kao prva. Zbog toga se čudim danas da oni koji su prihvatili propozicije prve odluke 
odbijaju sada da učestvuju u radu. Međutim, ono što je vlastima bilo prioritetno je da nastavimo sa 
radom u Odboru. Sada, izborom novih članova ćemo stvoriti uslove da razgovaramo o izbornom 
zakonodavstvu, da usvojimo izborne zakone, a veoma nas raduje i da je Nezavisni klub poslanika 
iskazao interesovanje da učestvuju u radu Odbora. Mi nijesmo odbili takav prijedlog Nezavisnog 
kluba poslanika. Dopustimo Administrativnom odboru, Administrativni odbor će morati da odluči po 
prijedlogu Nezavisnog kluba poslanika, odnosno za Aleksandra Damjanovića da bude član. 
Vidjećemo da li će biti to negativno ili pozitivno, šta će to sa sobom nositi. U svakom slučaju, 
danas imamo rezultat koji ne treba da odgovara bilo kome u vlasti, već kompletnoj političkoj sceni 
države Crne Gore, a to je da imamo sada raspoložene članove i vlasti i opozicije u Odboru za 
izborno zakonodavstvo, koji žele da pristupe radu. Nadamo se da ćemo već od septembra, kada 
će početi sa radom, odnosno stvoriti se uslovi za rad ovog Odbora, već tada početi da 
razgovaramo o izbornim zakonima i da sve ono što su prijedlozi opozicije, a na  temelju onoga što 
je vlast radila ovih pola godine, a uvjeravamo vas da smo kroz sedam radnih grupa napravili 
ozbiljne iskorake povodom izbornih zakona, a sve u skladu sa preporukama OEBS-a i ODIHR-a, 
ali i više od toga nevladinog sektora, akademske zajednice, kojima se i ovom prilikom zahvaljujem 
na zaista veoma predanom radu i ekspertskoj pomoći povodom normiranja određenih zakonskih 
rješenja u tim dokumentima. 
 Dakle, na kraju, čini mi se, ove rasprave je jasno da ovdje nema nikakve koalicije DPS-a sa 
bilo kim iz opozicije. Dijametralno su suprotni naši politički stavovi i sa Demokratskim frontom i sa 
Demokratskom Crnom Gorom. Zaista ne vidim da ćemo ikada u bliskoj budućnosti sarađivati. 



Međutim, uvijek ćemo sarađivati sa svima onima koji žele da u okviru Parlamenta pred bilo koji 
izborni ciklus žele da razgovaraju i da unapređujemo izborne zakone, a samim tim i izborni 
ambijent, koji treba da konačno stvori priliku da nakon poraza, koji je evidentan opozicije, na 
sljedećim izborima ipak imamo jednu demokratsku zrelost koja će kazati - izgubili smo izbore, 
gospodo iz vlasti, i nastavite suvereno da vladate, a mi ćemo, odnosno da obavljate vlast, a mi 
ćemo biti u Parlamentu, u instituciji. Nećemo bojkotovati. E to je ono što je naša namjera i čini mi 
se da smo na ovaj način u jednom demokratskom transparentnom procesu uspjeli da dovedemo 
do kraja. A tu nije kraj. Vjerujem da će svi oni koji su /prekid/ rad u Odboru, da će moći da uzmu 
učešće u Odboru, da daju konstruktivne sugestije i da svi zajednički ponovo u ovom plenumu 
usvojimo izborne zakone, što nam je i obaveza pred 2020. Zahvaljujemm. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 20:44:35) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Rakočeviću. 
 Za proceduru se javio poslanik Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.08.19 20:44:43) 
 
 U ime kluba Demokratskog fronta, koristim priliku da još jedanput pozovem vas iz 
parlamentarne većine da se održi sjednica Administrativnog odbora koja će ispraviti greške u 
Predlogu odluke koja je data ovdje i da, u skladu sa članom 5 Odluke, imenuju članove Odbora za 
izbornu reformu na način što će Posebnom klubu poslanika pripasti jedno mjesto, a da se 
odustane od toga da Demokrate imaju dva u ovom Odboru. Naravno, mi bismo željeli da se to 
desi jer to stvara novu klimu političku za razgovore i za političko djelovanje. Ako to ne uradite, mi 
nećemo učestvovati /prekid/ povodom ove odluke Administrativnog odbora. Svake promjene u 
budućnosti su promjene manipulacije nečega što mijenja potpuni format i ukupnu političku 
atmosferu koja se dešava. Naravno mi ćemo donijeti odluke kada predsjednik Odbora zakaže 
kako ćemo šta raditi, o čemu smo već govorili.  
 Dakle, naš je predlog da zasijeda Administrativni odbor i da primijeni odluku na način kako 
smo mi govorili, kako su i neki djelovi parlamentarne većine smatrali da se uradi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 20:46:20) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Bulatoviću. 
 Znači, poštovane kolege, mi smo sad završili sa prijavljenim diskutantima. Mislim da je i van 
onog opsega koji je bio nekako zadat o vremenu koje ćemo potrošiti za ovu tačku dnevnog reda, 
čini mi se sasvim opravdano se čulo i mnogo više i mnogo dužih diskusija. Mislim da je to 
zahtijevalo kad smo već vanredno zakazali sjednicu. Moram da vam kažem da sam u 
međuvremenu, pošto vodimo računa da zaista budete o svemu informisani i vi kao i naši građani,  
našao slučajeve u parlamentarnoj praksi u ovom Parlamentu - u dva slučaja do sada je tačka 
Izbor i imenovanja bila, a čak jednom zakazana sa samo tačkom dnevnog reda Izbor i 
imenovanja. Ali, ne želim o tome sada da pričam. 
 Ja želim da kažem sada nešto drugo. Mislimo da je suštinska stvar da omogućimo da 
funkcioniše Odbor za sveobuhvatnu reformu, ili kako ga god nazvali po prvoj ili drugoj odluci i da 
je vrlo važno da svi participiramo po mogućnosti u njemu. Naravno, sjećate se da smo svaku 
sjednicu Parlamenta u ovom sastavu počinjali sa pričom o tome da pozivamo sve naše kolege da 
prekinu bojkot. Ja moram da kažem da neko će tumačiti da je on i dalje u bojkotu ako učestvuje u 
Odboru za sveobuhvatnu reformu zakonodavstva. Neko će reći da nije u bojkotu, jer učestvuje u 
jednom radnom tijelu Parlamenta, ali je zaista važno da pokažemo tu širinu i spremnost da sve to 
uradimo. 
 Građani Crne Gore su vjerovatno bili zbunjeni raznim promjenama stavova i saopštenjima 
ko će učestvovati u radu Odbora za izborno zakonodavstvo, ko neće, ko tu želi da učestvuje samo 



ako dođe do tehničke vlade, do predloga za tehničku vladu, ko ne. U svakom slučaju, ta odluka je 
na sjednici 31. jula promijenjena amandmanskim djelovanjem, a ja ću vam reći samo jednu stvar. 
U prethodnoj odluci postojao je stav koji govori o tome da sprečava se deblokada odbora, po 
pravilu se znači odlučuje konsenzusom, a sprečava se blokada odbora ukoliko na odboru glasaju 
oni koji iza sebe imaju dvotrećinsku većinu u parlamentu. Ja mislim da je to najbolje rješenje. Mi 
smo ga promijenili. Odnosno, oni koji su glasali za te amandmane promijenili su ga sa pričom o 
tročetvrtinskoj većini u odboru. A u svakom slučaju, ako idemo ka cilju, mi znamo da ništa ne 
može biti završeno ako ovdje nemamo u plenumu dvotrećinsku većinu. Pri tome, ja zaista 
apelujem na sve vas da pokažemo prvo odgovornost prema građanima koji su nas birali, to nam je 
najpreča obaveza, i da još jednom svi razmislimo jer smo čuli dovoljno razloga i dovoljno riječi za i 
protiv i ovakvog predloga i ja mislim da se zaista čulo dovoljno argumenata da svi koji budu danas 
glasali vrlo će znati zašto su se tako izjasnili. Pri tome, ponoviću stav, čuo se što se tiče 
Socijaldemokrata, da mi zaista mislimo da treba uraditi velike napore da se potpuno odblokira 
proces u privremenom odboru, da treba omogućiti da se donose odluke, ali moram da vam kažem 
da postoje stavovi odluke koji su vrlo jasni sa stanovišta ko treba da bude član toga odbora. 
 U svakom slučaju, čuli smo sve argumente za ili protiv, čuli smo različita mišljenja, čuli smo 
i tenzične rasprave, moram da kažem da je to odlika ovog Parlamenta. I koliko god se čule priče o 
tome kako se kad odlučivalo, ja mislim da prošla vlada izbornog povjerenja nije obavila svoj 
zadatak čim smo dobili izbore čije rezultate nijesmo svi priznali. I zato priča o hvalospjevima za to 
neko prošlo naše djelovanje ili djelovanje u Parlamentu ili van Parlamenta, pokazuje samo kakvi 
su konačni naši rezultati. I pri tome zaista imam potrebu i osjećaj da kažem da svi posmatrači na 
izborima 2016. godine nisu rekli da mi imamo loše izborno zakonodavstvo, nego su rekli da smo 
održali te izbore po unaprijeđenom izbornom zakonodavstvu, ali smo svakoga trenutka rekli, kao i 
sad, i poslije onih izbora, i poslije predsjedničkih izbora, da ćemo sve uraditi da implementiramo 
sve preporuke. I mi želim da implementiramo sve preporuke. Molim i pozivam sve poslanike ovog 
parlamenta da u tome učestvuju. 
 Sada prelazimo, poštovane kolege, na glasanje. 
 Poslaniče Bulatoviću, pošto ste me pitali, koliko ja vidim, niko se ne javlja da je došlo do 
nekih promjena odluka i ja zato prelazim na glasanje. 
 Prvo ćemo se izjasniti o Predlogu zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. Izvolite. 
 Hvala vam. 41 poslanik je glasao - svi su glasali za. Nije bilo glasova protiv ni uzdržanih, pa 
konstatujem da je prihvaćen Predlog zakona u načelu. 
 Na Predlog zakona nije bilo amandmana, pa ćemo se izjasniti o Predlogu zakona u cjelini. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. 41 poslanik je glasao - svi su glasali za. Nije bilo glasova protiv ni uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o dopuni Zakona o poreskoj administraciji. 
 Sada prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu odluke o razrješenju jednog i izboru dva člana 
Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva.  
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. Izvolite. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.08.19 20:53:52) 
 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik - 39 za, nije bilo glasova protiv, dva uzdržana, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke. 
 Sad me obavještavaju da pod tačkom Izbor i imenovanja imamo još nekoliko predloga 
odluka koji se tiču promjena u sastavu odbora. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Prvo, Predlog odluke o razrješenju i izboru jednog člana Administrativnog odbora. 
 Administrativni odbor je predložio da se dužnosti člana razriješi Adrijan Vuksanović, a za 
člana odbora izabere Ervin Ibrahimović. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 



 Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik - svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke.  
 Takođe, izjašnjavamo se o Predlogu odluke o razrješenju izbora jednog člana Ustavnog 
odbora Skupštine Crne Gore. 
 Administrativni odbor predložio je da se dužnosti člana razriješi Ervin Ibrahimović, a za 
člana odbora izabere Adrijan Vuksanović. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 
 Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik - svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke. 
 Konstatujem da je ovim sjednica Drugog vanrednog zasijedanja u 2019. godini završena.  
 Hvala vam.  
 


